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MINIT PERSIDANGAN

MESYUARAT KEDUA
PENGGAL PERSIDANGAN KEEMPAT

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KETIGA BELAS

Tarikh : 15 NOVEMBER 2016 (SELASA)

Masa : 9.30 Pagi

Tempat : Dewan Undangan Negeri
Lebuh Light, George Town
Pulau Pinang.

HADIR

Bil. Nama Ahli Kawasan

1. Y.A.B. Lim Guan Eng Ketua Menteri / Air Putih

2. YB. Dato' Law Choo Kiang Yang di-Pertua Dewan Undangan Negeri

3. YB. Dato' Haji Mohd Rashid Bin Hasnon Timbalan Ketua Menteri I/
Pantai Jerejak

4. YB. Prof. Dr. P. Ramasamy A/L Palanisamy Timbalan Ketua Menteri II/Perai

5. YB. Chow Kon Yeow Padang Kota

6. YB. Dato' Haji Abdul Malik Bin Abul Kassim Batu Maung

7. YB. Chong Eng Padang Lalang

8. YB. Lim Hock Seng Bagan Jermal

9. YB. Law Heng Kiang Batu Lancang

10. YB. Phee Boon Poh Sungai Puyu

11. YB. Jagdeep Singh Deo A/L Karpal Singh Datok Keramat

12. YB. Dr. Afif Bin Bahardin Seberang Jaya

13. YB. Dato' Haji Maktar Bin Haji Shapee Timbalan Yang di-Pertua Dewan Undangan
Negeri/Sungai Bakap

14. YB. Wong Hon Wai Air Itam

15. YB. Ong Kok Fooi Berapit

16. YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin Penanti

17. YB. Dato' Haji  Mohd. Salleh Bin Man Permatang Pasir

18. YB. Tanasekharan A/L Autherapady Bagan Dalam

19. YB. Yeoh Soon Hin Paya Terubong 

20. YB. Teh Yee Cheu Tanjong Bunga 

21. YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji Seri Delima

22. YB. Ong Chin Wen Bukit Tengah

23. YB. Lau Keng Ee Pengkalan Kota

24. YB. Cheah Kah Peng Kebun Bunga
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Bil. Nama Ahli Kawasan

25. YB. Lim Siew Khim Sungai Pinang 

26. YB. Teh Lai Heng KOMTAR 

27. YB. Yap Soo Huey Pulau Tikus

28. YB. Soon Lip Chee Jawi

29. YB.  Lee Khai Loon Machang Bubuk

30. YB. Dr. T. Jayabalan A/L  A. Thambyappa Batu Uban

31. YB. Dato’ Hajah Jahara Binti Hamid Telok Ayer Tawar

32. YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad Pulau Betong

33. YB. Dato’ Haji Roslan Bin Saidin Pinang Tunggal

34. YB. Dato’ Haji Mahmud Bin Zakaria Sungai Acheh

35. YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad Penaga

36. YB. Dato' Haji Omar Bin Haji Abd Hamid Permatang Berangan

37. YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor Sungai Dua

38 YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah Telok Bahang 

39 YB. Haji Shariful Azhar Bin Othman Bertam

TIDAK HADIR

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Nordin Bin Ahmad Bayan Lepas

AHLI-AHLI YANG HADIR MENGIKUT BAHAGIAN I BAB 3 PERKARA 6A PERLEMBAGAAN NEGERI
PULAU PINANG.

HADIR

Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

1. YB. Dato’ Seri Haji Farizan Bin Darus Setiausaha Kerajaan Negeri 

2. YB. Dato'  Anas Bin Ahmad Zakie Penasihat Undang–Undang Negeri

3. YB. Puan Sarul Bahiyah Binti Haji Abu Pegawai Kewangan Negeri

TURUT HADIR

Cik Maheswari A/P Malayandy    - Setiausaha Dewan Undangan Negeri

Encik Mohd Roshidi Bin Azmi - Timbalan Setiausaha Dewan Undangan Negeri
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Dewan mula bersidang pada jam 10.00 pagi.

1. DOA

2. PENGUMUMAN OLEH YANG DI-PERTUA DEWAN UNDANGAN NEGERI

Yang di-Pertua Dewan Undangan Negeri memaklumkan empat (4) bekas Ahli Dewan Undangan
Negeri telah meninggal dunia iaitu mendiang Muthusamy @ Muthu a/l Vaiyapury Gowender pada
21 Mei 2016, Allahyarham Dato'  Haji  Zakaria bin Bakar pada 18 Jun 2016, Allahyarham Haji
Ibrahim bin  Yaakob  pada 3  Oktober  2016  dan  Allahyarham Abdul  Razak bin  Ismail  pada  2
November 2016.    Yang di-Pertua Dewan Undangan Negeri juga memaklumkan bahawa Tuan
Yang  Terutama  Yang  di-Pertua  Negeri  telah  menetapkan  15  November  2016  sebagai  hari
permulaan Mesyuarat  Kedua Penggal  Keempat  Dewan Undangan Negeri  Yang Ketiga Belas
melalui perisytiharaan bertarikh 21 September 2016 yang diwartakan pada  29 September 2016. 

Mesyuarat akan menimbangkan 76 Soalan Lisan, 634 Soalan Bertulis, 2 Rang Undang-undang
dan 1 Usul.  Mesyuarat  juga memaklumkan bahawa YB. Nordin Bin Ahmad tidak dapat hadir
kerana beliau sedang bercuti sakit.

3. PEMBENTANGAN RISALAH-RISALAH

Risalah-Risalah Bilangan 3 hingga 16 Tahun 2016 seperti yang tersenarai dalam Susunan Urusan
Mesyuarat.

Bil. 3 Tahun 2016 - Bajet Tahun 2017 Negeri Pulau Pinang 
(Mengurus dan Pembangunan Negeri Pulau Pinang).

Bil. 4 Tahun 2016 - Bajet Tahun 2017 Negeri Pulau Pinang 
(Perjanjian Program) 

Bil. 5 Tahun 2016 - Penyata Kewangan Kerajaan Negeri Pulau Pinang Tahun 2015

Bil. 6 Tahun 2016 - Laporan Ketua Audit Negara Tahun 2015 Mengenai Pengurusan
Aktiviti/Kewangan  Jabatan/Agensi  dan  Pengurusan  Syarikat
Kerajaan Negeri Pulau Pinang (Siri 1)

Bil. 7 Tahun 2016 - Penyata Kewangan Majlis Bandaraya Pulau Pinang Tahun 2015

Bil. 8 Tahun 2016 - Penyata Kewangan Majlis Perbandaran Seberang Perai  Tahun
2015

Bil. 9 Tahun 2016 - Penyata  Kewangan  Perbadanan  Pembangunan  Pulau  Pinang
Tahun 2015

Bil. 10 Tahun 2016 - Penyata  Kewangan  Perbadanan  Perpustakaan  Awam  Pulau
Pinang Tahun 2015

Bil. 11 Tahun 2016 - Penyata  Kewangan  Lembaga  Muzium  Negeri  Pulau  Pinang
Tahun 2015

Bil. 12 Tahun 2016 - Penyata  Kewangan  Perbadanan  Bukit  Bendera  Pulau  Pinang
Tahun 2015

Bil. 13 Tahun 2016 - Penyata Kewangan Kumpulan Wang Amanah Sekolah Penang
Free Tahun 2015

Bil. 14 Tahun 2016 - Penyata Kewangan Tabung Biasiswa Negeri Pulau Pinang bagi
Tahun Berakhir 31 Disember 2015
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Bil. 15 Tahun 2016 - Penyata Kewangan Tabung Biasiswa Kecil Negeri Pulau Pinang
bagi Tahun Berakhir 31 Disember 2015

Bil. 16 Tahun 2016 - Laporan Jawatankausa Kira-Kira Kerajaan Negeri Pulau Pinang
Mengenai  Projek  Jalan-Jalan  Utama  dan  Terowong  di  Pulau
Pinang

4. SOALAN-SOALAN BERTULIS

I. Ahli Kawasan Machang Bubuk (YB. Lee Khai Loon) bertanya kepada Y.A.B. Ketua 
Menteri:

1. (a) Senaraikan  bilangan  kompaun  yang  telah  dikeluarkan  oleh  Majlis  Bandaraya
Pulau  Pinang  &  Majlis  Perbandaran  Seberang  Perai  terhadap  pemilik
lori/kenderaan berat di taman perumahan bagi tahun 2013, 2014, 2015 dan 2016.

(b) Apakah  usaha  yang  telah  diambil  oleh  kerajaan  untuk  mengatasi  masalah
tersebut? 

(c) Adakah Kerajaan Negeri  kaji  tentang penyediaan tapak letak kenderaan berat
serta tambah pendapatan kerajaan? 

2. (a) Nyatakan  keluasan  dan  pendapatan  yang  diperolehi  oleh  kerajaan  melalui
pengeluaran Lesen Pendudukan Sementara (TOL) untuk tanah persisir  pantai
bagi tahun 2013, 2014, 2015 dan 2016.

(b) Apakah usaha yang diambil oleh kerajaan terhadap kesan pembinaan jambatan
ke-2  Pulau  Pinang  terhadap  ekosistem  laut  serta  memastikan  kualiti  air  di
kawasan pesisir pantai? 

3. (a) Senaraikan bilangan dan nama koperasi ibu tunggal yang ditubuhkan di Pulau
Pinang mengikut daerah. 

(b) Apakah  usaha  Kerajaan  Negeri  dalam  membantu  ibu-ibu  tunggal  dalam
memperkasakan peluang ekonomi? 

(c) Bagaimanakah kerajaan mengurangkan red-tape bagi golongan ibu tunggal yang
ingin menubuhkan koperasi ibu tunggal? 

4. (a) Senaraikan  keluasan  dan  pendapatan  yang  diperolehi  oleh  kerajaan  melalui
pengeluaran  lesen  pendudukan  sementara  (TOL)  untuk  tujuan  pertanian
mengikut daerah sejak 2013 sehingga kini.

(b) Senaraikan  keluasan  dan  pendapatan  yang  diperolehi  oleh  kerajaan  melalui
pengeluaran  lesen  pendudukan  sementara  (TOL)  untuk  tujuan  kediaman
mengikut daerah sejak 2013 sehingga kini. 

5. (a) Apakah status terkini tentang pembangunan dan penubuhan Eco-Industry Park di
Bukit Teh, Bukit Mertajam?

(b) Adakah kajian Detailed Environment Impact Assessment (DEIA) akan dijalankan
khasnya kesan sosial dan alam sekitar terhadap penduduk sekitar?

(c) Bagaimana  kerajaan  memastikan  bahawa  pembangunan  tersebut  akan
membawa manfaat kepada penduduk sekitar? 
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6. (a) Terangkan status terkini tentang projek pelebaran Jalan Bukit Minyak - Alma yang
semakin sesak pada waktu kemuncak.

(b) Apakah masalah dan halangan yang menyebabkan projek tersebut belum lagi
dimulakan di tapak walaupun kontrak telah diberikan? 

(c) Apakah tindakan yang diambil oleh kerajaan untuk mempercepatkan pelaksanaan
projek tersebut yang telah dijanji sejak 2013.

7. (a) Dengan  kepadatan  penduduk  semakin  bertambah  di  kawasan  sekitar  Alma,
apakah usaha Kerajaan Negeri dalam menaiktaraf persimpangan Jalan Rozhan,
Jalan Alma dan Jalan Seladang?

(b) Terangkan  status  terkini  tentang  cadangan  pembinaan  slip  road  di  Jalan
Seladang untuk menangani kesesakan lalu lintas.

(c) Apakah masalah yang menyebabkan projek tersebut lambat? 

8. (a) Ekoran  daripada  bilangan  kes  bunuh  diri  serta  pesakit  mental  yang  kian
meningkat, nyatakan usaha yang diambil oleh Kerajaan Negeri dalam menangani
masalah tersebut. 

(b) Senaraikan nama klinik kaunseling kerajaan/NGO mengikut lokasi, daerah dan
bilangan kepakaran kaunseling yang ada di setiap klinik.

(c) Apakah cabaran yang dihadapi oleh klinik-klinik kaunseling tersebut? 

9. (a) Senaraikan bilangan usahawan start-up yang berdaftar di Pulau Pinang mengikut
daerah dan jenis perniagaan yang diceburi oleh mereka.

(b) Apakah usaha yang di  ambil  oleh Kerajaan Negeri  bagi membantu usahawan
start-up berjaya dalam bidang yang diceburi?

(c) Nyatakan  jumlah  peruntukan  yang  diberikan  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk
membangun usahawan start-up sejak 2013 sehingga sekarang?

10. (a) Nyatakan  bilangan  dan  nama food  truck yang  telah  diberi  lesen  oleh  Majlis
Bandaraya Pulau Pinang dan Majlis Perbandaran Seberang Perai sejak 2014,
2015 dan 2016.

(b) Terangkan garis  panduan untuk kelulusan lesen perniagaan untuk pengusaha
food truck. 

(c) Apakah usaha yang diambil oleh Kerajaan Negeri untuk membantu pengusaha
food truck dalam berdepan dengan ruang perniagaan yang tidak mencukupi? 

11. (a) Senaraikan  loji  rawatan  kumbahan  yang terbengkalai/tidak  digunapakai/terbiar
mengikut lokasi, daerah dan keluasan tanah tersebut.

 
(b) Apakah tindakan Kerajaan Negeri untuk memastikan loji tersebut tidak menjadi

tempat pembiakan nyamuk atau mengancam keselamatan awam?

(c) Bolehkah  loji  rawatan  kumbahan  tersebut  diubahsuai  atau  ditebusguna  untuk
dijadikan tempat rekreasi atau riadah?

12. (a) Senaraikan  jumlah  hasil  kutipan  fi  lesen  daripada  penjaja-penjaja  oleh  Majlis
Bandaraya  Pulau  Pinang  dan  Majlis  Perbandaran  Seberang  Perai  mengikut
tahun 2013, 2014, 2015 dan 2016.

(b) Bolehkah  penjaja-penjaja  tersebut  dikecualikan  untuk  bayaran  fi  lesen  untuk
tahun 2017 serta memutihkan penjaja-penjara tidak berlesen?
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(c) Apakah usaha yang diambil oleh kerajaan untuk membantu penjaja-penjaja kecil
untuk memperbaiki bisnes mereka?

13. (a) Senaraikan bilangan pengusaha  guesthouse yang beroperasi  di  Pulau Pinang
mengikut permit sementara dan lesen perniagaan.

(b) Bandingkan fi lesen bagi perniagaan biasa dengan perniagaan guesthouse dan
rasionalnya untuk perbezaan tersebut. 

(c) Terangkan  sumbangan  industri  guesthouse  dalam  membangunkan  sektor
pelancongan di  Pulau Pinang serta  usaha kerajaan dalam membantu industri
guesthouse. 

14. (a) Senaraikan  bilangan penduduk yang terdiri  daripada  golongan transgender  di
Pulau Pinang bagi tahun 2013, 2014, 2015, 2016.

(b) Berapakah bilangan transgender yang ditahan oleh polis dan Jabatan Hal-Ehwal
Agama bagi tahun 2013, 2014, 2015, 2016?

(c) Apakah  usaha  yang  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk  menghentikan
diskriminasi ke atas golongan minoriti tersebut?

15. Pusat hiburan berunsur judi semakin berleluasa di seluruh Pulau Pinang.

(a) Nyatakan bilangan pusat hiburan berunsur judi telah diambil tindakan oleh Majlis
Bandaraya  Pulau  Pinang  dan  Majlis  Perbandaran  Seberang  Perai  mengikut
bulan untuk 2016. 

(b) Berapakah kes tersebut yang didakwa ke makhamah?

(c) Nyatakan bilangan penguatkuasa di Majlis Bandaraya Pulau Pinang dan Majlis
Perbandaran  Seberang  Perai  yang  ditanggungjawab  untuk  kerja
penguatkuasaan?

16. (a) Senaraikan bilangan dan lokasi terkini untuk telecommunication tower yang sah
dan tidak sah di Pulau Pinang.

(b) Terangkan tindakan yang telah diambil terhadap  telecommunication tower yang
tidah sah.

(c) Kemukakan  laporan  ujian  kesan  radioaktif  telco  tower terhadap  penduduk
setempat serta sama ada ia memenuhi syarat yang ditetapkan oleh MCMC. 

17. (a) Terangkan  garis  panduan  dan  peraturan  yang  digunapakai  oleh  Kerajaan
Tempatan untuk mengawal industri cuci kereta di Pulau Pinang.

(b) Sejauh manakah pemantauan air kotor yang discharge keluar ke parit/longkang
oleh kedai cuci kereta tidak mencemari sungai?

(c) Senaraikan bilangan kedai-kedai cuci kereta yang berlesen dan tidak berlesen
mengikut lokasi dan daerah.

18. (a) Nyatakan bilangan kes keganasan rumah tangga yang berlaku di Pulau Pinang
sejak 2013 sehingga kini. 

(b) Apakah  usaha yang diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk  membantu  mangsa-
mangsa keganasan rumahtangga? 

(c) Senaraikan pusat jagaan kanak-kanak dan rumah perlindungan yang disediakan
oleh  agensi  kerajaan  untuk  membantu  mangsa-mangsa  keganasan  rumah
tangga. 
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19. (a) Senaraikan bilangan penduduk yang hidup di bawah garis kemiskinan mengikut
daerah.

(b) Berapakah ramai penduduk warga emas yang hidup di bawah garis kemiskinan?

(c) Apakah usaha yang diambil  oleh Kerajaan Negeri  dalam menangani masalah
kemiskinan di kalangan penduduk warga emas? 

20. Masalah pekerja miskin semakin serius khasnya kos sara hidup yang tinggi.

(a) Senaraikan bilangan pekerja miskin mengikut daerah.

(b) Senaraikan pekerja-pekerja yang diberhentikan oleh kilang-kilang mengikut 2014,
2015 dan 2016. 

(c) Selain  melaksanakan  gaji  minimum,  apakah  usaha  Kerajaan  Negeri  untuk
mempertingkatkan pendapatan pekerja-pekerja di Pulau Pinang? 

21. (a) Sejauh manakah konsep social sustainability digunapakai semasa perancangan
bandar dan desa dijalankan?

(b) Selain  daripada  DEIA yang  dijalankan,  apakah  cara  lain  untuk  memastikan
kepentingan stakeholders di kawasan pembangunan tersebut dijamin? 

(c) Apakah usaha kerajaan dalam memastikan semua pembangunan bandar dan
desa adalah seimbang dan sustainable dari segi sosialnya?

22. (a) Nyatakan  bilangan  kanak-kanak  yang  mempunyai  keperluan  khas  mengikut
daerah dan jenis keperluan khas tersebut.

(b) Sila  senaraikan  institusi-institusi  keperluan  khas  kanak-kanak  serta  program-
program yang disediakan di Pulau Pinang mengikut lokasi. 

(c) Apakah usaha yang diambil  oleh  Kerajaan Negeri  untuk  menjamin hak  asasi
pelajar dan kanak-kanak yang mempunyai keperluan khas?

23. Isu Laluan Persekutuan 1,  Bahagian Jalan Permatang Tinggi yang masih tidak dinaik
taraf untuk keselamatan dan kelancaran lalu lintas:-

(a) Nyatakan  usaha  yang  telah  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk  memastikan
Kerajaan Persekutuan meluluskan cadangan tersebut?

(b) Apakah alternatif yang boleh diambil oleh Jabatan Kerja Raya untuk memastikan
keselamatan lalu lintas dapat dipertingkatkan? 

22. Isu working poor semakin menjadi-jadi di kalangan belia:-

(a) Senaraikan bilangan pekerja muda (bawah 40 tahun) yang menerima Bantuan
Rakyat 1 Malaysia (BR1M) mengikut daerah sejak 2013, 2014, 2015 dan 2016. 

(b) Apakah  usaha  yang  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk  mempertingkatkan
pendapatan golongan belia tersebut di Pulau Pinang? 

25. Sungai Muda merupakan sumber air yang penting untuk Negeri Pulau Pinang.

(a) Berapakah  kerja  tanah  serta  aktiviti  pencemaran  di  sepanjang  Sungai  Muda
termasuk di hulu sungai sejak 2013 sehingga kini. 

(b) Apakah usaha diambil oleh Perbadanan Bekalan Air untuk memastikan sumber
air tersebut tidak tercemar seperti krisis air yang berlaku di Selangor?
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26. (a) Nyatakan Rumah Ibadat Bukan Islam (RIBI) yang tidak berdaftar mengikut lokasi
dan daerah.

(b) Senaraikan tanah-tanah disediakan khas untuk rumah ibadat dan RIBI mengikut
keluasan tanah, lokasi, daerah.

(c) Apakah cabaran yang dihadapi  oleh  Kerajaan Negeri  bagi  memastikan  tapak
RIBI mencukupi serta menangani masalah RIBI dibuat di rumah kediaman, kedai
atau kilang? 

27. (a) Terangkan  status  terkini  tentang  permohonan  peruntukan  daripada  Kerajaan
Persekutuan  untuk  Rancangan  Tebatan  Banjir  (RTB)  Koridor  Sungai  Jawi,
lembaran  Sungai  Junjong  dengan  anggaran  kos  RM40  juta  untuk  mengatasi
masalah banjir.

(b) Apakah  usaha  Kerajaan  Negeri  untuk  memastikan  pelaksanaan  projek  RTB
tersebut tidak terjejas sekiranya permohonan tidak mendapat kelulusan daripada
kerajaan persekutuan? 

28. (a) Terangkan  status  terkini  projek  penyusunan  semula  61  buah  Rumah  Mesra
Rakyat  (PMR) di  Kampung Manggis,  Permatang Tinggi  yang dikelolakan oleh
Syarikat Perumahan Negara Berhad (SPNB).

(b) Nyatakan sebab-sebab projek tersebut masih belum siap? 

(c) Apakah  usaha  yang  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk  memastikan  projek
tersebut dapat dilaksanakan serta kepentingan 61 keluarga dijamin? 

29. (a) Senaraikan  tanah-tanah  yang  dimiliki  oleh  Kerajaan  Negeri  mengikut  no  lot,
daerah, keluasan dan jenis guna tanah sedia ada.

(b) Senaraikan  land  bank yang  dimiliki  oleh  tuan  tanah  besar  seperti  pemaju
mengikut no lot, daerah, keluasan dan jenis guna tanah sedia ada. 

(c) Adakah Kerajaan Negeri pertimbangkan untuk melaksanakan cukai ke atas tanah
terbiar dan tidak diusahakan? 

30. (a) Senaraikan  kelulusan  tukar  syarat  tanah  yang  dibuat  oleh  Kerajaan  Negeri
mengikut no. lot, daerah, keluasan dan jenis guna tanah sejak 2013 sehingga
kini.

(b) Selain daripada premium yang akan dikenakan, adakah Kerajaan Negeri  juga
akan  mempertimbangkan environmental  premium untuk  memastikan  kawasan
hijau atau tadahan air semulajadi tidak dibangunkan? 

II. Ahli Kawasan Paya Terubong (YB. Yeoh Soon Hin) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri:

1. (a) Sila nyatakan apakah perkembangan proses pewartaan bagi Penang Local Plan
dan Rancangan Khas Kawasan Warisan George Town?

(b) Apakah  sebab  -sebab  yang  melewatkan Penang  Local  Plan tidak  dapat
diwartakan  walaupun  Majlis  Bandaraya  Pulau  Pinang  telah  meluluskan  draf
rancangan ini sejak tahun 2008 ? 

2. Bagaimanakah Kerajaan Negeri Pulau Pinang boleh membantu graduan universiti anak
Pulau Pinang dalam mencari dan menjamin kerja yang sesuai dengan pelajaran/kursus di
universiti mereka?
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3. (a) Mengapakah  Pusat  Pertanian  Relau  ditukar  nama  kepada  Pusat  Pertanian
Agropelancongan Relau pada tahun 2012?

(b) Apakah usaha yang telah diambil oleh Jabatan Pertanian untuk menjadikannya
sebagai lokasi pelancongan? 

(c) Adakah  Pusat  ini  disenaraikan  oleh  EXCO  Pelancongan  sebagai  salah  satu
tempat penarikan pelancongan Negeri Pulau Pinang?

4. Tempoh kontrak penyewaan di Pusat Agro Pelancongan Relau sebelum ini adalah dua
(2) tahun, tetapi penyewa yang sudah tamat tempoh belum dapat pembaharuan kontrak.
Malahan, pihak Jabatan Pertanian belum memberi sebarang penjelasan mengenainya.
Keadaan yang tidak menentu amat membimbangkan para penyewa. Apakah sebabnya
kontrak tidak dapat diperbaharui? 

5. (a) Sila nyatakan status terkini tapak Kilang Lee Rubber di Paya Terubong.

(b) Adakah Pelan  Perancangan Pembangunan telah  diluluskan  oleh  pihak  Majlis
Bandaraya Pulau Pinang? 

(c) Sila nyatakan dengan jelas Pelan Pembangunan yang dirancangkan oleh pihak
pemaju? 

6. Adakah Kerajaan Negeri mempunyai apa-apa pelan untuk mengekalkan kawasan pinggir
di  Tanjung Bungah dan Batu Feringghi sebagai kawasan sensitif  untuk pembangunan
pesat supaya kedua-dua tempat ini dapat dikekalkan sebagai tempat pelancongan pantai
semula jadi yang digemari oleh pelancong?

7. Sila  nyatakan  idea-idea  baru  yang  telah  dicapai  oleh  Kerajaan  Negeri  dalam  usaha
membangunkan Seberang Perai sebagai tempat pelancongan baru? 

8. Adakah  Kerajaan  Negeri  masih  minat  membangunkan  suatu  marina  di  sore  thumb
Tingkat Laut,  Tanjong Bunga memandangkan marina juga telah dirancangkan SRS di
kawasan selatan Pulau? Lagipun kajian juga menunjukkan kawasan utara di Pulau tidak
lagi sesuai untuk menambak laut. 

9. Sila senaraikan projek yang telah dijalankan oleh Jabatan Kerja Raya di KADUN Paya
Terubong sejak bulan Januari 2016 sampai bulan November 2016 . 

10. Adelaide,  merupakan  sebuah  bandaraya  yang  selalu  disenaraikan  salah  satu  Most
Livable City in the World. Sebagai  Sister City kepada Adelaide, apakah langkah yang
diambil oleh Kerajaan Negeri supaya kita pun boleh disenaraikan Most Livable City in the
World? 

11. Apakah usaha yang diambil oleh Kerajaan Negeri untuk mengurangkan bilangan kereta
persendirian di negeri supaya masalah kesesakan trafik dikurangkan?

12. Apakah  bantuan-bantuan  dan  pembangunan  yang  diberikan  oleh  Kerajaan  Negeri
kepada kaum ibu tunggal masih remaja ? 

13. Berapakah Badan Pengurusan Strata yang telah ditubuhkan dan didaftarkan oleh pihak
Pejabat Tanah & Galian di KADUN Paya Terubong?

14. Apakah  usaha-usaha  yang  diambil  oleh  Jabatan  Kerja  Raya  untuk  mengurangkan
masalah pokok runtuh di Jalan Paya Terubong?

15. Selain kempen yang dilakukan oleh ADUN masing-masing,  sila  nyatakan usaha yang
telah  diambil  oleh  Majlis  Bandaraya  Pulau  Pinang dan Penang Green Council  untuk
menggalakkan Kempen Pengasingan Sisa di Punca selepas 1 Jun 2016?

10



16. Selain pelancong dari Asia Barat,  Asia Timur dan Eropah, sila nyatakan usaha-usaha
yang diambil oleh Kerajaan Negeri untuk menggalakkan pelancong dari Amerika Utara
dan Amerika Selatan melawat Pulau Pinang ? 

17. Sila  nyatakan  usaha  yang  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk  membuka  peluang
pekerjaan di sektor awam kepada kaum ibu tunggal.

18. Adakah  Kerajaan  Negeri  mencadang  untuk  meningkatkan  amaun  pemberian  wang
Warga Emas dari RM100 kepada RM200?

19. (a) Sila nyatakan sebab-sebab Penang Local Plan masih tidak boleh diwartakan?

(b) Adakah Kerajaan  Negeri  mengambil  langkah aktif  untuk  mewartakan  Penang
Local Plan? 

20. Sila nyatakan jumlah blok kediaman strata bertingkat tinggi yang ada di seluruh KADUN
Paya Terubong.

21. Apakah insentif yang telah dihulurkan dan usaha dilakukan oleh Kerajaan Negeri untuk
menggalakkan 'Street Art' di Pulau Pinang?

22. Sila senaraikan marina yang membenarkan  yatch parking di Pulau Pinang dan apakah
peratusan penggunaannya? 

III. Ahli Kawasan Berapit (YB. Ong Kok Fooi) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Selain  menaik  taraf  Jalan  Song  Ban  Keng,  apakah  lagi  projek-projek  pembangunan
Kerajaan Negeri yang akan dilaksanakan dalam Seberang Perai Tengah khususnya Bukit
Mertajam? 

2. (a) Apakah rancangan Kerajaan Negeri untuk membantu Pejabat Tanah dan Daerah
menyelenggara infrastruktur kawasan kampung seperti membaiki longkang dan
jalan, mencantas pokok merbahaya dan sebagainya?

(b) Adakah Kerajaan Negeri akan memberikan peruntukan tahunan kepada Pejabat
Tanah untuk menjalankan tugas ini? 

3. Terdapat banyak bangunan terbengkalai di Bukit Mertajam seperti bangunan City Parade,
Utama Plaza,  Taikar  Plaza  dan sebagainya.  Adakah kerajaan  negeri  berhasrat  untuk
melaksanakan  projek  pemulihan  bangunan-bangunan  terbengkalai  seperti  yang  telah
dijalankan di sebelah pulau? 

IV. Ahli  Kawasan Pulau Betong (YB.  Datuk  Sr.  Haji  Muhamad Farid  Bin Haji  Saad)
bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Merujuk kepada Projek Perumahan SP Chelliah,  bagi  rumah Kos Sederhana Rendah
(KSR) pembeli ditentukan oleh Kerajaan Negeri. Apa kewajaran Kerajaan Negeri beli dan
bayar  kepada  pemaju  untuk  320  unit  Bumiputera  sedangkan  Kerajaan  Negeri  boleh
sekadar  menetapkan  kuota  itu  saja  tanpa  membayar  wang  kepada  pemaju  atau
kontraktor? 

2. (a) Adakah  Kerajaan  Negeri  'memberi  bantuan  kewangan'  kepada  pemaju  yang
dikhabarkan ada masalah kewangan untuk menyiapkan Projek SP Chelliah?

(b) Berapakah  jumlah  kos  pembangunan  dan  jumlah  nilai  jualan  perumahan
tersebut? 

(c) Bagaimanakah kaedah pembiayaan projek tersebut? 
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3. Harga rumah Kos Sederhana Rendah (KSR) ditetapkan pada RM72,500.00 seunit dan
harga itu adalah termasuk harga tanah. Kenapa di SP Chelliah Kerajaan Negeri perlu
bayar harga tanah kepada MBPP untuk unit kuota Bumi pada kadar RM67,500 seunit?

4. (a) Berapakah unit  kuota rumah-rumah Kos Sederhana Rendah dan Kos Rendah
dilepaskan dalam 5 tahun yang lepas?

(b) Berapakah jumlah kos terbabit dan di mana lokasi yang terlibat? 

5. (a) Jelaskan  kedudukan  tahunan  GDP  sejak  Kerajaan  Negeri  mengambilalih
pentadbiran negeri.

(b) Bandingkan  dengan  negeri-negeri  lain  mengikut  per  kapita  dan  pertumbuhan
pendapatan isi rumah. 

6. Kawasan Balik Pulau seringkali dilanda banjir.

(a) Apakah penyelesaian terbaik untuk mengatasi banjir? 

(b) Berapakah kosnya dan bila akan dilaksanakan?

(c) Berapakah jumlah pampasan atau saguhati yang pernah diberikan oleh Kerajaan
Negeri mengikut KADUN? 

7. (a) Sila  jelaskan  kedudukan  kewangan  Penang  Development  Corporation  (PDC)
bagi 3 tahun kebelakangan ini.

(b) Untuk tempoh yang sama, perincikan pendapatan berbanding perbelanjaan dan
berapakah nilai cair kewangannya dan nilai asetnya. 

8. (a) Jelaskan  kedudukan  GDP  Pulau  Pinang  berbanding  negeri-negeri  lain  di
Malaysia.

(b) Apakah faktor-faktor yang telah menjejaskan pertumbuhan ekonomi negeri dan
bagaimana Kerajaan Negeri menangani isu-isu tersebut?

9. (a) Senaraikan sektor pekerjaan yang menjadi pilihan anak-anak Pulau Pinang.

(b) Adakah ianya seiring dengan perancangan masa depan negeri? 

(c) Apakah peranan Kerajaan Negeri untuk mencapai matlamat ini? 

10. Perincikan pencapaian Penang Paradigm. 

11. Nyatakan  perincian  tanah-tanah  milik  Kerajaan  Negeri,  termasuk  di  bawah  majlis
tempatan,  Penang  Development  Corporation  (PDC),  Unit  Perbadanan  Setiausaha
Kerajaan Pulau Pinang (SSI) dan lain yang telah dijual, nilai hasil jualan dan di mana
disimpan.

12. Nyatakan lokasi, keluasan, nilai tanah yang telah diterima dari pembeli atau telah dibeli
oleh Kerajaan Negeri untuk tujuan keagamaan sejak 2008. 

13. (a) Adakah menutup ruang kaki lima premis perniagaan satu kesalahan?

(b) Dengan  merujuk  khusus  kepada  kedai-kedai  di  Pekan Balik  Pulau,  mengapa
dibiarkan kaki-kaki lima kedai-kedai ditutup oleh pekedai sehingga mengganggu
lalu lintas? 

14. (a) Apakah halatuju sektor pertanian, perikanan dan penternakan bagi negeri ini?

(b) Jelaskan pendapatan bagi ketiga-tiga sektor ini sejak tahun 2010. 
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(c) Apakah  insentif  dan  nilainya  yang  telah  diberikan  oleh  Kerajaan  Negeri?

15. (a) Berapakah jumlah masyarakat  Orang Kurang Upaya  (OKU) semulajadi  (sejak
kelahiran)  mengikut  segmen  serta  pecahan  mengikut  umur,  bangsa  di  dalam
negeri ini?

(b) Jelaskan punca kecacatan dan bagaimana mengatasinya. 

(c) Nyatakan  perangkaan  kelahiran  dengan  kecacatan  bagi  anak-anak baru  lahir
sejak tahun 2010. 

16. (a) Apakah  program-program  yang  telah  dibuat  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk
memajukan warisan dan tradisi kaum-kaum di negeri ini?

(b) Bila, di mana dan berapa kos perbelanjaan program mengikut tahun sejak tahun
2010?

17. Mohon Kerajaan Negeri untuk mengemukakan data bilangan pekerjaan yang disediakan
sejak 2008 sehingga kini serta bilangan pekerja yang hilang kerja sejak 2008 sehingga
kini. 

18. Mohon Kerajaan Negeri kemukakan jumlah pendapatan dan jumlah perbelanjaan Penang
Hill Corporation setiap tahun sejak 2008 hingga kini.

19. Mohon Kerajaan Negeri untuk mengemukakan sama ada mempunyai perancangan untuk
mengazetkan Taman Botani sebagai Warisan UNESCO, jika ada mohon nyatakan tahun
jangkaan  akan  dibuat.  Jika  tiada,  mohon  terangkan  sebab  Kerajaan  Negeri  tidak
mempertimbangkan. 

20. Mohon Kerajaan Negeri untuk kemukakan perancangan untuk memastikan keselamatan
pengguna  jalan  raya  terutamanya  di  tapak  warisan  UNESCO  di  mana  kerap  kali
pengguna menghadapi masalah daripada penunggang basikal dan beca beroda empat di
mana mereka tidak mematuhi peraturan lalu lintas serta menunggang dengan bahaya.

21. (a) Mohon senarai  lokasi  lot  dan keluasan  tanah-tanah yang telah  ditukar  syarat
kegunaan.

(b) Berapakah hasil kepada negeri bagi setiap lot tersebut? 

22. PAS bukan lagi  dalam Pakatan Harapan. Bagaimanakah kedudukan wakil  PAS dalam
Kerajaan Negeri dan dalam Sidang Dewan Undangan Negeri?

V. Ahli  Kawasan Pengkalan Kota (YB. Lau Keng Ee) bertanya kepada Y.A.B.  Ketua
Menteri:

1. Masih terdapat kes Kerajaan Negeri  menawarkan rumah LMC kepada pemohon Alan
tetapi  pemaju memaksa pemohon membeli  dengan harga lebih  RM150 ribu bersama
pakej. Ini telah mengakibatkan pemohon tidak mampu membeli. Apakah tindakan yang
dapat diambil oleh Kerajaan untuk mengelakkan perkara tersebut berlaku?

2. Apakah rancangan yang akan diambil oleh Kerajaan Negeri untuk mengatasi masalah
kelembapan ekonomi yang kurang stabil pada tahun 2017 supaya dapat mengurangkan
beban rakyat? 

3. Adakah Kerajaan Negeri telah memutuskan tempat untuk mendirikan Kampung Pekerja
Asing yang telah banyak tahun dicadangkan tapi masih belum ditunaikan? 

4. Apakah rancangan yang akan diambil oleh Kerajaan Negeri untuk memastikan sukan di
Negeri Pulau Pinang dapat dimajukan dan boleh mendapat kejayaan yang lebih bagus
pada kejohanan Sukan Malaysia (SUKMA) yang akan datang? 
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5. Setelah Kerajaan Negeri memperuntukkan dana yang banyak untuk kerja-kerja menaik
taraf sistem perparitan, bilakah Negeri Pulau Pinang akan dapat bebas daripada masalah
banjir? 

6. Sila nyatakan dengan teliti apakah projek pembangunan yang akan dijalankan oleh Think
City pada tahun 2017 yang akan datang? 

7. (a) Sila  beri  satu  senarai  yang teliti  berapakah jumlah  unit  rumah untuk  mangsa
kebakaran / mangsa bencana alam dan kecemasan yang masih kosong di Negeri
Pulau Pinang?

(b) Di manakah lokasinya disediakan?

8. Apakah status perkembangan atas penubuhan Biro Peronda Sukarela (BPS) yang telah
diberi peruntukan berjumlah RM1.2 juta untuk penubuhan tersebut? 

9. Pada  bajet  Negeri  Pulau  Pinang  Tahun  2016,  telah  menyatakan  bahawa  Majlis
Bandaraya Pulau Pinang telah memperuntukkan RM0.9 juta untuk kerja-kerja  sub soil
drainage di tanah lapang Lebuh Macallum.

(a) Sila nyatakan dengan teliti perkembangan kerja tersebut kerana sampai hari ini
masih belum nampak sebarang kerja menaik taraf di tempat tesebut,

10. Sila nyatakan dengan teliti apakah projek penyediaan kemudahan untuk Orang Kurang
Upaya yang telah diperuntukkan sebanyak RM0.5 juta kepada Majlis Bandaraya Pulau
Pinang? 

11. Lif di Pangsapuri Pelangi yang telah dinaik taraf oleh Penang Development Corporation
(PDC) namun masih terdapat aduan kerosakan lif.  Apakah punca yang menyebabkan
perkara ini berlaku dan mengapakah upacara penyerahan masih tidak dilangsungkan? 

12. Sila  nyatakan  dengan teliti  apakah status  projek  pembinaan dan menaik  taraf  laluan
pejalan  kaki  di  Jalan  Gurdwara,  Lebuh  Tye  Sin  hingga  Lebuh  Katz  yang  telah
diperuntukkan pada Tahun 2016? 

13. Apakah tindakan dan pandangan terhadap Kerajaan Negeri melalui Perbadanan Bekalan
Air (PBA) yang memberikan insentif sebanyak RM21.34 juta selaku penaja utama kepada
Penang  FA dan  malangnya  prestasi  Penang  FA memang  tidak  memuaskan  dalam
kedudukan Liga Super? 

14. (a) Sila nyatakan dengan teliti berapakah jumlah kemudahan Kompleks Sukan yang
terdapat di Negeri Pulau Pinang?

(b) Sila nyatakan kerja-kerja menaik taraf tempat latihan untuk Atlet Sukan Negeri
Pulau Pinang pada tahun 2014 hingga tahun 2016.

15. Beca merupakan satu keistimewaan di Negeri Pulau Pinang. Apakah tindakan yang dapat
diambil oleh Kerajaan supaya beca akan terus kekal sebagai satu warisan Negeri kerana
kebanyakan pengayuh beca merupakan warga tua? 

16. (a) Apakah status pemasangan free WiFi di kawasan Pengkalan Kota?

(b) Di manakah lokasi yang telah dipasang? Sila nyatakan dengan teliti. 

17. Apakah status permohonan salah satu unit rumah kedai di bawah Flat Lebuh Noordin
untuk kegunaan Dewan Komuniti Warga Emas yang telah dipohon sebelum ini? 

18. Sila nyatakan dengan teliti dari tahun 2013 hingga 2016, berapakah jumlah kes jenayah
yang telah berlaku dan berapakah kes yang telah diambil tindakan? 
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19. Adakah sebarang cadangan atau tindakan yang akan diambil oleh Kerajaan Negeri untuk
mengelakkan sampah-sarap dari tempat lain mengalir ke Klens Jeti? 

20. (a) Adakah  Rancangan  "No  Smoking"  di  Kawasan  Warisan  UNESCO  berjaya
berfungsi?

(b) Apakah  tindakan  atau  bukti  kukuh  bahawa  rancangan  tersebut  telah  berjaya
dilaksanakan? 

21. Berikan sebab keadaan jalan-jalan di dalam kawasan Pangsapuri Pelangi agak teruk dan
berlubang, walaupun permohonan untuk tar semula jalan tersebut telah dibuat oleh ADUN
kawasan  akan  tetapi  masih  belum diambil  tindakan oleh  pihak  Penang Development
Corporation (PDC). Bilakah masalah tersebut boleh dilaksanakan dan diatasi oleh PDC? 

22. Sila  nyatakan  dengan  teliti  berapakah  unit  Rumah  Warisan  Category  II  dari  Lebuh
Magazine sampai Lebuh Sandiland yang telah dibeli oleh syarikat luar negara? 

23. Flat-flat yang didirikan oleh Penang Development Corporation (PDC) pada tahun 1985
didapati  tidak  dapat  menikmati  pengecualian  cukai  pintu.  Apakah status  permohonan
rayuan atas kes ini kerana flat-flat tersebut dapat menikmati program menukar lif 80/20
maksudnya dalam kategori LMC? 

24. Adakah Kerajaan Tempatan berhasrat untuk mengecualikan bayaran tempat letak kereta
bagi Hari Sabtu dan Ahad? 

25. Apakah  status  pelancaran  APP  Pulau  Pinang  yang  telah  dicadangkan  oleh  ADUN
Pengkalan Kota pada awal tahun ini? 

26. Apakah rancangan atau tindakan yang akan diambil oleh Kerajaan Negeri supaya dapat
menarik lebih ramai pelancong dari negara China kerana pada masa sekarang pelancong
memang semakin ramai dan kita masih kalah pada negara Indonesia dan Singapura atas
penarikan pelancong negara China? 

27. Adakah  Halal  Hub  Negeri  Pulau  Pinang  berjaya  menarik  lebih  ramai  pelancong dari
negara Timur terutama pelancong yang beragama Islam? 

28. Apakah tindakan yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri untuk memastikan kewangan
Negeri  akan  sentiasa  stabil  berikutan  keadaan  ekonomi  yang  dijangka  akan  kurang
memuaskan pada tahun depan? 

29. Adakah Kerajaan  Negeri  berhasrat  untuk  menyalurkan  bayaran wang OKU sebanyak
RM100 terus ke akaun bank penerima untuk mengurangkan beban warga OKU? 

30. Sila nyatakan dengan teliti berapakah Pusat Penjaja di Pulau Pinang yang telah dan akan
dinaik taraf pada tahun 2014 sehingga 2016, dan tahun 2017 yang akan datang? 

VI. Ahli Kawasan KOMTAR (YB. Teh Lai Heng) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Sila berikan maklumat terperinci  program pemutihan hotel  tanpa lesen sejak program
dilaksanakan hingga sekarang.

(a) Berapakah  permohonan  yang  telah  diterima  dan  diluluskan?  Sila  nyatakan
butiran terperinci.

(b) Sila  nyatakan  masalah  yang  dihadapi  oleh  pemohon  semasa  membuat
permohonan. 

2. Sila berikan sebab-sebab kelewatan kerja naiktaraf jejantas Octopus.

(a) Bilakah tarikh jangkaan baru untuk kerja naiktaraf dapat disiapkan?
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(b) Apakah langkah yang boleh diambil  oleh MBPP sekiranya penaja tidak dapat
menyelesaikan kerja dalam masa yang ditetapkan? 

3. Bilangan penduduk di KADUN KOMTAR semakin berkurangan. Adakah Kerajaan Negeri
akan memperkenalkan projek perumahan mampu milik yang baru selain daripada projek
perumahan di Jalan S.P. Chelliah?

(a) Apakah langkah-langkah yang boleh diambil oleh Kerajaan untuk menarik balik
orang ramai khususnya penduduk asal untuk menetap di KADUN KOMTAR? 

4. MBPP  telah  menjalankan  pengumpulan  pendapat  masyarakat  terhadap  cadangan
penyeragaman  waktu  kawalan  kutipan  letak  kereta  MBPP.  Sila  berikan  statistik  dan
maklumbalas yang telah dikumpul dan apakah keputusan pihak MBPP?

5 Adakah tindakan telah diambil oleh Kerajaan Negeri terhadap pemilik rumah kos rendah
dan sederhana rendah yang menyewakan unit mereka kepada pihak ketiga?

(a) Jika  tidak,  apakah  masalah  yang  dihadapi  dan  apakah  keputusan  Kerajaan
Negeri?.

6. Kenderaan  usang  terbiar  berpotensi  menjadi  tempat  takungan  air  dan  pembiakan
nyamuk aedes. Sila
nyatakan statistik kenderaan usang yang telah ditarik oleh PBT.

(a) Apakah  langkah-langkah  yang  diambil  oleh  PBT untuk  mengurus  kenderaan
usang? 

(b) Adakah  tempat  penyimpanan  kenderaan  usang  sudah  mencecah  tahap
kemampatannya? 

(c) Bilakah kenderaan-kenderaan usang ini akan dihantar untuk pelupusan? 

7. Adakah  Perbadanan  Perpustakaan  Awam  Pulau  Pinang  berhasrat  untuk  menaiktaraf
Perpustakaan KOMTAR kepada perpustakaan digital yang moden? 

8. Sila berikan statistik terkini tentang pembelian unit persendirian di KOMTAR oleh PDC.

(a)  Adakah pembelian ini akan diteruskan? Jika tidak, sila berikan sebab.

(b) Apakah rancangan terhadap unit yang telah dibeli?

9. Sila  kemukakan  maklumat  terperinci  mengenai  pelaburan  yang  telah  dijalankan  oleh
Syarikat OWG di KOMTAR.

(a) Bilakah semua projek-projek ini akan disiapkan?

10. Sila  kemukakan  maklumat  terperinci  mengenai  pelaburan  yang  telah  dijalankan  oleh
Syarikat OWG di KOMTAR.

(a) Bilakah semua projek-projek ini akan disiapkan?

11. Rancangan untuk menaiktaraf Pasar Lebuh Campbell telah diumumkan beberapa tahun
yang lepas.  Bilakah  kerja  ini  akan dimulakan setelah  berbincang dengan pihak  yang
terlibat?  Sila berikan maklumat terperinci tentang projek naiktaraf ini. 

12. Sila nyatakan senarai rumah banglo yang dimiliki oleh Kerajaan Negeri, agensi Kerajaan
Negeri dan pihak PBT. Adakah diantara rumah banglo ini boleh disewakan kepada orang
ramai sebagai Banglow Stay seperti banglo di Jalan Brown yang disewakan oleh MBPP
pada masa dahulu? 
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13. Unit Kedai MBPP yang terdapat di Projek Turnkey Taman Sri Pinang Jalan Patani kurang
mendapat sambutan.

(a) Apakah puncanya?

(b) Apakah rancangan MBPP untuk menyelesaikan masalah ini?

(c) Sila beri statistik unit yang dimiliki oleh MBPP dan unit yang masih tidak disewa
atau dijual. 

14. Sila beri maklumat tentang bilangan anggota Penguatkuasa MBPP.

(a) Bilangan  anggota  dalam  unit  trafik  dan  anggota  yang  menjalankan  kerja
mengeluar saman.

(b) Bolehkah mereka dijadikan “Duta MBPP” dengan menerima aduan dari  orang
ramai atau mengesan masalah di kawasan tertentu semasa menjalankan tugas
dan melaporkan kepada Biro Perhubungan Awam. 

15. Berapakah lampu jalan LED yang telah dipasang oleh MBPP?

(a) Sila beri maklumat terhadap projek menukar lampu di jalan biasa kepada LED.

(b) Sila nyatakan jumlah kos projek ini dan berapakah kos penjimatan bil elektrik. 

16. (a) Sila berikan maklumat pengarah Penang International Convention & Exhibition
Bureau (PICEB).

(b) Apakah  rancangan  PICEB  untuk  membantu  industri  MICE  di  Pulau  Pinang?

17. Sila senaraikan projek yang akan dijalankan di  KADUN KOMTAR dalam Bajet  MBPP
2017. 

18. (a) Apakah status bagi projek rejuvenate Sia Boey?

(b) Antaranya  apakah projek  yang telah  disiapkan  dan apakah projek  yang  akan
diteruskan? 

19. Adakah pihak MBPP mempunyai rancangan untuk menaiktaraf Taman Trafik?

20. Dengan adanya landasan berkembar, adakah Kerajaan Negeri akan berbincang dengan
KTM untuk membina lebih banyak stesen-stesen kecil  di lokasi yang strategik supaya
dapat mewujudkan perkhidmatan Komuter di Seberang Perai?

21. River Cruise di  Sungai Melaka dan Bandaraya Kuching merupakan aset  pelancongan
Negeri  Melaka  dan  Sarawak.  Adakah  Kerajaan  Negeri  mempunyai  cadangan  untuk
mentransformasikan muara Sungai Pinang kepada tarikan eko pelancongan?

22. Perniagaan  berkonsepkan  Kereta  Bergerak  mendapat  sambutan  yang  amat
menggalakkan  dan  juga  disokong  oleh  agensi  kerajaan  seperti  MATRADE.  Adakah
Kerajaan  Tempatan  telah  mengenalpasti  garis  panduan  dan  lokasi  khusus  untuk
menjalankan perniagaan ini di Pulau Pinang?

23. Kerajaan Negeri Pulau Pinang telah menguatkuasakan Dasar Pengasingan Sisa di Punca
di seluruh Negeri Pulau Pinang sejak 1hb Jun 2016.

(a) Adakah dasar ini berjaya mengurangkan sisa sampah yang dihantar ke tapak
pelupusan sampah Pulau Burung? 
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24. Kadar penolakan bagi permohonan pinjaman perumahan mampu milik adalah tinggi.

(a) Apakah langkah yang boleh diambil oleh Kerajaan Negeri untuk mengatasi isu ini
selain mendapat bantuan daripada Kerajaan Persekutuan? 

(b) Adakah kerajaan akan menubuhkan dana pinjaman untuk membantu pembeli
rumah dalam kategori ini? 

25. Adakah Kerajaan Negeri menyediakan bajet untuk memasang dan menukar lampu hiasan
perayaan di kawasan tertentu semasa menyambut perayaan utama? 

26. Catuan air berlaku semasa kerja-kerja pembaikan dijalankan oleh PBAPP, namun orang
awam yang terjejas seringkali mengadu tidak mendapat notis awal atau jadual masa lori
tangki air akan tiba. 

(a) Apakah SOP PBAPP terhadap masalah ini? 

(b) Apakah  langkah  yang  lebih  berkesan  dapat  dilakukan  untuk  mengatasi
kelemahan ini? 

27. Catuan air berlaku semasa kerja-kerja pembaikan dijalankan oleh PBAPP, namun orang
awam yang terjejas seringkali mengadu tidak mendapat notis awal atau jadual masa lori
tangki air akan tiba. 

(a) Apakah SOP PBAPP terhadap masalah ini? 

(b) Apakah  langkah  yang  lebih  berkesan  dapat  dilakukan  untuk  mengatasi
kelemahan ini? 

28. George Town merupakan Tapak Warisan Dunia yang telah diwartakan sebagai kawasan
dilarang merokok. Sila nyatakan sehingga kini berapa saman telah dikeluarkan kepada
individu yang melanggar peraturan ini.

(a) Apakah langkah yang boleh diambil oleh PBT untuk membanteras kes merokok
di kawasan awam selain tindakan penguatkuasaan? 

29. Pada musim hujan yang lepas terdapat banyak kes pokok tumbang. Orang ramai telah
mengadu  bahawa  PBT  tidak  mengambil  tindakan  setelah  menerima  aduan,  adakah
kenyataan ini benar?

(a) Adakah  PBT  memantau  pertumbuhan  dan  kestabilan  pokok-pokok  mengikut
jadual?

(b) Apakah langkah yang boleh diambil  oleh PBT untuk mengelakkan berlakunya
peristiwa ini?

30. Adakah Kerajaan Negeri telah berjaya mengenalpasti tapak yang sesuai bagi membina
rumah transit untuk menempatkan pengemis dan kutu rayau? 

VII. Ahli  Kawasan Tanjong Bunga (YB. Teh Yee Cheu) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri:

1. Huraikan kepentingan dan kebaikan sistem Ombudsman sebagai satu alat urus tadbir
baik.  Mengapa  Kerajaan  Negeri  yang  selalu  amalkan  CAT  tidak  mempertunaikan
penubuhannya?  Senaraikan  semua  Jawatankuasa  yang  sedia  ada  yang  dijangka
berfungsi sedemikian dengan ahli jawatankuasa dan fungsi masing-masing. 

2. Penambakan laut di kawasan Tanjong Tokong STP2 adalah merisaukan bagi kehidupan
harian nelayan-nelayan. Mereka amat risau akan masa hadapan mereka.
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(a) Huraikan rancangan khas Kerajaan Negeri untuk memastikan nelayan-nelayan
ini tidak tertindas atau reformasikan cara penangkapan ikan mereka termasuk
zon sangkar? 

(b) Apakah penyelesaian yang dibuat antara pemaju, Kerajaan Negeri, agensi PBT
dan nelayan?

3. Huraikan mengapa isu keselamatan seperti  kes ragut /pecah rumah adalah berleluasa
kebelakangan ini. Pihak polis sudah buat yang terbaik tetapi komuniti kita memerlukan
pasukan  keselamatan  sukarela  sebagai  "back  up".  Huraikan  status  terkini  mengenai
pasukan  keselamatan  ini  dan  senaraikan  sama  ada  mereka  adalah  daripada  NGO,
Kerajaan Negeri atau PDRM?

4. (a) Huraikan dengan terperinci  kerajaan di  dalam menjayakan polisi  pengasingan
sisa  pepejal  dari  punca,  jangka  pendek  dan  panjang,  termasuk  MRF  untuk
barangan kitar semula dan pusat memproses sisa makanan/bahan hijau.

(b) Senaraikan jumlah lesen yang diluluskan Majlis Bandaraya Pulau Pinang (MBPP)
untuk pengutipan bahan kitar semula. 

(c) Berapakah jumlah pusat kitar semula berlesen yang terdapat di Pulau Pinang? 

5. (a) Huraikan Undang-Undang Kecil  sedia ada MBPP dan MPSP sama ada cukup
sempurna  menandatangani  polisi  pengasingan  sisa  pepejal  dari  punca
(segregation at source) dari segi penguatkuasaan terhadap semua pihak terlibat.

(b) Huraikan dengan draf Undang-Undang Kecil tersebut, jika ada, hasrat kerajaan
mewartakannya  dan  jangkaan  bila  berkuatkuasa  untuk  memastikan  polisi
tersebut dan kitar semula tercapai.

6. (a) Huraikan dengan Undang-Undang Kecil sedia ada oleh Majlis Bandaraya Pulau
Pinang (MBPP) dan Majlis Perbandaran Seberang Perai (MPSP), kelemahan dan
kekuatan penguatkuasaan dan organisasi jabatan dari segi semua aspek.

(b) Apakah rancangan (latihan,kelayakan dan naik taraf peralatan dll) dan gubalan
atau pindaan Undang-Undang Kecil berkenaan untuk memastikan keadilan dan
keharmonian sosial terpelihara dan tercapai. 

7. (a) Huraikan dengan terperinci bilangan unit kediaman semua jenis pembangunan di
Bandar Tanjong Bunga yang telah melebihi 2500 unit dan memerlukan pemaju
untuk menyediakan sebidang tanah sekurang-kurangnya 7 hingga 10 ekar untuk
Sekolah Menengah mengikut Garis Panduan penyeliaan tapak sekolah.

(b) Tapak  tersebut  mesti  dikekalkan  untuk  cawangan  SMK  demi  penduduk  yang
makin bertambah. Apakah hasrat Kerajaan Negeri? 

8. (a) Senaraikan:

(i). Semua projek LMC (nama /lokasi/pemaju/unit dll) yang telah diluluskan
tetapi masih belum mula kerja binaan.

(ii). Projek LMC yang telah diluluskan dan dipinda kepada projek RMM.

(b) Huraikan  rekabentuk  dan  kualiti,  kepadatan,  kemudahan  asas,  kehijauan
kejiranan, keluasan dan had ketinggian LMC perlu dikaji semula untuk menjamin
keselesaan dan  keharmonian  pemilik  kelas  pertengahan baru  dan LMC patut
diutamakan. 

9. Huraikan penyelesaian dan kemaskinikan isu pindah berperintah dan pelan penempatan
semula  penduduk  Kampung Mutiara  dan  kampung  berjiranan  di  Batu  Feringghi  oleh
Kerajaan Negeri dan Kerajaan Pusat dan pihak berkenaan.
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10. Huraikan  betapa  seriousnya  isu aging  group  dan  gelandangan  di  Pulau  Pinang  dari
semua aspek dengan data-data kajian terperinci, polisi kerajaan menangani isu tersebut
dari  segi  software (skim  insurans  perubatan,  pendidikan,  latihan  kemahiran)  dan
hardware (bangunan  tetap,  pusat  tinggal  sementara,  perkhidmatan  kounsel  dan
penemanan, pusat sehenti).

11. Huraikan  polisi  kesaksamaan  gender  dan  gender  responsif  kerajaan  berdasarkan
ekspresi seks orientasi dan gender identifikasi dan apakah pelan tindakan dan rancangan
mencapai visi dan misi tersebut melalui Jawatankuasa Transgender Dewan Undangan
Negeri Pulau Pinang pada dalam jangka masa pendek dan panjang.

12. (a) Huraikan polisi Kerajaan Negeri agar pelesenan PBT (MBPP/MPSP) meluluskan
dan mendaftarkan semua jenis pengusaha bisnes kecil  persendirian, termasuk
penjaja di tepi jalan, guesthouse/rest house, dll yang tidak berlesen yang makin
bertambah  untuk  memerangi  ekonomi  yang  makin  merosot  disebab  banyak
faktor.

(b) Apakah zon khas diperlingkungkan untuk penempatan aktiviti tersebut? 

13. Huraikan polisi kerajaan dan perlunya satu Undang-Undang Kecil  " Kawalan Sewaan"
untuk mempertahankan:

(a) Golongan yang tidak mampu memilik rumah sendiri dari segi penyewaan; 

(b) Usahawan kecil/tradisional yang tidak mampu menampung peningkatan sewaan
keseluruhannya, memandangkan meningkatnya kos kehidupan atas faktor GST,
inflasi, forex dan pastikan ekonomi tempatan terjamin.

14. (a) Huraikan hasrat  dan polisi  Kerajaan Negeri  dalam mempertahankan kampung
tradisional dan kemaskinikan pembangunan Kampong Tanjong Tokong oleh UDA.

(b) Kemukakan pelan yang diluluskan Kerajaan Negeri tentang perjanjian UDA untuk
mengekalkan kampung tradisional dan warisan Kampong Tanjong Tokong.

15. Huraikan  dengan  terperinci  kelemahan  /  langkah-langkah  Kerajaan  Negeri  dalam
menangani isu tentang penggondolan haram tanah bukit atas 250 kaki tingginya dengan
kes-kes  dakwaan  (termasuk  kes  rujukan,  mahkamah  tinggi  dan  mahkamah  rayuan)
kerajaan ke atas pesalah (tuan tanah/pemaju), termasuk kes Mahkamah Tinggi Sivil suit
no. 22NCVC-63-04/2014, juga dari segi Peruntukan/Undang-Undang Kecil sedia ada dan
bajetnya. 

16. (a) Huraikan bajet dan perbelanjaan peruntukan dari tahun 2008 hingga 2016 untuk
peningkatan ekonomi pelancongan Negeri Pulau Pinang dengan terperinci data-
data yang berkenaan.

(b) Juga  huraikan  betapa  pentingnya  sektor  pelancongan  dibandingkan  dengan
sektor perindustrian, pertanian, pembangunan dan perlombongan  (mining) dari
segi ekonomi, sosial, alam sekitar dan pendidikan impak.

(c) Apakah rancangan kerajaan mengatasi semua kelemahan ini?

17. (a) Huraikan sebab-sebab kelemahan dan kekuatan dengan terperinci GDP Negeri
Pulau Pinang semenjak tahun 2008. 

(b) Apakah  polisi  dan  strategi  kerajaan  untuk  mencapai  sasaran  2017  dan  juga
dalam jangka masa lima (5) tahun lagi?
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18. (a) Huraikan  polisi  Kerajaan  Negeri  bagi  mengelakkan,  menstabilkan  dan
mempertingkatkan  kemerosotan  (penutupan  kilang  dan  pemindahan  foreign
investment) dan kelemahan terhadap sektor perindustrian yang merupakan satu
kekuataan (pillar) ekonomi penting negeri Pulau Pinang.

(b) Senaraikan:

(i). Kilang yang ditutup,  pindah ke negara lain,  kurangkan pelaburan dan
pekerja (retrenchment); dan 

(ii). Sebaliknya. 

19. Setelah BUCG ditamatkan perkhidmatan di gabungan Zenith-BUCG, adakah paired road
ataupun  sebarang  projek  yang  perkaitan  dengan  Zenith-BUCG  telah  mengalami
sebarang perubahan? Huraikan kos land swap, RM305 juta per-detailed design untuk FS
dan kajian terperinci kepada Syarikat Zenith-BUCG berdasarkan fee 5.5% dari total kos
projek RM6.3 bilion tidak merugikan kerajaan.

20. (a) Huraikan  dengan  Undang  -Undang  Kecil  atau  garis  panduan  sedia  ada
kelemahan Jawatankuasa RIBI bagi memastikan tapak RIBI yang cukup untuk
keperluannya dan untuk memastikan kebebasan agama dipertahankan. 

(b) Senaraikan tapak RIBI yang telah diagihkan dengan terperinci (nama Persatuan,
lokasi, keluasan, nombor lot, tuan tanah) di semua daerah dan PBT. 

21. (a) Huraikan  polisi  pembangunan  tanah  bukit  tinggi  250  kaki  ke  atas  dengan
terperinci termasuk Undang-Undang Kecil atau Akta yang dirujuk (termasuk jenis
pembangunan yang dihadkan atau dibenarkan dan lain-lain).

(b) Huraikan definasi dengan terperinci jenis special project yang disyaratkan dalam
polisi tersebut. Senaraikan semua lot-lot (dan tuan tanah) yang diluluskan untuk
perlingkungan semula atas special project. 

22. Huraikan polisi dan rancangan kerajaan dengan terperinci untuk memperkukuhkan dan
mempertingkatkan  sektor  pertanian,  agar  food bank terkawal,  dan  bagaimana
repacking/rebranding dan  gabungkan  dengan  aktiviti  pelancongan  supaya  Argo-
Pelancongan diteroka sebagai aktiviti ekonomi komuniti baru.

23. Pusat Agro Pelancongan Relau adalah tapak strategik untuk dijadikan pusat pendidikan
semula jadi, pembangunan komuniti dan juga selidikan pertanian.

(a) Huraikan  apakah pelan  perancangan Kerajaan  Negeri  bagi  memajukan  pusat
tersebut? 

(b) Mengapakah Pusat Agro Pelancongan Relau ditukar nama pada tahun 2012?  

(c) Huraikan usaha yang telah diambil untuk menjadikannya lokasi pelancongan?

24. Tempoh kontrak penyewa di Pusat Agro Pelancongan Relau sebelum ini adalah 2 tahun,
tetapi penyewa yang sudah tamat tempoh belum dapat pembaharuan kontrak. Malahan,
pihak jabatan belum memberi sebarang penjelasan mengenainya. Keadaan yang tidak
menentu amat membimbangkan para penyewa. Apakah sebabnya kontrak tidak dapat
diperbaharui?

25. Huraikan  kelemahan  dan  usangnya  bangunan  KOMTAR  (lebih  daripada  30  tahun)
terutamanya bangunan 65 tingkat, yang mengancam keselamatan orang awam semasa
berlakunya  kebakaran  (seperti  pada15  Oktober  2016  dan  pada  tahun  1983  iaitu
kebakaran berlaku di tingkat 43 semasa dalam pembinaan), gempa bumi atau letupan
dan lain-lain, serta langkah-langkah kerajaan agar keselamatan awam terjamin.
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26. Huraikan  kelemahan  dan  perlunya  semua  jabatan  kerajaan  (PBT)  untuk  menyimpan
semua rekod dalam sistem  Big Data agar  mudah di  retrieval sebagai  bukti  dan juga
dokumen sokongan pada bila-bila masa oleh semua pihak terutamanya banyak jabatan
kerajaan (Ketua Menteri, MMK, MBPP, PTG, SUK, Kewangan dan lain-lain) terletak di
KOMTAR yang makin usang dan makin terdedah kepada bahaya kebakaran.

27. Huraikan kelemahan, ketidaksesuaian dan strategik letaknya kebanyakan jabatan, PBT
dan  agensi-agensi  di  KOMTAR yang  mempunyai  65  tingkat  dari  aspek  keselamatan
(termasuk serbuan pengganasan, gempa bumi dan terutamanya kebakaran dan lain-lain)
dan logistik.  Apakah rancangan Kerajaan Negeri untuk menangani faktor keselamatan
tersebut? 

28. Huraikan  kelemahan,  ketidaksesuaian  dan  strategik  terletaknya  kebanyakan  jabatan
PBT/agensi  di  KOMTAR bertingkat  yang  melebihi  30  tahun  dari  aspek  keselamatan
(serbuan pengganasan, gempa bumi, terutamanya kebakaran dan lain-lain) ,pentadbiran
akan terjejas. Apakah rancangan Kerajaan Negeri untuk mengatasi isu tersebut atau para
jabatan diasingkan bersendirian di pusat Bangunan Kerajaan Negeri yang baru? 

29. (a) Huraikan dengan terperinci (termasuk NGO-NGO yang terlibat dan mengambil
bahagian)  pelan-pelan  dan  usaha  tindakan  PBT  (MBPP/MPSP  dll)  untuk
menangani isu anjing liar, denggi dan zika, tibi (huraikan jenisnya), banteraskan
jenayah, serbuan pengganas dan virus kencing tikus.

(b) Huraikan puncanya atau sebabnya berlaku setiap isu tersebut. 

30. (a) Huraikan  prestasi  dan kelemahan dan  bajet  untuk  mempertingkatkan  prestasi
PYDC dan PWDC, polisi-polisi dan cadangan-cadangan yang dibentangkan oleh
mereka.

(b) Huraikan perlunya untuk ditubuhkan "Penang Aging Group Corporation (PAGDC)"
untuk membentangkan polisi dan menangani isu pengetuaan (aging). 

(c) Huraikan  kepentingan  dan  kaitan  antara  PYDC,  PWDC  dan  PAGDC  untuk
menjanakan masyarakat Middle Class. 

VIII. Ahli  Kawasan Permatang Berangan (YB. Dato'  Haji  Omar Bin Haji  Abdul Hamid)
bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

1. Mohon dikeluarkan statistik  bagi  jumlah sekolah pondok atau pusat pengajian agama
Islam seperti pusat tahfiz dan sebagainya yang wujud di Pulau Pinang.

(a) Syarat-syarat yang dikenakan untuk membuka sekolah jenis ini.

(b) Apakah langkah-langkah pengawalan penubuhan sekolah ini?

2. Mohon dinyatakan jumlah tanah yang dikhaskan untuk sekolah (bagi perumahan yang
dimajukan oleh pihak swasta) dan sama ada tanah tersebut telah dibangunkan sekolah
atau sebaliknya. Mohon juga dinyatakan tempat dan lokasi tanah-tanah tersebut?

(a) Pernahkah Kerajaan Negeri mengubah status-status tanah tersebut? 

3. (a) Mohon penjelasan berkaitan penarikan balik peruntukan oleh Kerajaan Negeri ke
atas sekolah agama milik PAS.

(b) Jika  benar  ini  berlaku  mohon  dinyatakan  jumlah  peruntukan  yang  telah
ditarikbalik? 

(c) Jika tidak benar,  berapakah peruntukan setakat  sekarang serta berapa jumlah
yang disalurkan dan dari punca mana?
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4. (a) Mohon penjelasan berkaitan pihak Majlis Perbandaran Seberang Perai (MPSP)
yang  menyaman  penjaja  waktu  pagi  sahaja  di  tepi  jalan  Pasar  Awam  Tasek
Gelugor, sedangkan dua (2) buah kedai runcit di tempat yang sama menjalankan
perniagaan hingga ke gigi jalan tetapi tidak diambil tindakan.

(b) Jika ambil  tindakan, kenapa dibiarkan ia meneruskan perniagaan seperti  tidak
melakukan sebarang kesalahan? 

5. Mohon dinyatakan secara terperinci berkaitan Foreign Direct Investment yang dikatakan
semakin bertambah, tetapi apa yang dapat dilihat adalah semakin banyak kilang-kilang
ditutup operasinya dan berpindah ke negara lain. 

6. Jika Foreign Direct Investment (FDI) bertambah sepatutnya pendapatan Kerajaan Negeri
juga secara langsung dan tidak langsung akan bertambah. Oleh itu,  pohon diberikan
kadar pertambahan tersebut. 

7. Mohon  dinyatakan  jumlah  pengusaha  industri  desa  yang  berdaftar  dengan  Kerajaan
Negeri atau yang di bawah kawal selia agensi Kerajaan Negeri. 

8. Selain daripada kursus-kursus yang dianjurkan untuk usahawan industri  desa, apakah
terdapat lain-lain peruntukan yang diberikan oleh Kerajaan Negeri? 

9. Bolehkah sawah yang aktif ditambak dan longkang ditimbus tanpa sebarang kelulusan?

(a) Jika tidak, apa tindakan kepada mereka yang telah menimbus sawah?

10. Mohon  Kerajaan  Negeri  nyatakan  dalam  bentuk  statistik  tentang  kejayaan  CAT,
contohnya jika terdapat apa-apa pengurangan perbelanjaan semenjak CAT dilaksanakan.

11. Sila  nyatakan  secara  terperinci  jumlah  kutipan  levi  katil  yang  telah  diperkenal  oleh
Kerajaan Negeri dan kemana ianya dibelanjakan.

12. Mohon Kerajaan Negeri jelaskan jumlah kutipan bagi beg plastik yang telah dimulakan
sejak awal pemerintahan sehingga hari ini dan kemana ianya dibelanjakan.

13. Berapa banyakkah jumlah kutipan levi bagi hartanah yang dilupuskan kurang daripada 3
tahun? 

14. Apakah indeks rasuah di Pulau Pinang menurun sejak CAT dilaksanakan?

15. Apakah penambahbaikan perkhidmatan yang boleh dinikmati oleh rakyat Negeri Pulau
Pinang sejak CAT dilaksanakan atau sekadar slogan yang ditampal di dinding pejabat
Kerajaan Negeri?

16. Berkaitan pembangunan rumah kos rendah oleh pemaju, terdapat beberapa insiden di
mana  pemaju  dikehendaki  menyerahkan  sejumlah  unit  rumah  kos  rendah  kepada
Kerajaan Negeri secara percuma. Oleh itu, mohon nyatakan adakah syarat ini merupakan
satu polisi baru Kerajaan Negeri dan bagaimanakah pembahagian rumah ini dibuat. 

17. Baru-baru ini  terdapat isu berkaitan rumah kos rendah ditawarkan kepada pihak yang
tidak  sepatutnya.  Oleh  itu  apakah  tindakan  segera  oleh  Kerajaan  Negeri  dalam
memastikan perkara ini tidak berulang? 

18. Apakah pihak Majlis Perbandaran Seberang Perai (MPSP) tahu bahawa terdapat 10 buah
premis perjudian yang mengendalikan mesin  simulator  dan beroperasi  di  dalam DUN
Permatang Berangan?

(a) Benarkah MPSP yang mengeluarkan lesen tersebut?

(b) Apakah  langkah  proaktif  untuk  mengelak  gejala  sosial  akibat  ketagihan
permainan ini?
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19. Kelewatan  ini  menyebabkan  pemaju  gagal  mendapatkan  kelulusan  pelan  kebenaran
merancang dan pelan bangunan. Apakah ini dasar CAT? 

20. Dewan JKKK, dewan banjir dan dewan orang ramai yang dulunya dibina oleh Kerajaan
Persekutuan  di  tanah  kerajaan  diambil  alih  oleh  Kerajaan  Negeri  tanpa  sebarang
penyelenggaraan dan terbiar usang. Bekalan elektrik dan air dipotong. Apakah langkah
susulan yang akan diambil oleh Kerajaan Negeri dalam menangani masalah ini? 

21. Apakah konsep CAT ini  hanya  digunapakai  di  dalam amalan-amalan  tertentu  sahaja
contohnya  hanya  untuk  kontraktor-kontraktor  kecil  dan  projek-projek  kelas  F  sahaja
seperti yang berlaku di pejabat-pejabat daerah iaitu undian secara telus sedangkan bagi
projek-projek mega CAT ini tidak diaplikasikan contohnya penambakan laut, pemberian
tanah Kerajaan Negeri dan lain-lain. 

22. Mohon penjelasan berkaitan penarikan diri atau penamatan Zenith samada penamatan
oleh Kerajaan Negeri atau penarikan diri  secara sukarela. Jika kedua-dua ini berlaku,
apakah terdapat ganti rugi yang dijanjikan kepada syarikat terbabit?

23. Mohon  Kerajaan  Negeri  kemukakan data  yang  terperinci  berkenaan pampasan  yang
dibayar kepada setiap perobohan rumah setinggan serta rumah kampung sejak 2008
hingga kini mengikut daerah dan mukim. 

24.  Mohon  Kerajaan  Negeri  untuk  kemukakan  data  berkenaan  jumlah  kelulusan
pembangunan rumah (semua jenis) yang berharga RM 200 ribu dan ke bawah yang telah
diberikan  oleh  Kerajaan  Negeri  kepada  pihak  swasta  mengikut  tahun  sejak  2008
sehingga kini dan di mana? 

25.  Mohon senaraikan secara terperinci jumlah anak syarikat di bawah Penang Development
Corporation (PDC) yang ditubuhkan dan ditutup setiap tahun sejak 2008 hingga kini dan
nyatakan sebab-sebabnya. 

26. Mohon Kerajaan Negeri  kemukakan perbelanjaan dan pendapatan PDC setiap tahun
sejak 2006 hingga 2016. 

(a). Perbelanjaan itu untuk apa? 

(b) Pendapatan itu dari sumber mana?

IX. Ahli  Kawasan Telok  Ayer  Tawar  (YB.  Dato'  Hajah  Jahara  Binti  Hamid)  bertanya
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Mohon Kerajaan Negeri kemukakan statistik rumah-rumah setinggan serta rumah-rumah
kampung yang diroboh oleh pihak Kerajaan Tempatan sejak 2008 sehingga kini. 

2.  Mohon  Kerajaan  Negeri  untuk  kemukakan  data  berkenaan  jumlah  kelulusan
pembangunan rumah (semua jenis) yang berharga RM200 ribu dan ke atas yang telah
diberikan  oleh  Kerajaan  Negeri  kepada  pihak  swasta  mengikut  tahun  sejak  2008
sehingga kini dan juga namakan nama-nama pihak pemaju swasta tersebut. 

3.  Mohon Kerajaan Negeri  kemukakan jumlah hartanah (semua jenis)  yang dibina (oleh
swasta dan kerajaan) dan jumah hartanah (semua jenis) yang dijual sejak 2008 sehingga
kini mengikut kategori hartanah, daerah, harga dan tahun. 

4.  Mohon Kerajaan Negeri  maklumkan berapa pejabat Penang Institute yang ditubuhkan
dan  beroperasi  di  luar  Pulau  Pinang  dan  juga  kos  perbelanjaan  setiap  tahun  sejak
penubuhan sehingga kini dan jelaskan rasional dan sebab penubuhan pejabat Penang
Institute di luar Pulau Pinang. 
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5.  Mohon  Kerajaan  Negeri  untuk  memperjelaskan  jumlah  pampasan  atau  penalti  yang
dibayar oleh pemaju sebagai ganti kepada Kerajaan Negeri untuk pembinaan rumah kos
rendah dan sederhana rendah mengikut daerah dan tahun sejak 2008 sehingga kini. 

6.  Mohon Kerajaan Negeri memperjelaskan skop dan tujuan Akta Kawalan Sewa yang ingin
diperkenalkan hanya melibatkan kawalan sewa rumah-rumah di zon warisan atau semua
jenis rumah di Pulau Pinang serta apakah perbezaan Akta tersebut dengan Akta yang
terdahulu. 

7.  Terdapat  dua buah bangunan kekal  berkembar  yang sedang dibina di  Pantai  Bersih,
Bagan Ajam. 

(a) Adakah  pembinaan  tersebut  telah  mendapat  kelulusan  daripada  Majlis
Perbandaran Seberang Perai (MPSP) dan tapak itu dapat kelulusan dari Pejabat
Tanah/Kerajaan Negeri? 

8. (a) Kenapakah PDC Properties Sdn Bhd telah ditutup?

(b) Badan manakah yang mengambil  alih tugas pembangunan kawasan-kawasan
industri, perumahan dan lain-lain pembangunan hartanah untuk Kerajaan Negeri
Pulau Pinang? 

9.  (a) Apakah langkah-langkah yang diambil oleh Kerajaan Negeri Pulau Pinang untuk
memantau dan membanteras penerokaan tanah haram di  kawasan bukit  dan
pembinaan bangunan di dalam kawasan rezab hutan?

(b) Kenapakah setelah dibuat laporan masih tidak ada tindakan sewajar diambil oleh
pihak bertanggungjawab. 

10.  Kadar pencen untuk bekas ADUN Pulau Pinang belum berubah walaupun elaun-elaun
wakil rakyat dan EXCO telah disemak dan dinaikkan sesuai dengan kadar inflasi. Perkara
ini telah saya bangkitkan di sidang DUN lepas. 

(a) Adakah Kerajaan Negeri Pulau Pinang memberi sebarang pertimbangan tentang
perkara ini? 

11.  (a) Bilakah  Negeri  Pulau  Pinang  akan  membentang  enakmen
membanteras/menyekat  penyebaran ajaran untuk menyesatkan umat  Islam di
negeri ini seperti yg telah dilaksanakan di beberapa negeri lain? 

(b) Kalau tidak ada hasrat itu, kenapa? 

12.  (a) Berapakah jumlah wang Tawakuf yang terkumpul oleh Majlis Agama Islam Negeri
Pulau Pinang (MAINPP) setakat ini?

(b) Bagaimanakah wang tersebut dibelanjakan sejak 2013? 

(c) Adakah sebarang dasar digariskan tentang perkara itu? 

13.  (a) Mohon Kerajaan menjelaskan jumlah rumah kos sederhana rendah, kos rendah
yang telah dibina oleh Kerajaan Negeri dan PDC serta mana-mana agensi atau
GLC Kerajaan Negeri Pulau Pinang. 

(b) Mohon  kemukakan  data  mengikut  daerah,  badan  pembina  (Kerajaan  Negeri,
PDC, Agensi dll) untuk setiap tahun sejak 2008 sehingga kini.

14.  Mohon  Kerajaan  Negeri  kemukakan  setiap  pemberian  dana  oleh  Think  City secara
terperinci  termasuk  nama pemohon  (individu  termasuk  nombor  kad  pengenalan  atau
syarikat), alamat bangunan yang terlibat, jumlah dana yang diluluskan dan sebab setiap
permohonan yang diberi kelulusan sejak penubuhan Think City sehingga kini.
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15.  Mohon Kerajaan Negeri  untuk kemukakan data atas bilangan hartanah (semua jenis)
yang telah dijual kepada warga dan syarikat asing sejak 2008 sehingga kini di dalam Zon
Warisan mengikut tahun, zon dan kategori pemilikan. 

16.  (a) Berapakah kampung-kampung yang terdapat dalam daftar di  setiap daerah di
Pulau Pinang? 

(b) Berapa pula di antara kampung yang disenaraikan ini yang ditakrifkan sebagai
kampung tradisional dan atas dasar apa?

17.  (a) Apakah dasar dan perancangan Negeri Pulau Pinang tentang kampung-kampung
tradisional dalam rangka perancangan pelan struktur Negeri ?

(b) Bagaimanakah  ianya  di  senaraikan  dengan  rancangan  pembangunan  jangka
panjang Negeri Pulau Pinang?

18.  (a) Sila  nyatakan nilai  tangkapan ikan dan lain-lain hasil  laut  untuk Negeri  Pulau
Pinang dari tahun 2008 hingga 2016.

(b) Berapakah jumlah nelayan pantai, nelayan laut dalam dan penternak ikan dalam
sangkar yang terlibat dalam industri ini. 

19.  (a) Berapakah jumlah permohonan perlingkungan semula tanah yang dibuat sejak
2008 hingga 2016? 

(b) Sila  nyatakan  keluasan,  tujuan,  daerah  dan  jumlah  permohonan  yang  telah
diluluskan serta jumlah premium yang dikenakan.

20.  (a) Berapakah jumlah yang dikutip oleh Kerajaan Negeri yang dibayar oleh pemaju
yang mendapat pengecualian daripada pembinaan rumah kos rendah? 

(b) Sila  nyatakan nama pemaju,  projek dan jumlah pelepasan dan bayaran yang
dikenakan.

21.  (a) Berapakah jumlah JKKKN yang terdapat di Pulau Pinang mengikut daerah. 

(b) Sila  beri  senarai  JKKKN untuk  DUN Teluk  Air  Tawar  serta  nama pengerusi-
pengerusi.

(c) Berapakah jumlah elaun dan peruntukan untuk aktiviti yang diberi setiap tahun.

22. (a) Berapakah  jumlah  Brigade  Wanita  yang  terdapat  di  Pulau  Pinang  mengikut
daerah. 

(b) Sila  beri  senarai  Brigade  Wanita  untuk  DUN  Teluk  Air  Tawar  serta  nama
pengerusi-pengerusi. 

(c) Berapakah jumlah elaun dan peruntukan untuk aktiviti yang diberi setiap tahun.

23. (a) Berapakah jumlah  sungai  di  Pulau  Pinang yang diklasifikasikan  oleh  Jabatan
Alam Sekitar sebagai tercemar. 

(b) Sila berikan kadar pencemaran sungai-sungai berkenaan (Indeks Kualiti Air).

(c) Apakah  pelan  tindakan  yang  dirancang  dan  diambil  bagi  mengurangkan
pencemaran dan memulihara sungai-sungai berkenaan.
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24. (a) Berapakah  jumlah  ladang-ladang  ternakan  ayam  yang  beroperasi  di  Pulau
Pinang mengikut daerah. 

(b) Apakah  Kerajaan  Negeri  mempunyai  sebarang  pelan  tindakan  untuk
menggalakkan  ladang-ladang  berkenaan  untuk  dinaiktaraf  menggunakan
teknologi terkini yang lebih memelihara alam sekitar dan mengatasi pencemaran
bau dan lalat.

25. (a) Berapakah homestay/inap desa yang berdaftar di Pulau Pinang? 

(b) Berapa banyakkah yang tidak berdaftar.

(c) Apakah tindakan yang diambil untuk membantu mereka mendaftar dan apakah
kaedah yang diambil untuk memastikan semua khidmat yang diberi memenuhi
piawaian dan menjaga imej Pulau Pinang sebagai negeri pelancongan?

26. (a) Apakah rancangan Majlis Perbandaran Seberang Perai (MPSP) bersama Think
City  dalam  rangka  untuk  membangunkan  kawasan  persisiran  pantai  di
Butterworth. 

(b) Berapakah peruntukan yang disediakan?

27. (a) Adakah sebarang perancangan untuk menambah kemudahan riadah dan sukan
di kawasan Pantai Robina? 

(b) Jika ya, sila nyatakan pelan pelaksanaannya. 

28. (a) Apakah  usaha  yang  dibuat  oleh  Pulau  Pinang  untuk  mengembalikan
kegemilangan prestasi sukan SUKMA serta sukan bola sepak? 

(b) Adakah sebarang rancangan untuk meningkatkan aktiviti bersukan di kalangan
rakyat pelbagai peringkat di Pulau Pinang.

29. (a) Berapa ramaikah bayi-bayi yang ibu bapa tidak membenarkan diberi imunisasi di
Negeri Pulau Pinang? 

(b) Adakah  kempen  penerangan  kepentingan  imunisasi  diberi  di  klinik-klinik  ibu
mengandung dan di tabika-tabika? 

(c) Apakah kesan jangka masa panjang kepada kanak-kanak berkenaan dan kepada
tahap kesihatan rakyat? 

30. (a) Berapakah kutipan  hasil  cukai  pintu  yang  diperolehi  oleh  Majlis  Perbandaran
Seberang Perai (MPSP) dan Majlis Bandaraya Pulau Pinang (MBPP) mengikut
kategori premis dan daerah selama 5 tahun ini.

(b) Berapakah tunggakan yang terkumpul bagi kategori dan daerah tersebut? 

(c) Apakah tindakan yang dijalankan untuk menangani masalah tersebut?

X. Ahli Kawasan Bertam (YB. Haji Shariful Azhar Bin Othman) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

1. Program Ibu Emas di dalam DUN Bertam:

(a) Berapakah jumlah bilangan penerima di  dalam DUN Bertam? Sila senaraikan
mengikut nama dan alamat. 

(b) Berapakah jumlah insentif  yang diterima bagi seorang pemohon dan nyatakan
jumlah insentif mengikut daerah. 
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(c) Huraikan implikasi kewangan Kerajaan Negeri dari tahun 2012 hingga 2016 bagi
pogram ini.

2. Penambahbaikan  Pengindahan  Pokok  di  Hadapan  Masjid  Al-Jamiul  Badawi,  Kepala
Batas:

(a) Adakah pihak Majlis Perbandaran Seberang Perai (MPSP) ada menerima surat
permohonan atau aduan berkenaan pengindahan ini?

(b) Jika ada, apakah tindakan susulan yang telah dan akan dilaksanakan?

(c) Adakah Majlis Perbandaran Seberang Perai (MPSP) tidak mampu menampung
kos pengindahan seperti penanaman semula pokok? Nyatakan kos. 

3. Pemulihan Dalam Komuniti (PDK):

(a) Adakah  Kerajaan  Negeri  sedar  akan  kebajikan  Penyelia  dan  Guru-guru  PDK
memerlukan penambahan elaun?

(b) Adakah ada cadangan pemberian insentif untuk pelaksanaan program dan aktiviti
PDK sepanjang tahun?

(c) Nyatakan jumlah peruntukan tahunan Kerajaan Persekutuan dan Negeri  untuk
pembangunan PDK seluruh Pulau Pinang? Huraikan mengikut daerah.

4.  Tapak Pasar Malam Kepala Batas:

(a) Adakah pihak berkenaan bercadang untuk menurap semula tapak ini yang rosak
dan berlopak?

(b) Jika  ada,  bila  ianya  akan  dilaksanakan?  Sila  nyatakan  kos  dan  sumber
peruntukan.

(c) Pihak manakah yang menyelia tapak berkenaan dan berapakah caj sewaan yang
dikenakan bagi setiap peniaga?

5. Sumbangan Khas Bencana Alam dan Kebakaran:

(a) Sila senaraikan jumlah penerima sumbangan khas bencana alam seperti Banjir
atau Ribut serta kebakaran dalam DUN Bertam sepanjang 2015-2016.

(b) Berapakah jumlah  sumbangan yang diterima setiap  mangsa? Apakah bentuk
sumbangan?

(c) Agensi manakah yang melaksanakan pemberian sumbangan ini?

6.  Miskin Tegar di Pulau Pinang:

(a) Adakah Pulau Pinang masih  mempunyai  penduduk yang dikategorikan Miskin
Tegar? Senaraikan jumlah mengikut daerah.

(b) Berapakah jumlah di dalam DUN Bertam, sila kemukakan senarai penuh lengkap
Nama, Alamat dan No. Telefon.

(c) Jika masih ada Miskin Tegar, apakah perancangan untuk menjadikan ianya sifar?

7. Penganugerahan Masjid Terbaik:

(a) Sila senaraikan masjid yang mendapat anugerah 3, 4 dan 5 bintang mengikut
daerah dan tahun penerimaan.
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(b) Apakah kriteria yang ditetapkan bagi melayakkan masjid mendapat anugerah 3,
4 dan 5 bintang?

(c) Adakah masjid yang pernah mendapat 4 bintang tidak layak bertanding pada
tahun berikutnya? 

8. Pengwujudan Pusat Cyber Cafe dan Permainan Video di Kepala Batas:

(a) Berapakah jumlah pusat-pusat berkenaan dalam Kepala Batas, senaraikan nama
premis dan alamat.

(b) Adakah pusat-pusat tersebut diberikan lesen? 

(c) Adakah ada pemantauan di setiap premis memandangkan ramai pelajar sekolah
sering ponteng dan berada di premis berkenaan.

9. Zakat Pulau Pinang:

(a) Berapakah  jenis  bantuan  zakat  yang  diberikan  oleh  Zakat  Pulau  Pinang?
Senaraikan beserta jumlah peruntukan bagi tahun 2015 hingga 2016.

(b) Senaraikan nama penerima beserta jenis bantuan dan jumlah peruntukan dalam
DUN Bertam.

(c) Berapakah tempoh kelulusan bagi setiap permohonan dan kaedah penyaluran
kepada penerima.

10. Ahli Majlis Agama Islam Negeri Pulau Pinang (MAINPP):

(a) Senaraikan  nama  Ahli-ahli  MAINPP  yang  terkini  beserta  lata  rbelakang
pendidikan.

(b) Adakah setiap Ahli MAINPP diberikan elaun bulanan atau kehadiran mesyuarat?
Jika ada, senaraikan jumlah elaun yang diterima.

(c) Apakah  kriteria  pemilihan  Ahli  MAINPP  dan  nyatakan  tempoh  memegang
jawatan.

11. Kadar Bayaran Pelbagai Urusan Agensi Kerajaan Negeri:

(a) Senaraikan secara terperinci kadar bayaran terkini yang dikenakan bagi pelbagai
urusan melibatkan MPSP, MBPP, Pejabat Daerah dan Jabatan Kerajaan Negeri.

(b) Berapakah jumlah kutipan bayaran berkenaan bagi tahun 2015-2016? Huraikan
mengikut daerah.

(c) Adakah ada cadangan pengurangan kadar bayaran terbabit? 

12. Projek Naiktaraf Sekolah Rendah dan Menengah:

(a) Adakah  Kerajaan  Negeri  menyediakan  peruntukan  untuk  projek  naiktaraf
sekolah? Jika ada bagaimana cara permohonan.

(b) Senaraikan sekolah yang telah mendapat manfaat ini dalam DUN Bertam dari
tahun 2013-2015 beserta kos.

(c) Berapa  had  siling  bagi  satu-satu  projek  naiktaraf?  Nyatakan  kaedah  lantikan
kontraktor. 
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13. Pembangunan Rumah Ibadat Kaum India dan Cina:

(a) Berapakah jumlah Rumah Ibadat Kaum India dan Cina dalam DUN Bertam? 

(b) Adakah  Kerajaan  Negeri  pernah  menyalurkan  bantuan  kewangan  atau
pembaikan, jika ada huraikan nama, tarikh dan jumlah kos dan pembiayaan.

(c) Jabatan  manakah  yang  mengawal  selia  rumah-rumah  ibadat  seluruh  Pulau
Pinang.

14. Pelancongan di Kepala Batas:

(a) Adakah  Kerajaan  Negeri  mengenalpasti  beberapa  lokasi  berpotensi  sebagai
pusat perlancongan di Kepala Batas, Jika ada, senaraikan.

(b) Apakah usaha Kerajaan Negeri untuk mempertingkatkan sektor pelancongan di
Kepala Batas selain menjadi hab modal insan?

(c) Agensi  manakah  yang  bertanggungjawab  mengadakan  kaji  selidik  pusat
pelancongan baru? 

15. Pertubuhan Belia dalam DUN Bertam:

(a) Senaraikan Pertubuhan Belia dalam DUN Bertam beserta Alamat dan Nombor
Telefon.

(b) Berapakah  peruntukan  tahunan  Kerajaan  Persekutuan  dan  Negeri  kepada
Pertubuhan Belia berkenaan?

(c) Senaraikan Pertubuhan Belia yang aktif dan tidak aktif dari tahun 2015-2016. 

16. Pembangunan Infrastruktur Jalan Kampung dan Longkang dalam DUN Bertam:

(a) Senaraikan  projek  jalan  kampung  dan  longkang  yang  dibiayai  oleh  Kerajaan
Negeri dalam DUN Bertam dari tahun 2014-2016 beserta kos.

(b) Berapakah peruntukan yang ditetapkan bagi setiap DUN?

(c) Apakah kaedah permohonan dan jabatan manakah yang mengawalselia serta
meluluskan permohonan?

17. Perbadanan Perpustakaan Awam Pulau Pinang:

(a) Berapakah  jumlah  perpustakaan  awam  di  seluruh  Pulau  Pinang,  senaraikan
mengikut daerah.

(b) Berapa  ramaikan  pengunjung  Perpustakaan  Awam  di  Jalan  Bertam,  Kepala
Batas? Pecahkan mengikut umur dan jantina dari tahun 2014-2016.

(c) Apakah ada usaha mempromosi kepada penduduk tempatan agar cintai  buku
dan bacaan?

18. Lampu Isyarat di DUN Bertam:

(a) Senaraikan jumlah lampu isyarat  beserta  tempat di  seluruh DUN Bertam dan
tarikh akhir penyelenggaraan.

(b) Agensi manakah yang memantau dan menyelia lampu-lampu isyarat atau ada
syarikat yang dilantik, senaraikan.

(c) Adakah  masih  ada  cadangan  lampu  isyarat  baru  di  sekitar  DUN  Bertam?
Senaraikan.
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19. CCTV di sekitar DUN Bertam:

(a) Sila senaraikan jumlah CCTV yang telah dipasang di DUN Bertam beserta lokasi.

(b) Apakah keberkesanan pemasangan CCTV kepada pihak keselamatan dan orang
awam?

(c) Berapakah kos yang dibelanjakan bagi pemasangan CCTV di setiap lokasi di
atas. 

20. Perhentian Bas Awam di Kepala Batas:

(a) Nyatakan kos penyelenggaraan dan tarikh siap kerja Perhentian Bas Awam di
Lahar Tabut dan SK Permatang Bertam?

(b) Jabatan manakah yang memantau secara berkala setiap Perhentian Bas Awam?

(c) Adakah pihak berkenaan menerima aduan kerosakan Perhentian Bas Awam di
hadapan IPD SPU.

21. Perkhidmatan WIFI percuma:

(a) Nyatakan lokasi yang menawarkan Perkhidmatan WIFI percuma di Pulau Pinang,
senaraikan mengikut daerah.

(b) Adakah  kawasan  DUN Bertam mendapat  Perkhidmatan  WIFI  percuma?  Jika
tiada, bagaimana pemilihan kawasan dibuat?

(c) Jika  ada  perancangan  perkhidmatan  ini  di  kawasan  DUN Bertam,  bila  akan
dilaksanakan?

22.  Jeti Nelayan di Padang Benggali, DUN Bertam:

(a) Apakah Kerajaan Negeri berhasrat untuk membangunkan semula jeti nelayan di
Padang Benggali supaya lebih selesa? 

(b) Adakah  Kerajaan  Negeri  pernah  mengadakan  lawatan  bagi  meninjau  jeti
berkenaan? Jika ada, nyatakan tarikh dan isu berbangkit.

(c) Pernahkah bantuan diberikan di jeti berkenaan? Senaraikan. 

23. Guru KAFA dan Sekolah Agama Rakyat:

(a) Berapakah  jumlah  elaun  tetap  bulanan  Guru  KAFA?  Pecahkan  sumbangan
Kerajaan Persekutuan dan Negeri.

(b) Adakah  wujud  cadangan  agar  elaun  dinaikkan  setaraf  gaji  minima  iaitu
RM900.00? 

(c) Senaraikan jumlah Guru KAFA dalam DUN Bertam mengikut  senarai  Sekolah
Agama Rakyat.

24. Komuniti Sihat Permata Negara (KOSPEN):

(a) Senaraikan jumlah KOSPEN di seluruh Pulau Pinang mengikut daerah.

(b) Adakah  Kerajaan  Negeri  menyalurkan  peruntukan  tahunan  kepada  setiap
KOSPEN untuk perlaksanaan program dan aktiviti?

(c) Sila nyatakan bantuan Kerajaan Persekutuan dan Negeri  untuk KOSPEN dari
tahun 2015-2016.
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25. Status Tanah Pertanian:

(a) Senaraikan  Tanah  Pertanian  di  DUN  Bertam  yang  telah  ditukar  syarat  oleh
Kerajaan Negeri dari tahun 2013-2016.

(b) Adakah Kerajaan Negeri mengenakan syarat yang ketat untuk penukaran status.
Jika ada nyatakan.

(c) Adakah  kelulusan  hanya  di  peringkat  PBT  atau  perlu  dikemukakan  kepada
MMK? Nyatakan kaedahnya. 

26. Pengindahan Hijau di sekitar Jalan Bertam:

(a) Adakah pihak berkenaan berhasrat untuk menanam semula pokok yang rosak di
Jalan Bertam?

(b) Agensi manakah yang bertanggungjawab menceriakannya sepanjang jalan dari
Pejabat Daerah dan Tanah Seberang Perai Utara sehingga Pejabat Pendidikan
Daerah Seberang Perai Utara?

(c) Berapa kali pemantauan dibuat dan berapakah kos yang diperlukan setahun?

27. Naiktaraf Jalan dari Permatang Kuala ke Lahar Tabut, DUN Bertam:

(a) Adakah  Kerajaan  Negeri  mempunyai  perancangan  untuk  melebarkan  jalan
tersebut?

(b) Jika ada, bilakah akan dilaksanakan dan kos yang diperuntukan?

(c) Jika  tiada,  nyatakan  sebab  tidak  dilaksanakan memandangkan  jalan  tersebut
merupakan jalan utama dan sibuk.

28.  Mitigasi dan restorasi Bukit Relau (Bukit Botak):

(a) Berapa  peratuskah  proses  mitigasi  di  bukit  berkenaan?  Huraikan  secara
terperinci dari awal hingga terkini. 

(b) Adakah proses restorasi sudah mula dilaksanakan? Jika ya, syarikat manakah
yang dilantik?

(c) Nyatakan butiran perbelanjaan terperinci  proses ini.  Pecahkan antara Mitigasi
dan Restorasi.

XI. Ahli  Kawasan Penaga  (YB.  Datuk  Haji  Mohd Zain  Bin  Ahmad)  bertanya  kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Adakah benar lot-lot tanah projek perumahan penempatan semula mangsa tsunami di
Kuala  Muda telah dibeli  oleh Majlis  Keselamatan Negara (MKN) daripada MPSP dan
diletak hak kepada Kerajaan Negeri ? Jika tidak benar:

(a) Nyatakan nama pemilik asal dan pembiaya/pembeli.

(b) Nyatakan lot no dan keluasan tanah yang belum dimajukan.  

2. Sila  jelaskan  kenapa pihak  Kerajaan  Negeri  masih  lagi  belum memulangkan Borang
Pindahmilik  14A  yang  telah  disediakan  dan  dihantar  oleh  Peguamcara  Syarikat
Perumahan Negara Berhad (SPNB) berhubung dengan urusan pindahmilik rumah-rumah
projek perumahan untuk mangsa tsunami di Kuala Muda.  
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3. Fenomena air pasang besar di Kuala Muda telah menyebabkan kerosakan kepada rem
(tempat  pendaratan  bot  nelayan  ke  Pasar  Bisik)  dan  peninggalan  bekas  tiang
konkrit/kayu titi  lama di  persisiran pantai  boleh mendatangkan kerosakan kepada bot
nelayan  yang mendarat  disitu.  Apakah tindakan yang diambil  Kerajaan  Negeri  untuk
menyelesaikan masalah yang dihadapi nelayan?  

4. Para  nelayan  Pulau  Pinang  sedang  menghadapi  masalah  kurang  tangkapan  ikan  di
perairan Negeri  Pulau Pinang sehingga terpaksa pergi  ke perairan Negeri  Perak dan
Kedah.Apakah  langkah-langkah  yang diambil  Kerajaan  Negeri  untuk  membantu  para
nelayan ketika ini?.  

5. Terdapat pokok-pokok besar dan lama di  tepi  jalan raya utama (Jalan Negeri)  dalam
KADUN  Penaga  yang  boleh  mendatangkan  bahaya  kepada  pengguna  jalanraya
khususnya semasa berlakunya angin  ribut.  Sila  nyatakan nama Jabatan/Agensi  yang
bertanggungjawab untuk memotong pokok-pokok tersebut?. 

6. Jika seorang penjawat awam di dakwa di mahkamah beliau akan dikenakan tindakan
gantung  kerja  serta  merta  sehingga  didapati  tidak  bersalah.  Bagaimana  kedudukan
seorang Ketua Menteri atau Ahli  Majlis  Mesyuarat Kerajaan Negeri  Pulau Pinang dari
segi undang-undang?. 

7. Sila  senaraikan  dengan terperinci  nama pemilik  dan  lot-lot  tanah  yang masih  belum
dibangunkan/dimajukan  dalam  KADUN  Penaga  yang  dimiliki  oleh  persendirian  dan
Kerajaan Negeri/Persekutuan, Agensi-agensi Kerajaan Negeri/ Persekutuan khususnya
di kawasan Kuala Muda. 

8. Sila  senaraikan  dengan  terperinci  nama-nama  syarikat  Multinasional  dan  jenis
perniagaan yang beroperasi di Pulau Pinang yang telah berhenti beroperasi sejak 2008
sehingga 2016 dan nyatakan sebab-sebabnya. 

(a) Berapa jumlah pekerja yang diberhentikan. 

(b) Apakah langkah-langkah yang diambil  oleh Kerajaan  Negeri  untuk  membantu
mereka. 

(c) Adakah ia berjaya?

9.  Terdapat juga kawasan dalam perumahan Penang Golf Resort, Bertam, Kepala Batas
yang tidak ada lampu jalan  (street  light). Adakah Majlis Perbandaran Seberang Perai
(MPSP) bercadang untuk mengkaji semula keperluan pemasangan lampu jalan di jalan-
jalan  tersebut  demi  keselamatan  dan  kesejahteraan  pengguna  jalan  tersebut  dan
penduduk taman perumahan tersebut?  

10.  Baru-baru ini berlaku banjir kilat di beberapa jalan dalam Taman Perumahan Penang Golf
Resort, Bertam, Kepala Batas, di antara sebabnya kedudukan jalan tersebut rendah dan
air hujan bertakung di situ. Selain daripada itu ia juga mungkin disebabkan oleh masalah
perparitan/saliran.  Apakah  tindakan  yang  diambil  oleh  Majlis  Perbandaran  Seberang
Perai (MPSP) untuk mengatasi masalah ini? 

11.  Jalan Lahar Kepar merupakan di antara jalan utama ke kampung-kampung dan taman
perumahan  dalam  KADUN Penaga.  Khususnya  di  waktu  malam  dan  sering  berlaku
kemalangan  jalanraya.  Adakah  pihak  Majlis  Perbandaran  Seberang  Perai  (MPSP)
bercadang untuk memasang lampu-lampu jalan di tempat-tempat yang gelap dan masih
belum dipasang lampu-lampu jalan untuk keselamatan dan kesejahteraan rakyat?

12.  Terdapat sebuah bangunan berdekatan bengkel kereta (workshop) di Jalan Lahar Kepar
berdekatan  Kampung  Tembusu  menjadi  tanda  tanya  kegunaannya  oleh  penduduk-
penduduk dalam Kadun Penaga. Sila nyatakan:-

(a) Jenis Bangunan. 
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(b) Nama pemilik dan lot tanah. 

(c) Jenis kegunaan bangunan dan status kelulusan dan tindakan Majlis Perbandaran
Seberang Perai (MPSP)/Pejabat Tanah.

13. Ketua Menteri (KM) telah didakwa di mahkamah atas kesalahan dua kes rasuah dan kes
menghina Mahkamah dan masih belum meletakkan jawatan. Adakah tindakan tersebut:- 

(a) Melanggari mana-mana undang-undang ataupun salah dari segi moral/etika?

(b) Berlawanan  dengan  slogan  CAT  Kerajaan  Pakatan  Harapan  dan  pendapat
Pemimpin Bersih.

(c) Menjejaskan proses keadilan.

14. Sila nyatakan jumlah kes virus zika dan denggi yang didaftarkan di Negeri Pulau Pinang
sehingga ke hari ini:

(a) Apakah  langkah-langkah  yang  telah  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk
mengawal virus zika dan denggi tersebut. 

(b) Adakah ia berkesan.

15. Sila nyatakan status pembinaan Galeri Arkeologi Guar Kepah? 

16. (a) Sila nyatakan status projek ZIA Penaga. Adakah laporan DEIA telah dikeluarkan
oleh Jabatan Alam Sekitar?

(b) Jika ia sudah dikeluarkan sila berikan laporan tersebut.  

17.  Berkaitan  dengan  Skim  Bantuan  Pukat  kepada  para  nelayan  di  Pulau  Pinang  oleh
Kerajaan Negeri, sila nyatakan dengan terperinci penerima pada tahun 2015 dan 2016:-

(a) Jumlah keseluruhan penerima mengikut KADUN. 

(b) Untuk  KADUN Penaga nyatakan  dengan terperinci  nama penerima serta  unit
nelayan, nilai pukat dan berapa kali setahun.

18. (a) Huraikan dengan terperinci kaedah agihan bantuan pukat kepada nelayan pantai
oleh kerajaan negeri pada tahun 2015 khususnya di KADUN Penaga. 

(b) Nyatakan  dengan terperinci  mengikut  KADUN samada Kerajaan  Negeri  telah
memberi  apa-apa  sumbangan  berbentuk  wang  tunai  atau  lain-lain  jenis
sumbangan kepada para petani dan penternak sejak 2008.

19.  Sebelum  sebarang  kelulusan  diberikan  kepada  pemaju  perumahan  oleh  Majlis
Perbandaran Seberang Perai (MPSP) atau Majlis Bandaraya Pulau Pinang (MBPP):

(a) Adakah  MPSP atau  MBPP perlu  memaklumkan  kepada ADUN kawasan dan
minta pandangan. 

(b) Jika  Kerajaan  Negeri  merancang  untuk  melaksanakan  apa-apa  projek  dalam
KADUN, adakah menjadi amalan Kerajaan Negeri memaklumkan serta meminta
pandangan daripada ADUN kawasan tersebut? 

20.  Huraikan  sejarah  bermulanya  industri  ternakan ikan  dalam sangkar  di  Pulau  Pinang.
Nyatakan dengan terperinci:

(a) Nama syarikat atau pertubuhan yang terlibat.

(b) Jumlah hasil ternakan dan sumbangan kepada ekonomi Negeri Pulau Pinang. 
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(c) Bentuk  bantuan  yang  diberikan  oleh  Kerajaan  Negeri  kepada  pengusaha-
pengusaha tersebut?

21.  (a) Nyatakan  status  terkini  berhubung  dengan  penambahbaikan  ampang  jajar  di
Rantau Panjang,Penaga.

(b) Adakah kajian telah dibuat dan bila ia akan dilaksanakan?

(c) Adakah kajian dibuat untuk mengetahui jumlah kerugian yang telah dialami oleh
para  petani  yang  mengalami  gangguan  bekalan  air  ke  sawah  mereka  akibat
fenomena Super El Nino sekitar awal tahun ini?

22. Senaraikan dengan terperinci  nama projek, lokasi  serta jumlah peruntukan yang telah
dilaksanakan oleh Kerajaan Negeri dalam KADUN Penaga bagi tahun 2015 dan 2016.

23. Senaraikan jumlah pelancong asing dan domestik yang melawat Negeri Pulau Pinang
pada tahun 2013, 2014, 2015 dan 2016. Dari jumlah tersebut sila beri:

(a) Pecahan mengikut negara. 

(b) Bilangan pelancong yang datang untuk menerima rawatan (Medical Tourism). 

(c) Jumlah pendapatan kepada Negeri Pulau Pinang.

24.  Terdapat 24 orang anak qariah Masjid Tok Labu, Penaga telah dikeluarkan dari senarai
dan  dipindahkan  ke  senarai  anak  qariah  Masjid  Sungai  Kedak,  Penaga  sebelum
mesyuarat agung masjid-masjid dalam Negeri Pulau Pinang walaupun mereka telah lama
menjadi anak qariah Masjid Tok Labu. Sila nyatakan sebab-sebabnya? 

25. Sila jelaskan status terkini pembangunan Ibu Pejabat Mahkamah Tinggi Syariah Pulau
Pinang di Jalan Scotland: 

(a) Berapakah peruntukan keseluruhan untuk kos pembinaan mahkamah tersebut
dan jumlah sumbangan daripada Kerajaan Negeri dan Kerajaan Persekutuan?

26. Sila jelaskan status terkini pembinaan Masjid Penaga? 

27.  Sila jelaskan status terkini projek-projek Kerajaan Negeri seperti berikut:

(a) Projek  Terowong  Dasar  Laut  (Link  Ketiga)  yang  menghubungkan  Persiaran
Gurney dengan Bagan Ajam.

(b) Pelan Induk Pengangkutan Pulau Pinang (PIP) termasuk LRT/Monorel.

(c) Pembinaan/tambakan 3 buah Pulau di Selatan Pulau Pinang.

28. (a) Adakah Kerajaan Negeri merancang untuk membina rumah kos rendah dan kos
sederhana rendah di kawasan Penaga.

(b) Jika ada nyatakan jumlah unit rumah kos rendah dan sederhana rendah tersebut
serta no lot tanah dan lokasi tanah tersebut. 

29.  Kerajaan Negeri telah mewujudkan Tabung Usahawan Tani Muda, iaitu Skim Mikro kredit
tanpa  faedah  pada  tahun  2014  untuk  membantu  usahawan  pertanian  sebanyak  RM
5,000.00 seorang:

(a) Senaraikan dengan terperinci nama, alamat, usahawan pertanian serta jumlah
yang diterima bagi KADUN Penaga, Pinang Tunggal dan Bertam.

35



XII. Ahli Kawasan Penanti (YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

1. Memandangkan  Pulau  Pinang  tidak  ada  Kem  Pelarian,  pelarian  Rohingya  tinggal
bersama  masyarakat  tetapi  menghadapi  masalah  kesihatan,vaksinasi,kemiskinan,
pendidikan, pekerjaan, pendaftaran kahwin/cerai/mati/kubur, jenayah:

(a) Bolehkah  EXCO/MAINPP  menubuhkan  Jawatankuasa  Kemanusiaan  pelbagai
agensi ZPP, JAINPP, Jabatan Kesihatan, PDRM, UNHCR, Jabatan Pendidikan. 

(b) Bolehkah  ZPP  mencontohi  MAIS  dengan  mengkategorikan  pelarian
Rohingya/Islam sebagai asnaf penerima zakat dan zakat pendidikan. 

2.  Saya telah mengemukakan permohonan menaiktaraf padang bola serta membina sebuah
dewan serbaguna di Mengkuang Titi bertarikh 5/8/16 ke Pejabat Daerah Seberang Perai
Tengah:

(a) Apakah status terkini permohonan tersebut?

(b) Berapakah  peruntukan  yang  akan  diluluskan  bagi  membina  dewan  dan
menaiktaraf padang bola itu?

3. Perbadanan Bekalan Air (PBA) mengenakan denda dari asal RM200 ke RM400 terhadap
rumah yang berkongsi meter yang terlewat menjelaskan bil:

(a) Mengapakah  Perbadanan  Bekalan  Air  (PBA)  tidak  mengadakan  kempen  “1
rumah 1 meter” dengan harga promosi kepada penduduk kampung khususnya
yang berpendapatan rendah selain daripada terus mengenakan caj yang mahal
terhadap mereka yang menggunakan meter yang sama.

4.  Pada 26/9/16, saya telah kemukakan dalam Mesyuarat Majlis Mesyuarat Kerajaan (MMK)
Tebatan Banjir mengenai permohonan menaik taraf jambatan yang merentangi Sungai
Kubang  Semang  (ban  busuk)  yang  menyebabkan  aliran  air  sungai  tersekat  dan
menyebabkan banjir di kawasan sekitar parit Ustaz Bakar:

(a) Bilakah Kerajaan Negeri akan melaksanakan kerja naik taraf seperti  di Sungai
Ara Tanah Liat?

5. Kerajaan Negeri telah meluluskan sebanyak RM2.3juta bagi membina dewan serbaguna
di Taman Guar Perahu namun kerja-kerja masih belum bermula:

(a) Apakah status terkini dewan tersebut. 

(b) Sekiranya kerja-kerja dijalankan tahun ini, adakah sempat disiapkan pada 2016
juga. 

c) Jika tidak adakah peruntukan tersebut akan dibawa ke 2017?

6.  Kilang haram yang beroperasi 10 tahun membakar habuk kayu dijadikan activated carbon
di ladang kelapa sawit perkampungan Sg Lembu: 

(a) Adakah  OSC/MPSP  bercadang  meluluskan  permohonan  pelan  merancang
walaupun mendapat bantahan JKKK/ADUN dan kilang GBH(BM) telah mengugut
JKKK dengan tindakan saman, bertarikh 7.10.16? 

(b) Jika tidak diluluskan, bilakah Direktorat/MPSP akan merobohkan kilang haram
ini?
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7.  Lambakan  warga  asing  di  Prai,  Bagan,  Jalan  Baru,  Taman  Permata,  Alma  telah
mewujudkan pelbagai masalah sosial dan kes jenayah meningkat di kawasan tersebut:

(a) Apakah tindakan Kerajaan Negeri bagi menangani isu ini?

8. Akaun  Amanah  Tabung  T.Y.T.  Negeri  bertujuan  meringankan  penderitaan  mangsa-
mangsa  bencana.  Bencana  ditakrifkan  sebagai  kemarau,  banjir,  ribut  taufan,  tanah
runtuh, gempa bumi, tsunami, kebakaran dan lain-lain: 

(a) Kenapakah  Jawatankuasa  Bencana  Peringkat  Daerah  hanya  mensyaratkan
Tabung TYT untuk bencana kebakaran dan ribut sahaja? 

(b) Kenapakah  ADUN/wakil  ADUN  tidak  dijemput  ke  Mesyuarat  JK  Bencana
Peringkat Daerah sebagaimana Mesyuarat JK Kemiskinan sejak 27.4.2016 atas
permohonan ADUN Penanti kepada MMK Pembangunan Desa semasa Bengkel
Pelan Tindakan Daerah di Cameron Highlands?

9. Selain mewartakan George Town sebagai tapak warisan, adakah Kerajaan bercadang
memanfaatkan Undang-Undang Negeri  Pulau Pinang Enakmen Warisan Negeri  Pulau
Pinang 2011 Peraturan-Peraturan Warisan Negeri  Pulau Pinang 2016 Warta Kerajaan
Jil.60 No.17 Tambahan No.9 Perundangan bertarikh 25.08.2016 Bahagian II. Kriteria bagi
Pengisytiharan  Tapak  Warisan  3(a)(d)  dan  Kriteria  bagi  Pengisytiharan  Warisan
Kebudayaan tidak ketara 4(g) untuk mengekalkan warisan kampung di:

(a) Kg.Terus, Guar Perahu dan sebahagian 30 kampung dalam KADUN Penanti? 

(b) 600 kampung dan 29 kampung tradisi di Pulau Pinang. 

10.  Banjir 0.5-4 kaki yang memasuki 23 rumah/94 penduduk di Kampung Kubang Semang
Mk  20  telah  dibangkitkan  sejak  2013,  berpunca  dari  air  ke  Sungai  Kubang
Semang/Sungai Perai dari ladang sawit di Berapit  dan bukit  perkuburan Cina lama di
Kampung Mengkuang. "Parallel drain" yang siap 2015 telah mengurangkan sedikit volum
air dari Berapit:

(a) Berapakah Bajet  2017 untuk pembesaran culvert/"arch-bridge" dan pengalihan
paip utiliti yang menyekat pengaliran air sungai?

11. Kajian reka bentuk Projek Impak Tinggi Sg Permatang Rawa Tanah Liat Mk 9 hampir
siap. Dalam Bajet 2017:

(a) Berapakah  peruntukan  untuk  memulakan  pelaksanaan kerja-kerja  melebarkan
atau mendalamkan sungai,  bina kolam takungan,  Collector Drain,  rumah Pam
atau lain-lain komponen kerja dalam DUN Penanti? 

(b) Bilakah setiap komponen pelaksanaan kerja akan bermula dan berakhir? 

(c) Di manakah kerja-kerja prioriti akan dimulakan?

12.  Berikut  adalah  proses  permohonan  tiang/lampu  jalan.  Permohonan  dari
Penduduk/Pejabat ADUN -(MPSP, TNB, MPSP, ADUN, PDT,TNB, lampu dipasang):

(a) Berapa lamakah proses kelulusan yang diambil di setiap agensi di atas?

(b) Mengapakah banyak permohonan dari DUN Penanti masih belum selesai?

(c) Di  bahagian  proses  manakah  yang  menjadi  kelewatan  (bottleneck)  bagi
keseluruhan proses permohonan di atas?
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13.  JKKKN dipertanggungjawabkan oleh Kerajaan Negeri untuk memantau kawasan masing-
masing dan membantu penduduk fakir miskin dapatkan bantuan JKM, ZPP, AES, baiki
rumah,  rumah  baru,  peralatan  perniagaan  dan  bantu  semasa  bencana  banjir,  ribut,
kebakaran. 

(a) Bilakah  Kerajaan  Negeri  akan  menyediakan  insurans  berkelompok  kepada
JKKKN sebagai langkah perlindungan?

(b) Sejajar dengan kenaikan elaun JKKP dalam Bajet 2017 ke RM900, adakah elaun
JKKKN juga akan dinaikkan?

14.  Mengapa Jabatan  Agama Islam tidak  memberi  sebarang  maklumbalas  kepada pihak
ADUN mengenai permohonan membaiki dan menaiktaraf masjid, surau dan kafa yang
dimohon melalui Adun kawasan atau terus dari pemohon sendiri?

15. Memandangkan Majlis Perbandaran Seberang Perai  (MPSP) meluluskan permohonan
Pemaju JKP tidak perlu membina parit dari projek Akasia ke Sungai Mengkuang tetapi
sekadar membina "crossing culvert"/parit  ke Maahad Tahfiz,JD JKRSPT mensyaratkan
dibina tambahan crossing culvert/parit di hadapan Tabika KEMAS. Setelah projek Akasia
siap,  rumah-rumah  ditepi  jalanraya  Kampung  Mengkuang  Titi  dilanda  banjir  dua  kali
sebulan:

(a) Adakah MPSP mensyaratkan  pemaju  JKP seperti  disyorkan  Jurutera  Daerah,
JKR?

(b) Adakah  MPSP,  MMK,  JKR  beri  peruntukan  sekiranya  pemaju  JKP  tidak
melaksanakannya?

16.  Semasa  mesyuarat  MMK  Pembangunan  Wanita  pada  7/10/16,UPEN  telah
mencadangkan untuk mencari satu  economic & sustainable model untuk semua Pusat
Jagaan Kanak-Kanak (PJKK):

(a) Apakah perancangan serta-merta/jangka pendek untuk PJKK? 

(b) Berapakah peruntukan yang diberi oleh Kerajaan Negeri kepada semua PJKK di
Pulau Pinang? 

(c) Nyatakan profile ibu bapa dari segi pendapatan dan kaum untuk PJKK Taman
Serumpun?

17.  Taman-taman permainan (playground) yang rosak telah dimanafaatkan oleh anak-anak
muda untuk  berlatih  sukan  baru  contohnya  street  workout  ala-jimnastik  yang  sedang
popular  dalam  negara  dan  antarabangsa.  Untuk  menyokong  minat  mereka,
bagaimanakah Kerajaan Negeri  boleh  menyokong secara konkrit  sukan  streetworkout
dengan memberi peruntukan untuk:

(a) Pembelian  peralatan  workout untuk  padang-padang/dewan-dewan  sedia  ada
dalam DUN Penanti?

(b) Pertandingan street workout antara pasukan-pasukan dalam dan antara negeri?

18. Tabung Usahawan Tani  Muda merupakan inisiatif  kerajaan sebagai  dorongan kepada
belia untuk memajukan perniagaan dalam sektor asas tani.

(a) Bolehkah syarat umur 40 tahun dibuka kepada semua tanpa mengira had umur?

(b) Berapa  permohonan  yang  telah  diluluskan  mengikut  jantina,  umur,
produk/industri?

(c) Berapa lamakah proses kelulusan?
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19.  Sistem I-sejahtera bagi program anak emas telah dinaik taraf dan pemohon diminta untuk
melampirkan penyata bank/buku bank sebagai dokumen sokongan.

(a) Bagaimanakah pembayaran program anak emas dilakukan?

(b) Mengapakah  pertukaran  secara  auto  bagi  program  ibu  emas  &  ibu  tunggal
kepada program warga emas masih belum dilaksanakan memandangkan masih
terdapat data yang belum dikemaskini?

20.  Berikutan  lawatan  tapak pada 18 Ogos 2016 ADUN Penanti/JPS SPU/SPT/PPAD ke
ternakan babi di Kg. Selamat mendapati air buangan kandang babi hitam pekat telah
mencemar  parit  yang  mengalir  ke  Sungai  Prai.  Mesyuarat  ADUN  Penanti  bersama
Exco/Jab.Haiwan/MPSP/persatuan-persatuan penternak babi pada 19 Ogos 2016 dan
desakan dari Dialog Penduduk/Nelayan Kampung Terus pada 21 Ogos 2016. 

(a) Apakah  tindakan  susulan  Kerajaan  Negeri  untuk  membentang/
mengkuatkuasakan Enakmen Ternakan Babi baru seperti Kerajaan Persekutuan?

(b) Apakah tindakan konkrit dalam Enakmen baru?

21.  Memandangkan harga rumah dan barang semakin meningkat, kos pembinaan sebuah
rumah dari Zakat Pulau Pinang (ZPP) / Agenda Ekonomi Saksama (AES) adalah masih
harga sama iaitu RM40,000.

(a) Bolehkah  ZPP/AES  menaikkan  peruntukkan  sebuah  rumah  mengikut  harga
pasaran?

(b) Bolehkah ZPP/AES menanggung kos pembiayaan untuk pemasangan meter air
& elektrik?

(c) Adakah ZPP/AES membuka tender kepada kontraktor untuk pembinaan rumah?

22.  Setiap  tahun  ADUN  Penanti  membelanjakan  20%  dari  peruntukan  P16(02)  untuk
pemotongan pokok-pokok merbahaya seperti pokok kekabu (RM8,500) dan pokok buku
lima (RM10,140) di  30 buah kampung dan tepi  jalan raya  di  mana ketinggian  Skylift
MPSP tidak mencukupi. 

(a) Bolehkah  Kerajaan  Negeri  memperuntukkan  dari  sumbangan  pendapatan
Pejabat Daerah dan Tanah Seberang Perai  Tengah (PDTSPT) iaitu sebanyak
RM175,078,985.35  mengikut  Laporan  Bajet  2016,  untuk  keperluan  asas
kritikal/keselamatan  penduduk  seperti  pemotongan  pokok-pokok  merbahaya,
pemasangan pili bomba, pemasangan tiang/lampu jalan dalam kampung?

23.  Merujuk perbincangan dengan 20 pengusaha/persatuan tentang status garis panduan
tukar  guna  bangunan  pusat  penjagaan  kanak-kanak/tadika/taska  pada  8  September
2016 di Pejabat Timbalan Ketua Menteri 1 dan mesyuarat MMK Wanita pada 7 Oktober
2016 memohon PBT mengiktiraf/takrifkan taska/tadika sebagai khidmat sosial, bukannya
status komersial, untuk mengurangkan cukai sebagaimana di Kedah, apakah keputusan
PBT/EXCO mengenai:

(a) Pengiktirafan status sebagai khidmat sosial? 

(b) Membenarkan pembinaan 'awning' untuk budak-budak berhimpun/riadah?

24.  Terdapat  projek-projek  komersial  yang  diluluskan  oleh  Majlis  Perbandaran  Seberang
Perai  (MPSP)  tanpa  mendapat  ulasan  dari  ADUN  kawasan  (mengikut  syarat  OSC)
seperti yang dilakukan oleh Jabatan Perancangan Bandar Desa (JPBD) /Pejabat Daerah
dan Tanah Seberang Perai Tengah(PTDSPT). Setelah siap, projek membawa masalah di
kawasan setempat iaitu di Columbarium Mengkuang. 
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(a) Bolehkah MPSP meminda syarat OSC untuk mengambil kira ulasan ADUN dan
JKKK kawasan?

(b) Kelulusan OSC adakah mengambil kira Pelan Induk Kajian Pelan Induk Tebatan
Banjir  dan  Sistem Saliran  Mesra  Alam Bagi  Daerah  Seberang  Perai  Tengah
Pulau Pinang yang telah disiapkan oleh Jabatan Pengairan dan Saliran (JPS)
Pulau Pinang? 

25.  Penanti  mempunyai  empat  dewan  JKKK  (Kg.  Tun  Sardon,  Kg  Guar  Perahu,  Kuala
Mengkuang dan Kg Sungai Lembu) yang sering digunakan oleh JKKK untuk program-
program kemasyarakatan. Namun kondisi dewan JKKK tersebut sangat uzur.

(a) Bolehkah  Kerajaan  Negeri  memperuntukkan  sebahagian  dari  sumbangan
pendapatan Pejabat Daerah dan Tanah Seberang Perai Tengah iaitu sebanyak
RM175,078,985.35 untuk membaiki semula dewan-dewan tersebut?

26.  Saya ADUN Penanti telah memohon Kerajaan Negeri dan SPAD Lesen Bas Mini Desa
sebagai  Feeder Shuttle Van yang boleh memasuki  jalan-jalan di  30 kampung serta 8
taman perumahan dan Express Shuttle Van ke  Penang Sentral  untuk 29,800 penduduk
pada 27 Februari 2016 dan peruntukkan perkhidmatan  feeder shuttle  percuma kepada
MMK Lalu lintas 3 Mac 2016.

(a) Adakah permohonan MMK Lalu Lintas kepada Pengerusi SPAD diluluskan?

(b) Jika lesen bas mini desa mengunakan van sedia ada tidak diluluskan, apakah
penyelesaian Kerajaan Negeri untuk pengangkutan awam di Penanti? 

27.  Penanti mempunyai beberapa gerai yang dibawah kelolaan Pejabat Daerah dan Tanah
Seberang Perai Tengah (PDTSPT) dan juga Majlis Perbandaran Seberang Perai (MPSP).
Namun sebahagian daripada gerai tersebut tidak beroperasi walaupun mempunyai tuan
(dijadikan stor). 

(a) Bolehkah pihak PDTSPT dan MPSP memberi sewa gerai-gerai tersebut kepada
mereka yang benar-benar ingin berniaga?

(b) Bolehkah gerai-gerai yang di bawah PDTSPT diberikan kepada JKKK kawasan
untuk dikendalikan?

28.  Kerajaan Negeri telah membuat program perumahan sewa beli seperti  di S.P Chelliah
George Town. 

(a) Berapakah  unit  rumah  diperuntukkan  oleh  Kerajaan  Negeri  dalam  program
tersebut untuk KADUN Penanti dan Parlimen Permatang Pauh?

(b) Dimana dan bilakah lokasi projek tersebut akan dijalankan?

(c) Nyatakan  secara  terperinci  perancangan  perumahan  tersebut  berdasarkan
kategori perumahan KRT/Sederhana Rendah/mampu milik? 

29.  Untuk melindungi wanita sekiranya berlaku penceraian, kematian suami atau ditinggalkan
suami, bolehkah 30% kuota pemilikan rumah Kos rendah/Kos Sederhana Rendah/mampu
milik diberi kepada wanita sebagai rumah pertama? 

XIII. Ahli Kawasan Sungai Pinang (YB. Lim Siew Khim) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri:

1.  Adakah pihak Majlis Bandaraya Pulau Pinang (MBPP) membuat sebarang penyelidikan
untuk mengatasi masalah kesesakan lalulintas di Pusat Bandaraya George Town? 

(a) Jika ada, sila huraikan.

40



(b) Adakah MBPP akan mempertimbangkan kaedah menghadkan laluan ke Pusat
Bandaraya George Town ke atas kenderaan dengan pemandu sahaja?

2.  Penambahan bilangan kenderaan di Pulau Pinang serta kunjungan kenderaan dari luar
negeri  adalah  faktor  utama  kesesakan  lalulintas  di  Pusat  Bandaraya  Pulau  Pinang
terutamanya  pada  hujung  minggu  atau  sempena  perayaan.  Adakah  Kerajaan  Negeri
bercadang  untuk  menstrukturkan  semula  aliran  masuk-keluar  kenderaan  di  kawasan
Pusat Bandaraya? Sila huraikan dengan terperinci. 

 
3.  Senaraikan  jumlah  perbelanjaan  yang  telah  diperuntukkan  dan  digunapakai  untuk

penyeliaan jalan-jalan yang BUKAN di bawah seliaan Majlis Bandaraya Pulau Pinang,
misalnya Jabatan Kerja Raya dan MARRIS bagi tahun 2015, 2016 dan 2017?

4.  (a) Sila senaraikan dengan terperinci jumlah perbelanjaan untuk projek penaiktarafan
semua pasar dan kompleks makanan di bawah Majlis Bandaraya Pulau Pinang
dari 2008 hingga 2016.

 
(b) Apakah  rancangan  untuk  menaiktaraf  pasar  awam  Medan  Tengku  dan  Jalan

Patani  serta  kompleks  makanan  Taman  Sri  Pinang  memandangkan  keadaan
tempat tersebut adalah kurang menarik dan kurang memuaskan?

5.  Pelaksanaan pengasingan sisa di  punca bertujuan mengurangkan beban penggunaan
tanah  untuk  pelupusan  sampah  dan  juga  menggalakkan  kaedah  kitar  semula  untuk
jangka masa panjang.

(a)  Apakah tahap pencapaian setakat ini? Sila jelaskan.

(b) Adakah Kerajaan Negeri bercadang untuk memperluaskan lagi pelupusan sisa
sampah dari segi penjanaan kuasa elektrik dan gas?

6. Nyatakan statistik golongan belia (18-30 tahun) yang berkhidmat dengan Kerajaan Negeri
dari tahun 2011-2016.

(a) Apakah  tindakan  yang  akan  diambil  untuk  menarik  minat  para  belia  supaya
berkhidmat dengan Kerajaan Negeri?

(b) Adakah pelajar-pelajar kecemerlangan dari kolej swasta atau universiti tempatan
diberi keutamaan untuk berkhidmat dengan Kerajaan Negeri?

7.  Adakah  Kerajaan  Negeri  bercadang  untuk  membuat  kawalan  harga  terhadap  harga
penjualan  tempat  letak  kereta  ataupun  harga  pakej  pengubahsuaian  untuk  unit-unit
perumahan kos rendah dan perumahan kos sederhana rendah? Sila jelaskan.

8.  (a) Sila  nyatakan  usaha  Kerajaan  Negeri  dalam  menyediakan  unit  perumahan
mampu milik dalam bentuk jenis sewa beli. 

(b) Adakah  Kerajaan  Negeri  bercadang  untuk  membuat  projek  perumahan  jenis
sewa beli di kawasan Daerah Timur Laut seperti di kawasan Jelutong?

9.  Selain daripada menggalakkan rakyat jelata menggunakan pengangkutan awam, laluan
pejalan kaki yang selamat dan selesa seharusnya diberi keutamaan. Apakah rancangan
Kerajaan Negeri dalam perkara ini dan berapakah yang telah diperuntukkan dan telah
dibelanjakan untuk membina laluan pejalan kaki di dalam kawasan Bandaraya George
Town?

10.  Jalan  Tun  Sardon,  Balik  Pulau  sering  dialami  bencana  batu/tanah  runtuh  dan  pokok
tumbang yang membahayakan nyawa pengguna jalan bukit ini. 

(a) Huraikan kes bencana yang telah berlaku dan usaha yang diambil. 
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(b) Adakah  Kerajaan  Negeri  bercadang  menaiktarafkan  jalan  ini  agar  ia  selamat
digunakan, khususnya pada hari hujan atau waktu malam? 

11.  Sila  nyatakan  sama  ada  Rancangan  Tebatan  Banjir  Sungai  Pinang  akan  menerima
peruntukan daripada persekutuan susulan daripada pengumuman daripada Bajet 2017
Kerajaan Persekutuan?

(a) Jika ada, berapakah jumlah amaun yang telah dan akan diperuntukkan?

(b) Jika tidak, apakah sebabnya.

12.  Persiaran Karpal Singh semakin terkenal sebagai tempat riadah dan dikunjungi ramai.
Muara Sungai Pinang yang berdekatan berpotensi dijadikan tempat pelancongan baru. 

(a) Adakah  Kerajaan  Negeri  berhasrat  untuk  memajukan  muara  Sungai  Pinang
sebagai satu produk pelancongan misalnya river tour? 

(b) Nyatakan  sejauh  mana  usaha  pembersihan  Muara  Sungai  Pinang  telah
dilakukan.

13.  Sila nyatakan jumlah kes permohonan yang telah diluluskan oleh Tabung RIBI. 

(a) Mengikut jenis agama dan daerah.

(b) Berapakah baki peruntukan Tabung Amanah RIBI pada setakat ini?

14.  Adakah Kerajaan Negeri berhasrat untuk melabur dalam bidang perfileman? Pelaburan
dalam bidang perfileman bukan sahaja  dapat mencungkil  dan memperkenalkan bakat
daripada  Pulau  Pinang  kepada  seluruh  dunia  malah  juga  mewujudkan  lebih  banyak
peluang  pekerjaan  kepada  semua  lapisan  masyarakat  seperti  persolekan,  pakaian,
pelancongan, perwatakan dan sebagainya.

15. Kaum wanita memainkan peranan penting dalam masyarakat setempat. 

(a) Senaraikan  bilangan  dan  peratusan  wanita  dalam  JKKK  dan  jawatan  yang
dipegang?

(b) Apakah usaha dan tindakan yang diambil untuk meningkatkan penglibatan wanita
dalam JKKK?

16.  Adakah sebarang analisis yang mengambil  kira tentang masalah kemudahan rawatan
bagi golongan wanita dilakukan seperti kemudahan wad bersalin di Hospital Balik Pulau
dan kemudahan lain  di  hospital-hospital  dan klinik  kerajaan  di  Negeri  Pulau Pinang?
Apakah syor yang telah dikemukakan kepada Jabatan Kesihatan tentang perkara ini?  

17.  Untuk menggalakkan penambahan bilangan tenaga pekerja wanita, apakah usaha yang
telah dan akan diambil oleh Kerajaan Negeri untuk mempertingkatkan sistem sokongan
untuk pekerja wanita seperti kemudahan bilik menyusu dan taska di tempat kerja? 

18.  Sejauh manakah Pihak Berkuasa Tempatan dalam usaha menguatkuasakan kemudahan
sokongan wanita dan bayi misalnya bilik menyusu dan sebagainya di tempat awam dan
bangunan komersial seperti di pasaraya, taman rekreasi dan lain-lain? Sila huraikan. 

19.  Selain daripada keganasan domestik, fenomena cyber violence kian menjadi terutama di
kalangan kanak-kanak, remaja dan dewasa muda. 

(a) Senaraikan statistik kejadian cyber violence yang dilaporkan.

(b) Apakah peranan dan usaha Kerajaan Negeri atau PDRM dalam cyber violence
ini? 
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20.  Aktiviti di tapak pelupusan sampah Jelutong mengakibatkan timbulnya berbagai masalah
yang membawa ancaman risiko keselamatan dan kesihatan kepada penduduk setempat
dan pengguna jalanraya terutamanya penunggang motosikal di Lebuhraya Tun Dr Lim
Chong Eu.

(a) Apakah tindakan oleh Kerajaan Negeri untuk menangani isu-isu tertimbul?

(b) Huraikan  dengan  terperinci  masalah  tertimbul  dan  langkah  penyelesaian.
PDC.

21.  (a) Sejauh manakah pembangunan sosio ekonomi golongan wanita di dalam Majlis
Mesyuarat  Kerajaan  (MMK)  Keusahawanan  khususnya  bagi  ibu  tunggal  dan
golongan wanita di Projek Perumahan Rakyat (PPR Flats)?

(b) Sila nyatakan samada terdapat peluang kerjaya fleksibel untuk golongan ibu di
dalam karnival kerjaya anjuran Kerajaan Negeri.

22.  Penggunaan teknologi IQPR yang bermula pada Mei 2014 telah melebihi dua (2) tahun. 

(a) Nyatakan samada sasaran yang dijangkakan ke atas rawatan pemulihan air di
Sungai Pinang telah tercapai dan apakah keputusan kualiti air? 

(b) Apakah keberkesanan tindakan oleh pasukan Task Force yang ditubuhkan untuk
mengatasi isu-isu pencemaran sungai dan sebagainya?

23.  Untuk singgah ke Pusat Jelutong, penduduk di Bandar Sri Pinang terutamanya warga tua
yang kurang berkemampuan terpaksa berjalan kaki sejauh lebih 1km untuk menaiki Bas
Rapid ke Pusat Jelutong. Adakah Kerajaan Negeri berhasrat untuk menambah lagi satu
liputan perjalanan bas dari Bandar Sri Pinang ke pusat Jelutong? Jika ya, bila? 

24.  (a) Berapakah  buah  pusat  asuhan  dan  Taska  didirikan  dibawah  Kerajaan
Persekutuan? 

(b) Adakah bantuan atau peruntukan yang disalurkan oleh Kerajaan Persekutuan
kepada Kerajaan Negeri untuk membantu mengurangkan beban keluarga yang
perlu bergantung kepada perkhidmatan pusat asuhan atau Taska? Sila jelaskan.

25.  (a) Apakah tindakan yang akan diambil oleh Kerajaan Negeri untuk memastikan kes
keruntuhan jalan di Jalan Lembah Permai/Vale Of Tempe tidak berlaku lagi? 

(b) Adakah  barrier ketinggian  akan  dipasang  walaupun  telah  ditolak  sebelum itu
memandangkan kawasan ini di bawah Jabatan Kerja Raya atas alasan bomba
mungkin meghadapi masalah untuk mengakses jalan raya tersebut?

26.  Selain daripada program saringan Mammogram percuma untuk wanita berumur 35 tahun
ke atas, apakah usaha yang diambil oleh Majlis Mesyuarat Kerajaan (MMK) Kesihatan
untuk meningkatkan kesedaran kesihatan bagi golongan wanita? Sila huraikan dengan
terperinci. 

27.  Banyak projek perumahan mahupun perumahan swasta atau perumahan awam masih
tidak berjaya menubuhkan JMB/MC. Masalah seperti JMB telah ditubuhkan tetapi tidak
aktif  atau  sebagainya.  Keadaan  sedemikian  telah  mengakibatkan  timbulnya  masalah
serius  penyelenggaraan  projek  perumahan  tersebut.  Apakah  usaha  Kerajaan  Negeri
dalam proses penubuhan ini? Sila jelaskan dengan teliti.

28.  Nyatakan statistik kes jenayah seksual terhadap kanak-kanak (pedofilia) dan wanita di
Pulau Pinang dalam lingkungan tahun 2011-2016. 

(a) Adakah jumlah kes jenayah seksual telah berkurangan atau semakin serius? 

(b) Adakah hukuman pengasian kimia ke atas pesalah seks akan dilaksanakan?
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(c)  Senaraikan usaha untuk menangani masalah di atas.

29.  Perumahan  Taman  Sri  Pinang  menghadapi  berbagai  masalah  seperti  masalah
penyelenggaraan, unit-unit terbiar, vandalisme, tiada sambutan baik dan sebagainya.

(a) Apakah  usaha/langkah-langkah  penambahbaikan  yang  akan  diambil  oleh
Kerajaan Negeri? 

(b) Adakah Kerajaan Negeri berhasrat mentransformasikan unit terbiar kepada jenis
Studio  atau  bekerjasama  dengan  pihak  swasta  melalui  program  CSR  demi
kebajikan masyarakat setempat?

 
30.  (a) Apakah  usaha  Kerajaan  Negeri  untuk  meningkatkan  kesedaran  awam  dan

permintaan untuk produk hijau supaya negeri Pulau Pinang menjadi negeri hijau?

(b) Dari segi  trend Going Green dan sehingga 2016, berapakah keusahawan telah
melabur dalam perindustrian produk hijau di Pulau Pinang?

(c) Senaraikan jenis industri dan jenis produk.

XIV. Ahli Kawasan Seri Delima (YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Adakah Kerajaan Negeri  dan Pihak Berkuasa Tempatan mengambil  apa-apa langkah
untuk memantau dan mengawal selia aktiviti-aktiviti pelancongan di sepanjang pantai di
Pulau  Pinang  terutamanya  aktiviti  riadah  parasailing dimana  seringkali  berlakunya
kemalangan  yang  mengakibatkan  kecederaan  serius  kepada  pelancong-pelancong
terutamanya pelancong asing?

2.  Adakah  Kerajaan  Negeri  bercadang  untuk  campur  tangan  dalam  urusan  kerja-kerja
penyelenggaraan dan pembaikan Lapangan Terbang Antarabangsa Pulau Pinang yang
selalu bocor dan dilanda banjir semasa hujan lebat?

3.  Berapakah  projek  perumahan  pangsapuri  mewah  dan  kos  sederhana  yang  telah
diluluskan oleh Kerajaan Negeri sejak Mac 2008? 

4.  Adakah Kerajaan Negeri Pulau Pinang senantiasa memantau tahap keselamatan feri-feri
yang digunakan oleh Suruhanjaya Pelabuhan Pulau Pinang sekarang untuk memastikan
keselamatan pengguna-pengguna feri sentiasa terjamin?

5. Berapakah kos perbelanjaan  naik  taraf  Dewan Undangan Negeri  Pulau  Pinang yang
telah dibelanjakan oleh Kerajaan Negeri sekarang sejak Mac 2008? 

6.  Adakah  Kerajaan  Negeri  bercadang  untuk  mewujudkan  semula  atau  menubuhkan
semula pasukan sukarelawan seperti Pasukan Peronda Sukarela (PPS) untuk membantu
Kerajaan Negeri dalam kerja-kerja menyelamat dan kebajikan semasa waktu kecemasan
dan bencana alam seperti banjir dan kebakaran?

7.  (a) Adakah Kerajaan Persekutuan menjalankan apa-apa rundingan dengan Kerajaan
Negeri  untuk  memberi  suaka  politik  kepada  mangsa-mangsa  peperangan  di
Syria yang telah dibawa masuk ke Malaysia?

(b) Adakah Kerajaan Negeri bercadang untuk menerima mana-mana kumpulan dari
Syria ini dan memberikan mereka penempatan semula di Pulau Pinang? 

8.  (a) Apakah langkah-langkah yang diambil  oleh  Kerajaan Negeri  untuk mencegah
merebaknya wabak zika?

(b) Adakah langkah-langkah pencegahan ini termasuk langkah pendidikan awal di
sekolah-sekolah?
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9.  Apakah  yang  akan  berlaku  kepada  bangunan  Dewan  Undangan  Negeri  yang  lama
apabila bangunan Dewan Undangan Negeri baru siap dibina nanti? 

10.  Berapakah jumlah  dana yang dibelanjakan  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk  menyediakan
perkhidmatan bas awam percuma untuk rakyat Pulau Pinang sejak tahun 2008?

11.  Benarkah Stadium Bola Sepak Batu Kawan telah menjadi satu "gajah putih" atau white
elephant sejak dibina kerana jarang digunakan?

XV. Ahli Kawasan Pinang Tunggal (YB. Dato' Haji Roslan Bin Saidin) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Senaraikan kerja-kerja  menaik  taraf  pasar  dan Kompleks Makanan yang sedang dan
akan  dilaksanakan  oleh  Majlis  Perbandaran  Seberang  Perai  dari  tahun  2009  hingga
September 2016.

2. Senaraikan  kemudahan  broadband,  wifi  dan  kemudahan  telekomunikasi  di  Kawasan
Parlimen  Kepala  Batas  dari  tahun  2010  hingga  September  2016.  Berikan  pecahan
mengikut KADUN. 

3. Bagi  Projek  di  bawah  RMKe-11,  adakah  projek  di  Kawasan  Parlimen  Kepala  Batas
dikemukakan kepada Kerajaan Persekutuan. Jika ada, mohon senaraikan.

4.  Apakah  status  terkini  Pelan  Induk  Pengangkutan  di  Seberang  Perai,  terutamanya  di
Kawasan Parlimen Kepala Batas? Huraikan. 

5. Adakah Kerajaan Negeri mempunyai cadangan untuk membina Rumah Kos Rendah dan
Rumah Kos Sederhana Rendah di  Kawasan Parlimen Kepala  Batas dari  tahun 2016
hingga  2020?  Jika  ada,  senaraikan  mengikut  ADUN,  No.Lot,  Mukim  dan  tarikh
pembinaan. 

6.  Senaraikan Projek Tebatan Banjir yang telah dan akan dilaksanakan di Parlimen Kepala
Batas. Senaraikan mengikut KADUN dan jumlah peruntukan.

7.  Kenapakah  prestasi  Pasukan  Bola  Sepak  Negeri  Pulau  Pinang  semakin  merosot?
Adakah disebabkan sikap pemain, kurang sambutan daripada penonton, faktor jurulatih,
faktor  gaji  pemain,  faktor  tajaan  atau  sumbangan  wang  kurang  daripada  Kerajaan
Negeri? Huraikan. 

8. (a) Adakah Kerajaan Negeri mempunyai rancangan untuk memajukan tanah wakaf
yang terdapat di  Seberang Perai  dengan Projek Perumahan Kos Rendah dan
Kos Sederhana Rendah? Huraikan. 

(b) Mengenai tanah-tanah wakaf yang terdapat di Seberang Perai. Senarai mengikut
KADUN, Daerah,No. Lot, Mukim, Keluasan dan Status Tanah.

9.  Adakah Kerajaan Negeri mempunyai cadangan untuk menaik taraf jalan-jalan raya iaitu
menurap (tar) semula di KADUN Pinang Tunggal? Jika ada, senaraikan nama jalan, kos
dan tahun pelaksanaan. 

10.  Adakah Kerajaan Negeri mempunyai cadangan untuk menaik taraf parit-parit di tepi jalan
di  KADUN  Pinang  Tungga?.  Jika  ada,  senaraikan  nama  jalan,  kos  dan  tahun
pelaksanaan.

11.  (a) Adakah Kerajaan Negeri mempunyai dasar untuk mengekalkan kawasan sawah
padi  di  Parlimen  Kepala  Batas  kepada  kawasan  pertanian  serta  tidak  akan
meluluskan  ditukar  syarat  kepada  pembangunan  begitu  juga  dengan  tanah
sawah berstatus first grade?
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(b) Berapakah keluasan tanah sawah di seluruh Parlimen Kepala Batas? Bahagikan
mengikut KADUN, Mukim, jumlah lot, serta keluasan tanah mengikut first grade? 

12. Di  Parlimen  Kepala  Batas,  jumlah  masjid  yang  telah  mengadakan  Mesyuarat  Agung
Khariah  dan  jumlah  Khariah  yang  diarah  untuk  mengadakan  mesyuarat  semula  dan
kenapa  diarah  mesyuarat?.  Senaraikan  nama  Masjid  mengikut  KADUN  dan  kenapa
diarah mesyuarat semula? 

13.  Adakah Kerajaan Negeri akan menambah pemasangan lampu-lampu jalan di kampung-
kampung di KADUN Pinang Tunggal? Jika ada, senaraikan nama jalan dan kampung-
kampung berkenaan. 

14.  Mengenai Tabung Biasiswa  Penang Future Fund Faundation.  Berapakah jumlah yang
terkumpul sehingga kini dan nama penyumbang terbesar kepada tabung ini? Senaraikan.

15.  Mengenai pembersihan parit dan pemotongan rumput ditepi jalan serta parit/ban di sawah
padi.  Senaraikan  jadual  pembersihan  parit  dan  pemotongan rumput  ditepi  jalan  serta
parit/ban di sawah padi pada setiap bulan di KADUN Pinang Tunggal. 

16.  Senaraikan  jumlah  pusat  hiburan  yang  berlesan  dan  tidak  berlesen  yang terdapat  di
Kawasan Parlimen Kepala Batas. 

17. Mengenai tanah-tanah milik Kerajaan Negeri yang terdapat di Kawasan Parlimen Kepala
Batas.  Senaraikan mengikut  KADUN,No.Lot,  keluasan,  status (TOL dan lain-lain)  dan
nama pemilik (jika ada). 

18.  Adakah  Kerajaan  Negeri  bercadang  untuk  menaik  taraf  Dewan  Orang  Ramai  serta
membina  Dewan  Orang  Ramai  yang  baru  di  KADUN  Pinang  Tunggal?  Jika  ada,
senaraikan. 

19. Mengenai ternakan khinzir di DUN Pinang Tunggal. Apakah usaha yang telah di ambil
oleh Kerajaan Negeri bagi memastikan tahap bau busuk dapat dikawal terutamanya di
kawasan berhampiran sekolah serta memastikan najis tidak tercemar dalam parit atau
sungai? 

(a) Adakah  Kerajaan  Negeri  mempunyai  rancangan  untuk  memindah  atau
menempatkan ladang tersebut ke tempat lain atau menyediakan ladang ternakan
seperti yang terdapat di Singapura? 

20.  Senaraikan laluan pengangkutan awam iaitu bas di KADUN Pinang Tunggal. Nyatakan
berapa buah bas yang telah disediakan dan jadual perjalanan bas di setiap kampung di
KADUN Pinang Tunggal? 

21.  Apakah  usaha-usaha  yang  telah  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  bagi  mengurangkan
pembuangan pekerja di sektor perkilangan? Sila nyatakan program dan usaha Kerajaan
Negeri yang sedang dan akan dilaksanakan.

22.  Adakah Kerajaan Negeri mempunyai program untuk mengalakkan usahawan-usahawan
membuka  perniagaan?  Huraikan  bagaimana  proses  permohonan  dan  apakah  kriteria
untuk menyertai program tersebut? 

23.  (a) Sila  berikan  jumlah  cukai  pintu  Majlis  Bandaraya  Pulau  Pinang  dan  Majlis
Perbandaran Seberang Perai yang mempunyai tunggakan sehingga Jun 2016.
Huraikan mengikut Daerah, Mk/PB dan jumlah tunggakan. 

(b) Apakah  langkah-langkah  yang  telah  diambil  untuk  menyelesaikan  atau
mengurangkan tunggakan tersebut?

24.  Adakah Kerajaan Negeri bercadang untuk mengkaji semula kadar cukai pintu dan cukai
tanah iaitu mengurangkan kadar tersebut bagi mengurangkan beban rakyat? Jika ada,
hurai. Jika tiada, kenapa?
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25.  (a) Berapakah jumlah pelaburan asing dan tempatan yang telah melabur di Pulau
Pinang bagi tahun 2010, 2011, 2012, 2013, 2014 dan 2015.?

(b) Berapakah jumlah pekerjaan yang berjaya diwujudkan mengikut tahun?

(c) Adakah jumlah pelaburan dari tahun 2010 hingga sekarang menurun atau tidak?
Huraikan. 

26. Berapakah peruntukan dari Majlis Perbandaran Seberang Perai untuk KADUN Pinang
Tunggal  pada tahun  2015 dan 2016? Senaraikan  projek-projek  yang  telah  dan  akan
dijalankan serta nilai projek. 

27.  Berapa banyakkah peruntukan yang diterima oleh Kerajaan Negeri  daripada Kerajaan
Persekutuan bagi  tahun 2015 dan 2016? Senarai  mengikut  pecahan peruntukan dan
dimana dibelanjakan. Adakah KADUN Pinang Tunggal mendapat peruntukkan tersebut?
Huraikan. 

28.  Berapakah jumlah peruntukan yang telah disalurkan oleh Kerajaan Negeri kepada Y.A.B.
Ketua  Menteri  dan  Ahli  MMK  pada  tahun  2014,  2015  dan  2016?  Huraikan  dengan
terperinci.

29.  Adakah benar bahawa sesetengah dokumen sulit Kerajaan telah dibocorkan? Huraikan. 

30.  Apakah program kemasyarakatan yang telah dilaksanakan oleh Kerajaan Negeri sejak
tahun  2008 hingga  sekarang?  Senaraikan  mengikut  KADUN,  tahun,  tempat  dan  kos
perbelanjaan. 

XVI. Ahli Kawasan Jawi (YB. Soon Lip Chee) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Adakah pemasangan tiang lampu jalan di kampung di bawah Pembangunan Desa? 

(a) Berapakah peruntukan  yang disalurkan  oleh  Exco  Pembangunan  Desa  untuk
kawasan Seberang Perai Selatan bagi tahun 2016 untuk kerja-kerja pembinaan
jalan  mini  tar,  parit  konkrit,  pemasangan  tiang  lampu  dan  kerja-kerja
penyelenggaraan di kampung? 

2.  Berapakah  peruntukan  yang  disalurkan  untuk  Pembangunan  Desa  kepada  5  daerah
setiap tahun dari tahun 2013 hingga kini? 

(a) Sila  nyatakan  projek  yang  telah  dilaksanakan  di  bawah  peruntukan
pembangunan desa bagi tahun 2016 di setiap daerah.BPEN(PLB)

3.  Kerajaan  Negeri  telah  memasang  berapa  papan  tanda  jalan  yang  berbilang  bahasa
sehingga sekarang?

(a) Adakah Kerajaan Negeri Pulau Pinang berhasrat untuk menambah papan tanda
jalan berbilang bahasa di kawasan lain?

4.  Berapa tunggakan cukai tanah yang masih belum dijelaskan oleh pemilik tanah? 

(a) Sila nyatakan 20 tunggakan yang paling tinggi.

(b) Apakah tindakan yang akan diambil oleh Kerajaan Negeri ke atas pemilik dengan
tunggakan ini?

5.  Berapa tunggakan sewa ,penyelenggaraan dan berapa penyewa bagi unit rumah Projek
Perumahan Rakyat yang masih belum dijelaskan? 

(a) Apakah  tindakan  yang  akan  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  atau  bahagian
perumahan terhadap mereka?
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6.  Adakah Kerajaan Negeri mempunyai rancangan untuk membina pusat penjagaan untuk
orang yang terencat akal?

7.  Adakah di setiap daerah Kerajaan Negeri atau Bahagian Perumahan telah menyediakan
rumah untuk mangsa bencana seperti kebakaran/banjir yang kehilangan tempat tinggal?

(a) Sila  nyatakan  tempat  dan  bilangan  unit  rumah  yang  telah  disediakan  oleh
Bahagian Perumahan/Kerajaan Negeri di setiap daerah. 

8.  Adakah Kerajaan Negeri berhasrat untuk membeli balik unit-unit rumah pangsa yang
telah dikosongkan lama? 

(a) Apakah tindakan yang boleh diambil oleh Kerajaan Negeri/Bahagian Perumahan
supaya dapat memperbaiki rumah-rumah pangsa yang telah lama dikosongkan
dan  mengelakkan  rumah-rumah  tersebut  daripada  terus  dijadikan  tempat
pembuangan sampah dan vandalisme?

9.  Apakah  status  tanah  untuk  Kampung  Victoria  di  KADUN  Jawi  setelah  pengumuman
dibuat pada tahun 2014 oleh Timbalan Ketua Menteri Kedua untuk membaikpulih atau
membangun balik rumah-rumah kampung yang lama?

(a) Apakah rancangan Kerajaan Negeri atau bahagian perumahan dalam membantu
penduduk-penduduk  di  Ladang  Victoria  berkaitan  dengan  isu
pembaikan/pembangunan rumah mereka?

10.  Terdapat  berapa  kedai  internet  yang  ada  mesin  berjudi  yang  telah  dibuka  di  setiap
daerah?

(a) Apakah tindakan yang telah diambil  oleh Kerajaan Tempatan atau pihak polis
terhadap mereka yang masih beroperasi?

11.  Berapa lesen hiburan yang telah dikeluarkan oleh Kerajaan Tempatan di setiap daerah?

(a) Terdapat berapa kedai hiburan yang beroperasi tanpa lesen?

(b) Apakah tindakan yang diambil oleh Kerajaan Tempatan dan pihak polis ke atas
kedai hiburan yang beroperasi tanpa lesen ini?

12. Di kawasan Seberang Perai terdapat berapa kuari yang berlesen dan tidak berlesen? Sila
nyatakan ikut tempat dan daerah.

(a) Apakah tindakan yang diambil ke atas kuari yang tidak berlesen?

13.  Terdapat kuari-kuari  yang beroperasi  pada hari Sabtu, Ahad dan cuti umum termasuk
lepas waktu kerja terutama di kawasan Seberang Perai Selatan. 

(a) Apakah tindakan yang diambil oleh Kerajaan Tempatan?

14.  Sila nyatakan bilangan pekerja-pekerja asing yang datang bekerja di Negeri Pulau Pinang
mengikut industri dan jenis kerja. 

(a) Adakah Kerajaan Negeri atau Kerajaan Tempatan telah ambil tindakan ke atas
penjaja yang mengambil pekerja asing untuk memasak bagi pihak penjaja?

(b) Berapa penjaja telah diambil tindakan dalam isu ini?

15.  Apakah tindakan yang diambil oleh pihak polis terhadap aktiviti "mat rempit" dan pelumba
motosikal haram yang sentiasa dijalankan di atas jalan raya dan lebuhraya? 

(a) Berapa saman dikeluarkan atau lesen yang digantung ke atas orang yang terlibat
dalam aktiviti tersebut?
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16.  Berapa unit rumah yang telah disewa dan diduduki oleh pekerja-pekerja asing di kawasan
taman perumahan setiap daerah di Seberang Perai?

(a) Apakah  tindakan  yang  diambil  ke  atas  mereka  yang  membuat  bising  dan
membawa gangguan kepada penduduk tempatan?

17.  Adakah  bajet  Kerajaan  Negeri  diagih  mengikut  daerah  dan  pembangunan  mengikut
sektor industri, ekonomi, keusahaan, kesihatan, pendidikan, kebajikan dan pembangunan
desa?

18.  Terdapat berapa buahkah CCTV yang telah dipasang di setiap daerah?

(a) Sila nyatakan keberkesanan penggunaan CCTV untuk mengawal kes jenayah,
kesesakan lalu lintas dan kesalahan pengguna jalan raya?

19. Selain  daripada  projek  SRS  Consortium,  adakah  Kerajaan  Negeri  Pulau  Pinang
mempunyai cara penyelesaian alternatif yang dapat dilaksanakan untuk menyelesaikan
masalah kesesakan lalu lintas di Negeri Pulau Pinang?

20. Adakah  Kerajaan  Negeri  dan  Kerajaan  Persekutuan  berhasrat  untuk  membantu
melebarkan atau memperluaskan Lapangan Terbang Antarabangsa Negeri Pulau Pinang
supaya penerbangan terus dari atau ke Pulau Pinang dapat ditambah?

21.  Berapa kos penyelenggaraan yang dibayar oleh Kerajaan Persekutuan dan Kerajaan
Negeri setiap tahun untuk kerja-kerja penyelenggaraan dan pembaikan lapangan kapal
terbang antarabangsa negeri Pulau Pinang?

(a) Apakah sebab setiap kali hujan lebat akan mengakibatkan lapangan kapal terbang Pulau
Pinang banjir?

22.  Berapa banyak pertambahan pelabur-pelabur di negeri Pulau Pinang sepanjang 8 tahun
ini iaitu sejak 2008 hingga  2016?

(a) Sila nyatakan pertambahan pelabur-pelabur di negeri  Pulau Pinang dari  tahun
2000 hingga 2007.

23.  Apakah pencapaian dari  segi  pertumbuhan ekonomi  dari  tahun  2008 hingga 2016 di
Negeri Pulau Pinang? Sila nyatakan.

24.  Sila nyatakan negara asal pelabur-pelabur di negeri Pulau Pinang.

(a) Adakah  dari  tahun  2015  pelabur-pelabur  menarik  diri  daripada  pelaburan  di
negeri Pulau Pinang? Jika ada,sila nyatakan sebab-sebabnya.

(b) Apakah tindakan kerajaan negeri Pulau Pinang untuk mengatasi masalah ini?

25.  Adakah projek-projek pengambilan tanah oleh PDC di  kawasan Byram dan Changkat
untuk membina industri ringan telah siap? 

(a) Bilakah projek untuk membina industri ringan di kawasan Byram dan Changkat
akan bermula?

26. Berapa sekolah menengah dan rendah di negeri Pulau Pinang yang masih menghadapi
masalah kekurangan guru dan juga guru besar? Sila nyatakan.

(a) Apakah tindakan Kementerian Pendidikan dalam mengatasi masalah ini?

27.  Berapa peruntukan yang disalurkan oleh Kerajaan Persekutuan kepada sekolah-sekolah
rendah dan menengah di negeri Pulau Pinang setiap tahun dari tahun 2010 hingga 2016?
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28.  Apakah langkah-langkah yang diambil oleh Jabatan Perkhidmatan Veterinar dan KPKT
dalam membantu penternak-penternak untuk menjalankan penternakan secara tertutup
(close house system) supaya dapat menyelesaikan masalah pencemaran udara dan air?

29.  Adakah  Kementerian  Kesihatan  berhasrat  untuk  menambah  doktor  dan  pakar  serta
kemudahan lain di Hospital Sungai Bakap di SPS?

(a) Sila  nyatakan  lima  tahun  terkini  Kementerian  Kesihatan  memberi  peruntukan
kepada  Hospital  Sungai  Bakap  untuk  naiktaraf  dan  penambahan  peralatan-
peralatan baru.

30.  Bilakah  projek  penambahan  wad  dan  pembangunan  bangunan  baru  untuk  Hospital
Seberang Jaya akan dijalankan?

(a) Adakah projek itu masih berkuatkuasa dan akan dijalankan?

XVII. Ahli  Kawasan Permatang Pasir  (YB.  Dato'  Haji  Mohd Salleh Bin  Man)  bertanya
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

1.  Sejauh  manakah  usaha  Kerajaan  Negeri  Pulau  Pinang  dan  Kementerian  Kesihatan
melalui  Program  COMBI  dapat  mengatasi  masalah  Wabak  Denggi  di  setiap  daerah-
daerah dalam Pulau Pinang sehingga Oktober 2016?

2.  Di dalam mewujudkan komuniti bebas Denggi melalui program COMBI, sila senaraikan
JKKKN,JKKKP,KRT  dan  agensi-agensi  kerja  yang  terlibat  dalam  program  tersebut
khususnya di Daerah Seberang Perai Tengah.

3.  Penyakit wabak jangkitan Rotavirus telah melanda Pulau Pinang baru-baru ini. Apakah
langkah-langkah Kerajaan Negeri melalui Exco Kesihatan dan Pejabat Kesihatan dalam
mengatasi masalah ini sebelum ianya merebak lebih parah lagi? 

(a) Sila nyatakan punca-punca berlakunya wabak virus Rotavirus.

(b) Jumlah rakyat Pulau Pinang yang dijangkiti wabak ini. 

4.  Virus Zika telah melanda Singapura dan Thailand tidak terkecuali juga Negara Malaysia.

(a) Apakah langkah Kerajaan Negeri Pulau Pinang bagi mengatasi masalah ini?

(b) Adakah perancangan dan langkah proaktif telah digerakkan bagi menyedarkan
rakyat Pulau Pinang tentang bahayanya penyakit ini? 

(c) Adakah  mekanisme  atau  alatan  yang  khusus  bagi  mengukur  jangkitan  Zika
terutamanya para pelancong yang memasuki Negeri Pulau Pinang?

5.  Adakah Kerajaan Negeri memantau kehadiran pekerja-pekerja warga asing khususnya di
sektor perhubungan di Negeri Pulau Pinang bagi memastikan pekerja tempatan tidak di
anak  tirikan  oleh  para  majikan  sama ada  dari  sudut  pengambilan  pekerja,  kenaikan
pangkat  serta  bonus dan  apakah tindakan proaktif  Kerajaan Negeri  untuk  mengatasi
masalah tersebut?  

6.  Berapakah jumlah cukai tanah yang masih tidak di bayar untuk kegunaan tapak kilang di
seluruh Negeri Pulau Pinang sehingga kini?

7.  Berapakah bilangan kilang-kilang haram yang masih beroperasi di Negeri Pulau Pinang
mengikut daerah-daerah?

8.  Nyatakan  berapa  bilangan  tanah-tanah kerajaan  yang  telah  dikenakan  TOL di  Pulau
Pinang ini untuk tujuan perumahan dan tanaman mengikut daerah-daerah. 

50



9.  Berapakah  jumlah  sumber  pendapatan  yang  diperolehi  Majlis  Perbandaran  Seberang
Perai  dan  Majlis  Bandaraya  Pulau  Pinang  setiap  bulan,  dan  dari  manakah  sumber
pendapatan tersebut diperolehi?

10.  Nyatakan bilangan tanah kerajaan yang dicerobohi  di  seluruh Pulau Pinang mengikut
daerah dan apakah tindakan Kerajaan Negeri bagi mengatasinya?

11.  Sila nyatakan jumlah rumah kediaman yang ditukar syarat kegunaan daripada kediaman
kepada perniagaan di Pulau Pinang mengikut daerah. 

12.  Nyatakan bilangan kelab malam/kelab hiburan yang terdapat di Pulau Pinang mengikut
Daerah. 

13.  Sila nyatakan jumlah projek pembinaan perumahan yang masih terbengkalai  di  Pulau
Pinang  mengikut  daerah  dan  jika  ada  apakah  langkah-langkah  yang  diambil  oleh
Kerajaan Negeri bagi mengatasinya.

14.  Apakah langkah-langkah tegas yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri bagi memastikan
agar makanan laut seperti kerang, kepah dan lokan yang ada di perairan Pulau Pinang
agar tidak tercemar dan selamat dimakan?

15.  (a) Sila nyatakan jumlah pengusaha atau penjual VCD lucah yang berjaya ditangkap
oleh  pihak  penguatkuasa  Kementerian  Perdagangan  Dalam  Negeri  dan  Hal
Ehwal  Pengguna  Negeri  Pulau  Pinang  mengikut  daerah  dari  Januari  2016
sehingga kini. 

(b) Apakah bentuk tindakan yang telah dikenakan terhadap mereka?

16.  Semenjak  program  kempen  kitar  semula  dan  program  pengasingan  sisa  di  punca
dilancarkan, sejauh manakah hasil kejayaan diperolehi oleh Kerajaan Negeri? Nyatakan
peratus dan kesan program tersebut dalam memastikan kebersihan di Pulau Pinang di
semua peringkat daerah. 

17.  Sejauh manakah produk pelancongan yang bersumberkan kepada rumah tumpangan
"Homestay"  mampu  meningkatkan  ekonomi  di  Pulau  Pinang  dan  jelaskan  secara
terperinci mengikut tempat dan lokasi.

18. Senaraikan produk-produk pelancongan yang telah disertai oleh golongan bumiputera di
negeri ini dari tahun 2010 hingga kini. 

19.  Berapa jumlah rumah kos rendah dan sederhana yang mampu dibina di Negeri Pulau
Pinang mengikut daerah?

20.  Berapa  jumlah  peruntukan  yang  dikeluarkan  oleh  Kerajaan  Negeri  bagi  tujuan
pembersihan dan membaik pulih serta memperdalamkan sungai-sungai di negeri ini yang
sering tersumbat dan kotor yang boleh menyebabkan banjir dari tahun 2010 hingga kini
mengikut daerah?

21.  Sila nyatakan jumlah pelaburan yang berjaya dibawa masuk oleh Kerajaan Negeri Pulau
Pinang sejak tahun 2010 hingga kini.

22.  Nyatakan peluang ekonomi atau perniagaan yang berdaya maju yang telah disediakan
atau peluang perniagaan yang akan dilaksanakan oleh Kerajaan Negeri bagi menaikkan
taraf ekonomi golongan Bumiputera di negeri ini. 

23. Terangkan langkah-langkah proaktif  oleh Kerajaan Negeri  melalui  bidang pertanian di
dalam  mengurangkan  penggantungan  terhadap  bahan  makanan  yang  bersumberkan
kepada pertanian dari luar negara.
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24.  Nyatakan  jumlah  peruntukan  pembangunan  untuk  pencegahan  banjir  bagi  Daerah
Seberang  Perai  Tengah  dari  tahun  2014  hingga  kini  dan  nyatakan  langkah-langkah
mengatasi banjir di Daerah Seberang Perai Tengah.

25.  Berapakah jumlah lesen tangkapan ikan yang dikeluarkan kepada para nelayan pantai
dari tempoh 2010 hingga 2016? Apakah kriteria yang perlu ada pada seseorang nelayan
itu bagi membolehkannya mendapat lesen tersebut?

26.  Sejauh manakah projek pemeliharaan dan penternakan ikan sangkar atau air tawar dan
udang secara komersial dilaksanakan oleh Kerajaan Negeri? Senaraikan tempat-tempat
projek ini dilaksanakan dan sejauh mana ia masih beroperasi?

27. Apakah  daya  usaha  atau  inisiatif  Kerajaan  Negeri  melalui  bidang  pelancongan  bagi
memajukan  sektor  pelancongan  peringkat  domestik  contohnya  membangun  dan
mengindahkan kawasan sekitar Sungai Pengkalan Tambang yang jika dimajukan boleh
menarik minat ramai pengunjung untuk beristirehat dikawasan tersebut?

28. Nyatakan  jumlah  penumpang  yang  menggunakan  Lapangan  Terbang  Antarabangsa
Pulau  Pinang  bagi  Tahun  2010,  2011,  2012,  2013,  2014,  2015  dan  sehingga  30
September 2016.

29. Saya  menerima  aduan  dan  rungutan  daripada  orang  ramai  berkaitan  kekerapan
kerosakan Mesin CT Scan di  Hospital Seberang Jaya. Ini menyebabkan para pesakit
ditangguhkan tarikh dijalankan prosedur tersebut.

(a) Apakah pelan kontingensi yang diwujudkan oleh Jabatan Kesihatan Negeri dalam
menangani isu ini?

30.  Rungutan diterima daripada orang ramai di Seberang Perai Selatan yang menyatakan
tiada perkhidmatan X-Ray yang ditawarkan di Klinik-Klinik Kerajaan di sana kecuali  di
Hospital Sungai Bakap sahaja yang ada.

(a) Apakah  perancangan  Jabatan  Kesihatan  untuk  mengisi  kekurangan  ini
memandangkan  X-Ray  merupakan  kemudahan  asas  yang  sangat  diperlukan
berbanding dengan yang lain?BPEN(PLB)

XVIII. Ahli  Kawasan Telok Bahang (YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah)
bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Bila LRT akan dibina dan kos pembinaan.

(a) Adakah kajian kebolehlaksanaan dan reka bentuk telah siap.

(b) Adakah laporan EIA telah dimulakan dan adakah telah dikemukakan kepada JAS

(c) Adakah  cadangan  tersebut  perlu  dirujuk  kepada  SPAD,  jika  ada  bila  dan
keputusannya.

2.  Dari tahun 2008 hingga 30.9.2016 senaraikan:

(a) Mengikut  tahun,  tarikh,  tempat  lawatan,  kos  lawatan dan  tujuan  lawatan oleh
YAB.KM dan setiap Ahli MMK ke Luar Negara. 

(b) Mengikut  tahun,  tarikh,  tempat  lawatan,  kos  lawatan dan  tujuan  lawatan oleh
YAB.KM dan setiap Ahli MMK ke Singapura.

3.  Pemberhentian  pekerja  dalam  sektor  pembuatan  di  Pulau  Pinang.  Nyatakan  jumlah
pekerja yang telah diberhentikan kerja sehingga 30.9.2016. 

(a) Senaraikan  mengikut  nama  kilang  dan  jumlah  yang  telah  diberhentikan  dan
sebab-sebab diberhentikan.
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4.  (a) Bila Projek Taman di atas laut Gurney Wharf akan dibina.

(b) Berapakah  kos  menambak  Persiaran  Gurney,  kos,  keluasan  tambakan  dan
siapakah yang akan menanggung kos tersebut. 

(c) Adakah  kerja  penambakkan  telah  dimulakan  dan  dijangka  siap.

5.  Di Sukan SUKMA XVIII di Sarawak, Pulau Pinang mensasarkan 30 pingat emas. Adakah
sasaran tersebut tercapai?

(a) Jika sasaran tidak tercapai, kenapa? Huraikan dengan terperinci.

(b) Sejauh manakah perkembangan pembangunan Sukan di Negeri ini sejak tahun
2008?

6.  Adakah benar kenyataan saya bahawa Syarikat  gergasi  yang lama melabur di  Pulau
Pinang telah menutup atau mengecilkan perniagaan mereka? Jika ada, huraikan secara
terperinci dan senaraikan kilang tersebut. 

7.  Kerajaan  Negeri  telah  memperuntukkan  Tabung Perumahan Awam dan Mampu  Milik
sebanyak RM500 juta. Senaraikan lokasi, jumlah unit dan harga seunit yang telah dibina
dan dalam perancangan oleh Kerajaan Negeri. 

8.  (a) Adakah benar tanah-tanah kerajaan milik Kerajaan dan Kerajaan Tempatan yang
dipindah milik atau dijual.

(b) Jika ada, senaraikan mengikut daerah, no lot, Mk/PB, keluasan, harga jualan dan
tujuan pembangunan diatas tanah tersebut sejak tahun 2009 hingga kini.

9.  Ancaman Virus Zika didakwa boleh memberi kesan besar kepada hab perdagangan dan
pelancongan. Adakah Virus tersebut memberi kesan kepada Pulau Pinang?

10.  (a) Adakah Kerajaan Negeri masih menggunakan pendekatan Khalifah Omar Abdul
Aziz sehingga kini?

(b) Mohon  Y.A.B.Ketua  Menteri  memberi  penjelasan  dengan  terperinci,  apakah
pendekatan Khalifah Omar Abdul Aziz yang masih dan telah diamal oleh Kerajaan
Negeri? 

11. Pada  pertengahan  Julai  2006,  Y.A.B.Ketua  Menteri  menyatakan  akan  mengadakan
Pilihanraya Negeri  tergempar.  Kenapakah pilihan raya  tersebut  tidak diadakan? Hurai
dengan terperinci berdasarkan fakta dan bukannya berdasarkan politik. 

12.  Adakah Rancangan Kawasan Khas (RKK) Bukit Bendera telah diwartakan dan keluasan
tanah tinggi  yang akan diwartakan? Apakah peraturan-peraturan yang terdapat dalam
RKK tersebut? Jika tidak mematuhi, apakah tindakan yang akan diambil?

13.  (a) Kenapakah Laporan Suruhanjaya Siasatan mengenai Kegagalan Dua Struktur
Awam di  Negeri  Pulau  Pinang  tidak  dibentangkan  sebagai  risalah  di  Dewan
Undangan Negeri. 

(b) Senarai  AJK  suruhanjaya  dan  berapakah  kos  yang  telah  dibayar  kepada
suruhanjaya tersebut.

(c) Senarai secara ringkas hasil siasatan tersebut.

14.  Senaraikan  kawasan,  keluasan  tanah  dan  harga  tanah  skp  yang  telah  diluluskan
tebusguna tanah sejak tahun 2008 sehingga kini.  
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15.  Kerajaan Negeri telah menubuhkan Jawatankuasa Islam Rahmatun Lil' Alamin. Siapakah
yang menganggotai Jawatankuasa ini dan apakah fungsinya?

16. Nyatakan jumlah fi yang telah dikutip oleh MBPP dan MPSP sejak Julai 2014 sehingga
kini mengikut daerah dan berapa yang dibelanjakan balik.

17.  Mengenai  permohonan  tukar  syarat  tanah  daripada  pertanian  kepada  Kediaman,
Perniagaan dan Perusahaan. Senaraikan mengikut daerah, mukim, status tukar syarat,
tahun dan jumlah kutipan tukar syarat dari tahun 2009 hingga 2015. 

18.  Lot  60-70,89,  279 dan 611-614, Mk.  1,  DBD telah dilulus tukar  syarat  pada 2.2.2013
seluas  18.303  ekar.  Adakah  MBPP  telah  menerima  Permohonan  Kebenaran  Pelan
Pembangunan untuk  lot  berkenaan?  Jika  ada,  apakah  projek  perumahan yang akan
dibina dan nyatakan jumlah unit dan harga seunit. 

19.  Mengenai Projek Kereta Kabel oleh MRCB Sdn Bhd, adakah Kajian Kebolehlaksanaan
telah dilulus JAS bagi Kajian Impak Alam Sekitar Terperinci (DEIA) dan berapakah kos
projek tersebut?

20.  Sehingga kini, nyatakan jumlah Pelan Projek Perumahan daripada JKP yang telah dilulus
dan belum dilulus oleh Jawatankuasa Perancang Negeri Pulau Pinang. Bagi pelan yang
belum diluluskan, nyatakan sebab-sebabnya dan lokasi tanah tersebut.

21.  Dalam jawapan yang lepas, Lot 1584, 1457, Mk. 13, DTL dan Lot 1561, Sek3, Bandar Air
itam didaftarkan atas nama 1MDB RE (AYER ITAM) SDN BHD. Adakah Kerajaan Negeri
membenarkan tanah tersebut dijual (pindah milik). 

(a) Jika tidak dibenarkan, kenapa? 

(b) Adakah  Kerajaan  Negeri  akan  melulus  dan  memberi  Kebenaran  Pelan
Pembangunan diatas tanah tersebut?

22.  (a) Sehingga kini,  berapa peratuskah Kajian Kebolehlaksanaan dan Reka Bentuk
Terperinci bagi tiga (3) projek jalan dan terowong?

(b) Bilakah projek tersebut akan dibina?

(c) Adakah JAS telah meluluskan Kajian tersebut?

23.  Sehingga 30 April 2015, jumlah tunggakan cukai tanah yang melebihi RM5,000.00 adalah
berjumlah RM42,107,438.10. 

(a) Sehingga 30 September 2016, adakah jumlah tersebut telah berkurangan atau
bertambah?  Huraikan  berdasar  fakta  dan  sudut  undang-undang  iaitu  Kanun
Tanah Negara. 

24. Sehingga Mac 2014, jumlah tunggakan cukai pintu bagi MBPP ialah RM52.8 juta dan
MPSP RM23 juta, sementara sehingga Mac 2015, jumlah tunggakan cukai pintu bagi
MBPP ialah RM57.2 juta dan MPSP ialah RM22.6 juta. 

(a) Memandangkan tunggakan makin bertambah pada setiap tahun, apakah tindakan
yang telah dan akan diambil di bawah Akta Kerajaan Tempatan?

(b) Nyatakan jumlah tunggakan sehingga Mac 2016. 

25.  (a) Jawatankuasa  Pemutihan  lot  Tanaman  Padi  di  Negeri  Pulau  Pinang  telah
ditubuhkan untuk mengesahkan lot sebenar yang telah ditanam dengan tanaman
padi. 
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(b) Baki  keluasan tanaman padi  sehingga Mei  2014 ialah 12,  782 hektar.  Adakah
tanah  tersebut  keluasan  masih  kekal  sebagai  tanaman  padi  kerana  masih
terdapat  tanah  sawah sedang ditambun sehingga kini.  Huraikan  dengan fakta
secara terperinci. 

26. Pada jawapan pada 30 April 2015, Kerajaan Negeri melalui UPEN telah mengemukakan
permohonan peruntukan di bawah RMKe-11 kepada EPU untuk membina Kereta Kabel di
Bukit Bendera. Nyatakan kedudukan permohonan tersebut. 

27. Sehingga kini,  nyatakan jumlah Pelan Projek Perumahan daripada PERDA yang telah
dilulus dan belum dilulus oleh Jawatankuasa Perancang Negeri Pulau Pinang. Bagi pelan
yang belum diluluskan, nyatakan sebab-sebabnya dan lokasi tanah tersebut. 

28. Adakah  Kerajaan  Negeri  mempunyai  Pelan  Induk  Tebatan  Banjir.  Jika  ada,  huraikan
dengan terperinci bagi Daerah DBD dan juga bagi Kawasan Telok Bahang?

29. (a) Nyatakan jumlah kutipan cukai  pintu  oleh MBPP dan MPSP bagi  tahun 2011,
2012, 2013, 2014, 2015 dan sehingga Jun 2016. 

(b) Nyatakan jumlah yang telah dibelanjakan mengikut Daerah, KADUN dan butir-
butir perbelanjaan bagi tahun 2011, 2012, 2013, 2014, 2015 dan sehingga Jun
2016. 

30.  Benarkah kenyataan saya bahawa Kerajaan Negeri telah gagal menguruskan ekonomi
Negeri Pulau Pinang dengan lebih berkesan dimana sehingga kini Negeri Pulau Pinang
terletak pada kedudukan paling bawah jika dibandingkan dengan negeri lain berdasar
pengiraan  KDNK  per  kapita  di  Pulau  Pinang.  Statistik  MIDA menunjukkan  prestasi
pelaburan di Pulau Pinang semakin merosot sejak tahun 2010 hingga sekarang. Hurai
dengan terperinci.

XIX. Ahli Kawasan Sungai Dua (YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

1.  (a) Berapa  ramaikah  usahawan  yang  dibangunkan  oleh  Projek  Taman  Kekal
Pengeluaran Makanan (TKPM) Juru dan Ara Kuda? Senaraikan peserta  yang
terlibat, jenis tanaman, keluasan tanah yang diberikan kepada peserta. 

(b) Berapakah  pengeluaran  (tahun  2014  &  2015)  yang  dihasilkan  oleh  peserta,
mampukah Kerajaan Negeri Pulau Pinang menjadi jaguh dalam pengeluar agro
makanan negara/negeri?

(c) Apakah pembaharuan yang dilakukan oleh TKPM/jabatan yang terlibat?

2.  (a) Sila senaraikan kelulusan tanah tol bagi semua daerah di negeri Pulau Pinang
dan  kepada  siapakah  ianya  diluluskan  sepanjang  tahun  2008  hingga  2014
mengikut pecahan kaum. 

(b) Berapakah perbezaan hasil cukai tanah tol pada tahun 2008 dan 2015?

(c) Apakah tindakan Kerajaan Negeri ke atas tanah tol yang tidak diusahakan?

3.  Kerajaan  Negeri  Pulau  Pinang  telah  memperuntukkan  RM250,000.00  untuk
mengembangkan sukan di kelima-lima daerah. Sila senaraikan program-program yang
dilaksanakan di kelima-lima daerah dan apakah impak daripada perlaksanaan program
ini? 

4.  (a) Nyatakan pecahan peruntukan yang disalurkan untuk pembangunan desa pada
tahun 2015 mengikut daerah? 

(b) Nyatakan pembangunan desa yang dilaksanakan di  kawasan parlimen Kepala
batas,  Tasek  Gelugor  dan  Balik  Pulau  pada  tahun  2015  serta  pecahan
peruntukan yang disalurkan mengikut kadun?
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5.  (a) Nyatakan nilai harta tunai dan bukan tunai termasuk hartanah dan rumah milik
PDC dan anak syarikatnya?

(b) Nyatakan aset harta PDC, nilai dan lokasinya termasuk yang telah dijual pada
tahun 2014 dan 2015?

(c) Mohon juga maklumkan jumlah hartanah yang disewa dan hartanah yang diambil
guna oleh PDC. 

6.  Mohon Kerajaan Negeri Pulau Pinang menjelaskan berapa peruntukan yang diberikan
kepada  Perbadanan  Pembangunan  Belia  Pulau  Pinang  (PYDC)  setiap  tahun  sejak
penubuhan PYDC sehingga kini dan juga nyatakan kegunaan peruntukan tersebut.

7.  (a) Adakah Kerajaan Negeri mempunyai rancangan untuk menggalakkan pertanian
secara  domestik  dalam kalangan  penduduk bandar  untuk  mengurangkan  kos
sara hidup?

(b) Apakah  galakan  atau  inisiatif  yang  diberikan  oleh  kerajaan  dalam  pertanian
dalam bandar dan laporan perlaksanaannya bagi tahun 2015 dan 2016?

(c) Adakah Kerajaan Negeri  mempunyai  rancangan domestic  composting disetiap
PBT atau taman perumahan?

8. (a) Sila huraikan apakah perkembangan terkini MSN? 

(b) Sila  nyatakan  apakah  usaha  proaktif  oleh  MSN  dalam  memajukan  dan
meningkatkan mutu sukan Negeri Pulau Pinang?

9.  (a) Mengikut belanjawan 2016, peruntukan sebanyak RM2.3 juta disediakan untuk
program tampil berkaitan kepimpinan wanita. Sila nyatakan program apa yang
dimaksudkan?

(b) Berapakah kos yang dibelanjakan untuk setiap program tersebut? Senaraikan
juga impak dan hasil daripada perlaksanaan program tersebut. 

10. (a) Nyatakan  jumlah  kutipan  parkir  kereta  dan  saman  parkir  kereta  yang  dikutip
mengikut PBT sepanjang tahun 2015.

(b) Adakah tempat parkir kereta mencukupi di kedua-dua PBT? Jika tidak, apakah
cadangan untuk menyelesaikan masalah ini?

(c) Nyatakan kegunaan hasil kutipan tersebut.

11.  (a) Senaraikan projek di bawah MARRIS yang dilaksanakan oleh JPS Pulau Pinang
pada tahun 2014-2016.

(b) Adakah JPS bersetuju untuk menjadikan Sungai Jarak dan Pengkalan Machang
sebagai  sungai  yang  terlibat  untuk  program  agrotourism?  Jika  ya,  apakah
sumbangan JPS?

(c) Apakah  tindakan  JPS  dalam  memastikan  projek  berkaitan  sungai  adalah
mampan dan menjaga kepelbagaian biologi sungai?

12.  (a) Nyatakan kadar cukai taksiran mengikut kategori perumahan di kedua-dua PBT di
negeri Pulau Pinang.

(b) Nyatakan  jumlah  kutipan  dan  tunggakan  cukai  taksiran  pada  tahun  2015
mengikut PBT.

(c) Apakah  tindakan  pihak  MPSP  /  MBPP  dalam  menyelesaikan  isu  tunggakan
kutipan cukai ini?
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13.  (a) Nyatakan  jumlah  penagih  dadah  di  Pulau  Pinang  dari  tahun  2012  â€“  2015
mengikut daerah.

(b) Sila  kemukakan  statistik  tangkapan  terkini  yang  telah  dilakukan  mengikut
pecahan daerah.

(c) Apakah  tindakan  Kerajaan  Negeri  Pulau  Pinang  bagi  membanteras  masalah
tersebut  dan  apakah  punca  utama  yang  menyebabkan  masalah  ini  terus
berleluasa selain daripada AADK?

14.  (a) Senaraikan kemudahan sukan serta nilai kos yang telah berjaya disediakan oleh
Kerajaan Negeri Pulau Pinang sejak 2008 hingga kini mengikut DUN.

(b) Senaraikan kriteria keutamaan kelulusan peruntukan oleh Kerajaan Negeri Pulau
Pinang.

15.  (a) Apakah perancangan Kerajaan Negeri Pulau Pinang untuk membantu anak muda
yang tercicir dalam pelajaran?

(b) Apakah program yang telah dilaksanakan untuk membantu anak muda tersebut
pada tahun 2015 dan 2016?

16.  (a) Nyatakan jumlah kes LGBT yang telah direkodkan oleh JAIPP dan senaraikan
operasi penguatkuasaan untuk membenteras kegiatan LGBT.

(b) Sila nyatakan jumlah anak luar nikah dari 2008 hingga kini dan berapakah jumlah
perceraian dan perincikan mengikut tahun.

17.  (a) Mohon menyatakan jumlah kos yang dibelanjakan setiap minggu untuk menerbit
dan mengedarkan akhbar Buletin Mutiara.

(b) Agensi atau jabatan manakah yang bertanggungjawab menguruskan penerbitan
akhbar berkenaan?

18.  (a) Berapakah peruntukan MARRIS yang diterima dan dibelanja oleh KNPP setiap
tahun  dari  2008-2015?  Sila  senaraikan  perbelanjaan  MARRIS  mengikut
PBT/agensi  kerajaan  serta  tahun  dan  senaraikan  projek  marris  yang
dilaksanakan di DUN Sungai Dua dari 2008-2015 beserta nilainya. 

(b) Berapakah  peruntukan  KNPP  telah  dibelanjakan  untuk  menyelenggara  jalan
negeri dan jalan PBT dari 2008-2015? 

19.  (a) Apakah langkah-langkah yang diambil oleh Kerajaan Negeri Pulau Pinang dari
segi pengurusan, pemuliharaan dan pengekalan sumber biodiversiti (khususnya
sumber hutan) di Negeri Pulau Pinang dengan peruntukan RM2.07 juta?

(b) Sehingga September  2016,  apakah yang telah  dilaksanakan oleh  JPS dalam
memulihara pantai dan pembaikan kualiti air laut?

20.  (a) Sila  senaraikan pecahan agihan peruntukan sektor pertanian (IAT) bagi  tahun
2016 yang berjumlah RM13,564,160.00.

(b) Senaraikan bilangan tukun tiruan yang telah dibina di  Pulau Aman dan Pulau
Kendi, jumlah perbelanjaan terlibat serta bilangan nelayan yang telah diberikan
bantuan pukat dengan peruntukan RM1.6 juta bagi tahun 2016.

21.  (a) Senaraikan bilangan perniagaan tempat judi,  kelab malam, pusat hiburan dan
rumah urut yang telah dikeluarkan lesen oleh pihak MPSP dan MBPP daripada
tahun 2008 hingga 2016.
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(b) Berapakah jumlah pendapatan yang diperolehi oleh MPSP dan MBPP daripada
kutipan lesen-lesen tersebut daripada tahun 2008 hingga 2016?

22.  (a) Sila  senaraikan  premis  perniagaan  yang  telah  dirobohkan  oleh  pihak  MPSP
sepanjang tahun 2008 hingga 2016 beserta lokasinya.

(b) Atas  alasan  apakah  bangunan  itu  dirobohkan  dan  mengapa  ada  sebahagian
premis yang melanggar peraturan tidak dirobohkan?

(c) Apakah langkah-langkah MPSP dalam membantu peniaga-peniaga kecil  untuk
berniaga?

23.  Apakah benar maklumat yang dilaporkan oleh Kerajaan Negeri Pulau Pinang bahawa
projek  perumahan  kos  sederhana  rendah  di  Laguna  Indah  Seberang  Perai  Tengah
adalah projek pertama disiapkan di bawah pentadbiran Pakatan Harapan dan sejak 2008
Kerajaan  Negeri  Pulau  Pinang  telah  menyiapkan  9,133  unit  sederhana  manakala
pentadbiran  di  bawah Barisan Nasional  hanya menyiapkan 769  unit  dari  tahun  2000
hingga 2007?

24.  Berapa unitkah rumah PPR yang dibina oleh Pakatan Harapan sejak mentadbir Negeri
Pulau Pinang sedangkan Kerajaan Barisan Nasional sejak 2004 telah membina 1,712
unit rumah PPR dan 15,761 buah rumah mampu milik di bawah RM 80,000.00 seunit? 

25.  Mengapakah  Kerajaan  Negeri  Pulau  Pinang  menolak  permohonan  untuk  membina
rumah oleh Program Perumahan Penjawat Awam 1Malaysia di Telok Kumbar dan Balik
Pulau iaitu sebanyak 2,097 unit seperti yang dilaporkan oleh akhbar Sin Chew Jit Poh
bertarikh 17 Oktober 2016? 

26. Penjualan tanah Bayan Mutiara kepada Syarikat Ivory Berhad dibuat pada 2011 bernilai
RM1.07  billion.  Terma  yang  dipersetujui  antara  CMI/PDC  dan  Ivory  Berhad  adalah
berperingkat  selama  60  bulan,  Kerajaan  Negeri  Pulau  Pinang  mendapat  jaminan
pendapatan  hasil  cukai  adalah  RM  200  juta  setahun.  Adakah  mereka  menjelaskan
bayaran mengikut  jadual?  Adakah syarikat  diberi  milikan tanah oleh Kerajaan  Negeri
Pulau Pinang?

27.  (a) Berapakah jumlah wang tabung amanah perumahan bumiputera yang terkumpul
hingga kini? 

(b) Berapakah jumlah yang telah dibelanjakan dan untuk tujuan apakah wang itu
dibelanjakan?

(c) Benarkah wang tabung ini digunakan untuk membayar pampasan tanah kepada
MBPP yang dibina rumah untuk bukan Bumiputera? Berapa nilai pampasan yang
dibayar untuk tanah seluas 11 ekar?

28. (a) Tapak  berniaga  dan  pasar  malam  Maklom,  Sungai  Dua  telah  dirancang
pembangunan  semula  oleh  MPSP  bagi  mengelakkan  berlakunya  kesesakan
lalulintas  dan memberi  keselesaaan kepada pengguna.  Ianya telah  dirancang
lama dan apakah kedudukan pembangunan semula tempat ini?

(b) Berapakah  gerai  berniaga  dan  tapak  menjaja  yang  dibina  oleh  MPSP  di
Seberang Perai Utara sepanjang tahun 2008 - 2016?

29.  (a) Mohon kerajaan nyatakan dengan terperinci bagi setiap kos penerbitan Penang
Economy  Monthly  dan  bilangan  naskah  yang  diterbitkan  setiap  tahun  serta
jumlah pendapatan yang diperolehi  daripada  Penang Economy Monthly sejak
penubuhan sehingga kini.

(b) Sila nyatakan kaedah pengedaran serta ke mana ianya diedarkan? 
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30.  (a) Apakah fungsi pusat bina diri  Pantai Robina Telok Ayer Tawar yang diuruskan
oleh MSN yang terbiar tanpa diuruskan dengan baik?

(b) Berapakah peruntukan yang telah disalurkan untuk pengurusan pusat ini?

(c) Apakah perancangan masa depan MSN untuk membangunkan pusat ini?

XX. Ahli  Kawasan Bukit  Tengah (YB.  Ong Chin Wen)  bertanya  kepada Y.A.B.  Ketua
Menteri:

1.  Sila nyatakan butir-butir syarikat yang telah membeli tanah perindustrian di North Penang
Science Park serta butir-butir lot tanah untuk setiap syarikat tersebut. 

2.  Sila  nyatakan  butir-butir  Pertubuhan  Bukan  Kerajaan  (NGO)  yang  telah  diagihkan
bantuan fakir  miskin  sempena bulan Ramadhan dan/atau bantuan persekolahan oleh
Pusat Urus Zakat serta bilangan bantuan untuk setiap NGO untuk tahun 2013, 2014,
2015 dan 2016.

3.  Sila senaraikan butir-butir kilang dan lokasinya yang terlibat dalam Program Pemutihan
untuk Fasa 1 dan Fasa 2 serta status pemutihan oleh Majlis  Perbandaran Seberang
Perai.

4.  Apakah sebab Jawatankuasa Perancangan Negeri memutuskan bagi menggantikan tiga
draf  Rancangan Tempatan Daerah (RTD) di  Seberang Perai dengan satu Rancangan
Tempatan yang baru untuk keseluruhan kawasan Seberang Perai? 

5. Berapakah jumlah yang telah dibayar oleh MPSP kepada setiap pakar perunding bagi
menyediakan tiga draf Rancangan Tempatan Daerah (RTD) di Seberang Perai dan juga
nyatakan butir-butir setiap pakar perunding tersebut.

6. Sila nyatakan butir  terperinci  berikut  tentang permohonan perlingkungan semula yang
dipertimbangkan oleh Jawatankuasa Perancangan Negeri sejak 2008:-

(a) Nama pemohon dan butiran lot tanah yang dipohon,

(b) Butiran tentang perlingkungan semula, dan

(c) Tarikh permohonan dan tarikh keputusan Jawatankuasa Perancangan Negeri.

7. Sejak  pelaksanaan  Enakmen  Kebebasan  Maklumat  Pulau  Pinang  2010,  terdapat
permohonan  maklumat  yang  ditolak  atas  alasan  perjanjian  konsesi  mempunyai
Confidentiality Clause. Berapakah permohonan yang ditolak atas alasan tersebut dan sila
nyatakan  butir  perjanjian  konsesi  tersebut  seperti  pemegang  konsesi  dan  tarikh
perjanjian. 

8.  Sila nyatakan butir kontraktor yang terlibat dalam Projek Menaiktaraf Jalan Tok Kangar
Fasa 1 serta status perlaksanaan Fasa 1 tersebut, dan apakah status pengambilan balik
tanah untuk Fasa 2? 

9.  Apakah  status  pelaksanaan  terkini  tentang  cadangan  pembinaan  jalan  yang
menyambung Jalan Kebun Baru, Juru ke Taman Sains Pulau Pinang? 

10.  Apakah status terkini bagi melaksanakan Lembaga Perumahan Negeri Pulau Pinang dan
langkah-langkah yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri bagi mengatasi masalah yang
dihadapi dalam melaksanakan Lembaga tersebut?

11.  Apakah  halangan  yang  dihadapi  oleh  Kerajaan  Negeri  dalam  mengambil  tindakan
penguatkuasaan  terhadap  pemilik-pemilik  rumah  mampu  milik  kategori  A dan  B  dan
langkah-langkah yang diambil untuk mengatasinya? 
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12.  Sila nyatakan secara terperinci gaji dan/atau elaun yang diterima oleh setiap pekerja dari
peringkat pengurusan tertinggi ke peringkat Pembantu Am dalam Penang Institute.

XXI. Ahli Kawasan Sungai Acheh (YB. Dato' Haji Mahmud Bin Zakaria) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

1.  Sejak kebelakangan ini, sambutan Bulan Kemerdekaan hanya dilaksanakan oleh JKKKP,
sebagai contoh pemasangan bendera di setiap kampung atau taman. Sebaliknya kenapa
JKKK  tidak  langsung  memainkan  peranan  untuk  menceriakan  sambutan  Hari
Kebangsaan? 

2.  Mohon Dewan yang mulia ini memaklumkan, berapakah keluasan tanah sawah dalam
KADUN  Sungai  Acheh  yang  telah  bertukar  menjadi  kawasan  perindustrian  dan
perumahan?

(a) Adakah lot-lot berkenaan melibatkan kawasan jelapang padi yang digazetkan dan
apakah tindakan Kerajaan Negeri terhadap pelanggaran syarat tersebut? 

3. Berapakah  peruntukan  yang  diterima  oleh  Kerajaan  Negeri  dan  Pihak  Berkuasa
Tempatan  untuk  tujuan  projek  jalan  MARRIS  dan  berapakah  perbelanjaan  yang
digunakan? Sila senaraikan nama-nama jalan yang telah dibuat bagi tahun 2016.

4.  Adakah  Kerajaan  Negeri  bercadang  untuk  menaik  taraf  Taman  Hutan  Negeri  Bukit
Panchor? 

(a) Bilakah jalan alternatif yang dirancang bagi Taman Hutan ini akan dibuat?

5. Apakah komitmen dan sumbangan Kerajaan Negeri Pulau Pinang dalam membangunkan
dan mempertingkatkan prestasi sukan di negeri ini?

(a) Adakah Kerajaan Negeri berpuas hati dengan pencapaian atlet Pulau Pinang di
kedudukan  ke-6  daripada  15  negeri  yang  bertanding  dalam  Sukan  Malaysia
(SUKMA) 2016? 

6.  Selain program Sekolah Hijau, apakah lagi usaha yang dijalankan oleh MBPP dan MPSP
untuk  memberi  pendidikan  dan  memupuk  sikap  prihatin  terhadap  alam  sekitar  di
kalangan generasi muda Pulau Pinang?

7.  Mengapakah pihak Kerajaan Negeri Pulau Pinang tidak menyediakan dewan masyarakat
yang bersesuaian  untuk  kegunaan penduduk Batu  Kawan yang semakin  meningkat?
(Pembangunan tidak seimbang dengan keperluan penduduk setempat). 

8.  Berapa batang jalan yang telah dibuat di bawah peruntukan MARRIS di dalam KADUN
Sungai Acheh bagi tahun 2016?

(a) Sila senaraikan nama-nama jalan berserta dengan ukuran dan kos bagi setiap
jalan tersebut.

(b) Agensi  manakah  yang  melaksanakan  projek  tersebut  dan  atas  permohonan
siapakah projek tersebut dibuat?

9. Apakah kemajuan Projek Jambatan Tanjung Berembang?

(a) Berapa panjang dan lebar jambatan tersebut?

(b) Berapa kosnya pembinaan jambatan tersebut kos pengambilan tanah dan kos
bayaran pampasan?
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10.  Sistem pelupusan sampah MRF  (Material  Recycling Facility) di  Pulau Burung sedang
berjalan.

(a) Apakah kemajuannya setakat ini? 

(b) Apakah  masalah  yang  dihadapi  termasuk  soal  alam  sekitar  dan  penduduk
sekitar?

11.  Apakah  tujuan  Kerajaan  Negeri  memberi  tanah  LPS  (Lesen  Penduduk  Sementara)
kepada nelayan-nelayan di kawasan laut? 

12.  Berapakah  jumlah  kutipan  bayaran  katil  hotel  yang  dikenakan  oleh  Kerajaan  Negeri
sehingga kini? 

(a) Ke manakah wang tersebut dibelanjakan?

13.  Berapakah jumlah kutipan sumbangan kerana tidak membina rumah murah? 

(a) Untuk apakah wang kutipan tersebut digunakan? 

14. Kenapa MPSP tidak menyelenggara padang-padang awam? Contohnya Padang Awam
Aston Nibong Tebal dan Padang Awam Jawi. 

15.  Difahamkan  MPSP  mempunyai  lebihan  pendapatan  (surplus). Adakah  PBT  masih
berhutang dengan mana-mana jabatan lain  dan masih  belum berbayar sehingga kini,
contohnya Pejabat Tanah dan TNB?

16.  Difahamkan bahawa semua kadar bagi kutipan Kerajaan Negeri seperti premium / cukai
tanah / denda sudah dinaikkan.

(a) Berapakah  keuntungan  Kerajaan  Negeri  dengan  kenaikan  semua  kutipan
tersebut? Sila beri jawapan dengan membandingkan jumlah kutipan dari tahun
2008 hingga 2016.

17. Jeti Batu Musang harus dimajukan dan dinaik taraf serta dinaik nilai supaya mendapat
pengiktirafan sebagai salah satu tempat menarik di Pulau Pinang yang harus dilawati.
Apakah perancangan Kerajaan Negeri untuk menghidupkan kawasan ini supaya menjadi
lebih menarik? 

18. Masalah  nelayan  bot  pukat  tunda  dan  Apollo  yang  datang  dari  luar  kawasan  dan
menangkap  ikan  di  sekitar  Sungai  Udang  dan  Changkat,  lalu  menjejaskan  mata
pencarian nelayan tempatan. Adakah Kerajaan Negeri mengambil langkah yang proaktif
dan drastik serta tegas dalam hal ini? 

19.  Adakah MPSP sedar tentang kewujudan sistem Duit Pelincir untuk memudahkan proses
ubahsuai rumah di SPS yang hebat dipaparkan dalam surat khabar berbahasa Cina baru-
baru ini?

(a) Bukankah ini dikira rasuah yang terbuka? 

20.  Difahamkan MPSP membayar upah sebanyak RM1.80 sejam untuk pengawal lalu lintas
di sekolah-sekolah. Adakah logik dan mencukupi upah yang sangat rendah seperti  ini
pada zaman sekarang?

21. Adakah MPSP bercadang untuk membina Medan Selera yang selesa, bersih dan cantik
untuk penduduk di Daerah Seberang Perai Selatan? Jika tiada, mengapa?

22. MPSP  tidak  membersihkan  rumput-rumput  serta  sampah  sarap  selepas  kerja-kerja
memotong rumput  di  tepi  jalan raya di  Daerah SPS.  Kenapa MPSP tidak memantau
dengan  baik  kerja-kerja  pembersihan  rumput  dan  sampah  sarap  di  tepi  jalanraya  di
daerah ini?
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23.  Adakah Kerajaan Negeri atau MAINPP mengambil tahu dan mengambil berat masalah
pelajar-pelajar dari Pulau Pinang yang belajar di Mesir?

(a) Masih  adakah  rumah  negeri  Pulau  Pinang  di  sana?  Siapakah  yang
menyelenggara rumah tersebut?

24. Semasa  kejadian  tsunami  pada  tahun  2004,  Kerajaan  Negeri  pada  waktu  itu  telah
mengambil  inisiatif  dengan membina rumah anak yatim di  Aceh.  Apakah yang terjadi
dengan rumah anak yatim tersebut? 

(a) Siapakah yang menguruskan rumah tersebut sekarang ini?

25.  Mohon Kerajaan Negeri senaraikan semua jenis bangunan mengikut kategori bangunan
warisan  di  Pulau  Pinang  bagi  setiap  daerah  dan  sertakan  alamat  setiap  bangunan
warisan bagi semua kategori tersebut di atas.

26.  Mohon Kerajaan Negeri kemukakan kos penyelenggaraan kenderaan-kenderaan rasmi
untuk  setiap  Exco  termasuk  Timbalan  Ketua  Menteri  dan  Ketua  Menteri  sejak  2008
hingga 2016. 

27. Mohon Kerajaan Negeri senaraikan elaun perumahan yang diberi kepada setiap Exco
(termasuk Timbalan Ketua Menteri  dan Ketua Menteri) serta Ahli-Ahli  Majlis (jika ada)
untuk setiap tahun sejak 2008 hingga kini. 

28. Mohon Kerajaan Negeri kemukakan bilangan kuari yang dipunyai oleh PDC dan nyatakan
pendapatan dan perbelanjaannya setiap tahun sejak 2008 hingga 2016. 

29. Apakah usaha yang telah diambil Kerajaan Negeri dalam membantu persatuan mahupun
belia-belia di kawasan luar bandar yang tercicir dari arus pendidikan?

(a) Apakah insentif  yang disediakan oleh Kerajaan Negeri  untuk membantu belia-
belia yang berminat dalam keusahawanan?

(b) Apakah rancangan atau solusi bagi menangani gejala sosial di kalangan belia
Pulau Pinang?

30. Apakah tindakan Kerajaan Negeri untuk menangani isu demam denggi dan Zika di negeri
ini? 

(a) Berapakah peningkatan kes demam denggi pada tahun 2016 berbanding tahun
2015 serta berapakah bilangan kematian?

(b) Adakah terdapat kes Zika di negeri ini? Jika ada, berapakah bilangannya dan dari
mana?

XXII. Ahli  Kawasan  Batu  Uban  (YB.  Dr.  T.  Jayabalan  A/L  A.  Thambyappa)  bertanya
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

1.  Adakah Kerajaan Negeri berasa rasional untuk melaksanakan Pelan Induk Pengangkutan
dalam skala yang dicadangkan di tengah-tengah masalah kegawatan ekonomi? Adakah
kerajaan mempunyai alternatif yang lebih berskala kecil dan memastikan projek itu dapat
merangsang pemulihan ekonomi?

2. Kebanyakan JKKK yang ada hidup  segan mati  tidak  mahu.  Adakah Kerajaan  Negeri
bercadang untuk memberikan gred kepada JKKK berdasarkan pencapaian dan komitmen
masing-masing?

3.  Ahli Parlimen, ADUN dan Ahli Majlis mempunyai peruntukan kewangan masing-masing.
Adakah JKKK sebagai lapisan keempat jentera pentadbiran negeri juga bakal diberikan
peruntukan kewangan tersendiri? 
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4. Apakah langkah bijak yang telah diambil oleh pihak Kerajaan Negeri  amnya dan PBA
khasnya untuk mengelakkan tragedi keputusan bekalan air yang berlaku pada 19 dan 20
September 2016 berulang lagi di Pulau Pinang?

5.  Apakah  sebab  dan  alasan  Pihak  Berkuasa  Tempatan  memberikan  kelulusan  kepada
syarikat telco memasang antena mereka di kawasan kediaman termasuk rumah pangsa?
Adakah kajian impak sosial telah dilaksanakan?

6.  Adakah Pihak Berkuasa Tempatan atau MBPP telah membuat kajian berhubung kejayaan
program  pengasingan  sisa  pepejal  bermula  di  punca  yang  baru  dilaksanakan  pada
pertengahan tahun ini?

7.  Senaraikan projek-projek perumahan di kawasan DUN Batu Uban yang telah diluluskan
dari tahun 2008 hingga 2016.

8.  Berapakah projek perumahan kos rendah, dan kos sederhana rendah yang diluluskan
dari tempoh tahun 2008 hingga 2016? Mengikut kawasan DUN. 

9.  Adakah menjadi polisi Kerajaan Negeri bahawa pembelian rumah kos rendah dan kos
sederhana rendah tidak disertakan dengan tempat letak kereta dan juga aksesori?

10.  Kerja-kerja pengorekan utiliti  selalu menyebabkan kerosakan teruk di permukaan jalan
raya.  Adakah Kerajaan Negeri  bercadang untuk mewajibkan kontraktor memaklumkan
kerja-kerja  kepada  pihak  berkepentingan  termasuk  YB.  kawasan  dan  JKKK  sebelum
kelulusan diberikan? 

11.  Apakah  jalan  penyelesaian  jangka  panjang  oleh  Kerajaan  Negeri  bagi  menangani
masalah kehadiran penjaja di tepi jalan? 

12.  Adakah  Kerajaan  Negeri  akan  formalisasikan  (formalized) pasukan  bantuan  sukarela
menjadi  satu pertubuhan yang sah Kerajaan Negeri  termasuk memperuntukkan elaun
petugas-petugas? 

13.  Hampir  200 buah rumah tumpangan yang berkadar kecil  di  sekitar  kawasan heritage
dipaksa tutup kerana proses mendapatkan lesen yang melibatkan kos yang terlalu tinggi
(RM150k hingga RM300k). Adakah Kerajaan Negeri patut memberi kelonggaran kepada
mereka  memandangkan  perniagaan  rumah  tumpangan  (guesthouse) ini  membantu
industri pelancongan di Negeri Pulau Pinang?

14.  Apakah  usaha  Pihak  Berkuasa  Tempatan  menangani  masalah  pemilik  rumah  kedai
daripada reserved tempat letak kereta? 

15.  Mengapakah  pihak  Kerajaan  Negeri  membenarkan  bengkel  membaiki  kereta  dan
motosikal  beroperasi  di  pusat  perdagangan  dan  perumahan  memandangkan  bengkel
tersebut boleh menjejaskan kualiti kesihatan penduduk setempat? 

16.  Penang  Hindu  Endownment  Board  telah  membelanjakan  RM3  juta  untuk  kereta
perarakan  Golden Chariot sempena  sambutan  Thaipusam pada  bulan  Februari  yang
akan datang. Siapakah yang menjadi  penderma atau penyumbang yang menanggung
perbelanjaan tersebut? 

17.  Runtuhan Jalan Mount Erskine baru-baru ini  dipercayai  berpunca daripada kegagalan
jalan kecil menampung kehadiran kenderaan berat. Adakah Pihak Berkuasa Tempatan
mempunyai  rancangan  untuk  memasang  besi  penghadang  untuk  mengelakkan
kemasukan kenderaan berat? 

18.  Apakah  status  projek  pembangunan  di  Botak  Hill?  Adakah  projek  tersebut  sudah
diberhentikan  atau  masih  diteruskan?  Kalau  masih  diteruskan,  apakah  projek
pembangunan di situ? 
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19.  Adakah  Kerajaan  Negeri  pernah  membuat  kajian  secara  mendalam  dan  terperinci
berhubung dengan perbezaan sistem pengangkutan awam seperti  LRT, BRT dan trem
moden dari segi kos dan kesesuaiannya untuk penduduk-penduduk Pulau Pinang? 

20.  Adakah  Kerajaan  Negeri  mempunyai  rancangan  untuk  mengorbankan  Pusat  Agro-
pelancongan di Relau untuk tujuan pembangunan? 

21.  Apakah langkah kontigensi daripada pihak PBA untuk menghadapi masalah bekalan air
yang terputus seperti yang berlaku pada 19hb dan 20hb September 2016? 

22.  Bolehkan Dewan yang mulia ini dimaklumkan dengan jumlah lori tangki air bergerak yang
dimiliki  oleh Pihak berkuasa tempatan atau PBA untuk membekalkan air  yang bersih
untuk keperluan penduduk-penduduk ketika bekalan air terputus? 

23.  Apakah langkah kecemasan yang ada di KOMTAR untuk menghadapi kebakaran seperti
yang berlaku di tingkat 5 baru-baru ini? 

24.  Kehadiran kereta tersadai (buruk) di kawasan perumahan telah menimbulkan masalah
kekurangan tempat letak kereta. Laporan polis telah dibuat terhadap kereta yang sudah
kematian  cukai  jalan.  Pihak  penguatkuasa  MBPP  yang  telah  dihubungi  tidak  dapat
mengalihkan kereta tersebut kononnya kekangan tempat pengumpulan. Apakah usaha
MBPP untuk menangani masalah ini? 

25.  Usaha Kerajaan Negeri mengecualikan pembayaran cukai pintu untuk rumah kos rendah
kategori  01/02  memang  kena  dan  tepat  pada  masanya  ketika  orang  ramai  dihimpit
kenaikan kos hidup. Akan tetapi usaha ini tidak diuar-uarkan secara meluas sehingga
timbul  kekeliruan  dalam  kalangan  masyarakat.  Apakah  tindakan  Kerajaan  Tempatan
menangani masalah ini? 

26.  Pusat-pusat hiburan berunsur perjudian tumbuh seperti cendawan selepas hujan. Apakah
dasar Kerajaan Negeri memberikan lesen perniagaan kepada syarikat yang menjalankan
kegiatan yang tidak sihat khasnya kepada golongan anak muda? 

27.  Walaupun terdapat undang-undang yang telah diluluskan pada Jun 2016 untuk berdepan
dengan penghuni rumah flat yang enggan membayar yuran penyelenggaraan, namun
penguatkuasaan  yang  lemah  susulan  JMB  dan  Perbadanan  Pengurusan  yang  tidak
berfungsi  menimbulkan pelbagai masalah. Apakah mekanisma Kerajaan Negeri  dalam
menangani masalah ini? 

28.  Mengapakah pihak PDC tergesa-gesa untuk menyerahkan tanggungjawab pengurusan
flat kepada penghuni sedangkan ada yang belum bersedia dari segi mental dan fizikal? 

29.  Masalah sosial  dalam kalangan anak muda kian berleluasa.  Adakah Kerajaan Negeri
mempunyai sebarang perancangan untuk anak-anak muda mengisi masa lapang dengan
kegiatan  yang  berfaedah  seperti  kegiatan  sukan  "Satu  DUN  Satu  Sukan".  Adakah
Kerajaan  Negeri  juga  menyediakan  peruntukan  bagi  menjayakan  kegiatan-kegiatan
tersebut?

XXIII. Ahli Kawasan Kebun Bunga (YB. Cheah Kah Peng) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri:

1.  Dilaporkan BUCG telah menarik diri dari projek terowong bawah tanah. 

(a) Pernahkah Kerajaan Negeri membayar pampasan dan bayaran kepada BUCG?
 
(b) Adakah BUCG telah menyempurnakan kerja-kerja yang dijanjikan?

(c) Apakah status terkini? 
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2.  (a) Berapa banyakkah CCTV yang telah dipasang di seluruh negeri setakat ini? 

(b) Adakah CCTV yang telah dipasang telah mengurangkan kes-kes jenayah? 

(c) Berapa kes jenayah telah berjaya diselesaikan selepas pemasangan? 

3.  (a) Apakah faedah yang diwujudkan oleh projek One Belt, One Road di Negeri Pulau
Pinang? 

(b) Adakah projek ini dapat memanfaatkan masyarakat kita dari segi pelancongan,
perdagangan dan ekonomi? 

4.  (a) Sejak  kewujudan  kempen  kesedaran  untuk  mengelak  pembaziran  makanan,
adakah inisiatif ini berjaya? 

(b) Adakah  kerajaan  mempunyai  hasrat  untuk  menampilkan  satu  usul  untuk
mengelakkan  masyarakat  membazir  makanan  seperti  di  Negara  Perancis,
Germany dan Scotland? 

5. (a) Adakah Kerajaan Negeri merancang untuk menanam pokok-pokok di kawasan
bukit  dan  pantai  kerana  ia  dapat  mengurangkan  impak  Tsunami  pada  masa
hadapan? 

(b) Apakah inisiatif Kerajaan Negeri untuk mewujudkan eko-sistem yang seimbang?

(c) Sehingga hari ini, berapa banyakkah pokok-pokok baharu ditanam oleh Kerajaan
Negeri?

6.  Adakah Kerajaan Negeri  mempunyai  rancangan untuk melatih sukarelawan seperti  di
mana yang  telah  dilakukan  oleh  Kerajaan  Negeri  Selangor  dengan  memperkenalkan
Sukarelawan PANTAS di mana ia melengkapkan sukarelawan negeri dengan pengurusan
bencana dalam tugasan penyediaan? 

7.  (a) Adakah  Kerajaan  Negeri  akan  merancang  program  mentorship  dan  startup
funding kepada usahawan-usahawan yang mempunyai idea yang inovatif untuk
menggalakkan ekonomi tempatan. 

(b) Bagaimanakah projek ini akan dilancarkan?

(c) Sekiranya  Kerajaan  Negeri  mempunyai  program seperti  ini,  sebanyak  berapa
pekerja yang telah dilatih dan mendapat pekerjaan di Pulau Pinang? 

8.  Ketua Pegawai Eksekutif Air Asia, Aireen Omar telah mencadangkan pembinaan LCCT di
Pulau Pinang ketika persidangan WTC 2016. 

(a) Apakah pendirian kerajaan dan rancangan terhadap pembinaan LCCT baru di
Pulau Pinang?

(b) Adakah masalah pembanjiran yang berlaku dengan kerap dapat diselesaikan?
Sekiranya  tidak,  apakah  rancangan  Kerajaan  untuk  mengatasi  masalah  yang
sentiasa berada ini? 

9.  (a) Bagaimanakah  Kerajaan  Negeri  akan  mengekalkan  pelancongan  yang
berterusan dan mampan pada lima (5) tahun yang akan datang?

(b) Memandangkan negeri  Pulau  Pinang terus  maju,  adakah pembangunan baru
menjejaskan status bandar warisan bersejarah? 

(c) Apakah status dan rancangan terkini mengenai tapak warisan pasar lama  Sia
Boey sekarang?  
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10. (a) Apakah  status  Public  Accounts  Committee  dalam  laporan  untuk  membina
terowong bawah laut? 

(b) Memandangkan  statistik  penggunaan  Jambatan  Kedua  Pulau  Pinang  adalah
rendah,  apakah  anggaran  penggunaan  di  terowong  bawah  laut  selepas
pembinaan tersebut? 

c) Sila membekalkan status keseluruhan pembinaan terowong bawah laut.

11.  (a) Epidemik  Denggi  dan  Zika  telah  berlarutan  beberapa  tahun.  Apakah  strategi
membasmi penyakit dari terus berwabak?

(b) EXCO Kesihatan telah bertemu dengan, Dr.  Dashi seorang saintis terkenal di
dunia  yang  telah  memperkenalkan  sistem  epidemic  predictions  and  mapping
dengan ketetapan lebih kurang 87%. Adakah kerajaan merancang untuk terus
bekerjasama dengan beliau?

12.  (a) Bagaimanakah Kerajaan Negeri dapat membantu komuniti urban poor yang tidak
mempunyai tempat tinggal tetap? 

(b) Adakah “Kempen Bijak Membantu,  Elak Tertipu”  berjaya menyeru masyarakat
tempatan agar tidak diperdaya dengan sindiket peminta sedekah? 

(c) Apakah  rancangan  Kerajaan  Negeri  untuk  membina  single-person-housing
terutamanya untuk golongan warga emas, OKU dan belia? 

13.  Apakah rancangan oleh Kerajaan Negeri untuk membantu golongan belia seperti:- 

(a) Pembelian rumah, kereta dan motosikal pertama?

(b) Meringankan beban masalah kewangan dan mewujudkan peluang pekerjaan?

(c) Pengenalan pendidikan seks di sekolah-sekolah untuk mengelakkan kehamilan
yang tidak diingini? 

14. Dari segi ekonomi, apakah status dan pendirian Kerajaan Negeri untuk:-

(a) Membantu usahawan dan perniagaan Small Medium Enterprise (SME)? 

(b) Meringankan  kos  hidup  seharian  komuniti  tempatan  sempena  dengan  Bajet
2017? 

(c) GST hampir RM30 bilion dikutip setakat 19 Oktober 2016. Sebanyak berapakah
jumlah ini dikembalikan dan digunakan untuk rakyat Pulau Pinang?

15. Bajet Kerajaan Persekutuan semasa 2017 tidak mengecualikan cukai dalam ubat-ubatan
dan kos sara hidup bagi golongan OKU dan komuniti setempat. Bagaimanakah Kerajaan
Negeri dapat membantu golongan ini agar kos seharian mereka dapat dikurangkan? 

16.  (a) Apakah  statistik  penyakit  bawaan  makanan  sejak  tahun  2008-2016  di  Pulau
Pinang? 

(b) Berapa tindakan mahkamah yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri terhadap
gerai makanan yang melanggar undang-undang yang sedia ada?

(c) Apakah penyakit yang kerap berlaku melalui penyakit bawaan makanan di Pulau
Pinang dan bagaimanakah penyakit-penyakit tersebut diubati? 
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17.  (a) Apakah  polisi  dan  tindakan  Jabatan  Kesihatan  Negeri  terhadap  masalah
pembawa penyakit oleh pekerja asing? 

(b) Adakah pernah berlaku peletusan wabak penyakit bawaan yang disebabkan oleh
pekerja asing di Pulau Pinang?

(c) Apakah agensi  kerajaan yang memantau kesihatan pekerja  asing dan berapa
kerapkah pemeriksaan kesihatan dilaksanakan setiap tahun?

18. Baru-baru  ini,  MMK  Perumahan  telah  mengadakan  satu  mesyuarat  Jawatankuasa
Pembaharuan Semula Bandar (URC) mengenai pembaharuan semula perumahan PPR
Padang Tembak. 

(a) Apakah status terkini mengenai pelan pembaharuan ini?

(b) Adakah Kerajaan bercadang untuk ˜merobohkan dan membina semula”?

(c) Apakah  rancangan  segera  Kerajaan  mengenai  penemuan  terkini  tentang
kerosakan struktur di Rumah PPR Padang Tembak? 

19.  (a) Adakah  Pusat  Teknologi  Maklumat  dan  Komunikasi  Kerajaan  Negeri
bertanggungjawab untuk memperkenalkan Big Data dan Internet of Things (IoT)
dan penaiktarafan infrastruktur internet negeri? 

(b) Apakah statusnya?

(c) Adakah kerajaan telah mengguna servis Big Data untuk membuat penyelidikan
untuk Penang Transport Master Plan? 

20.  Pemandu  dalam  kawasan  Heritage/Warisan  kadang-kala  memandu  dengan  laju  dan
membahayakan pelancong dan pejalan kaki di kawasan tersebut. 

(a) Apakah tindakan Kerajaan Negeri terhadap isu ini?

(b) Adakah Kerajaan Negeri akan mewujudkan satu sistem atau aplikasi bus system
mapping untuk kegunaan pengguna kemudahan awam dan juga pelancong?

21.  (a) Adakah  kerajaan  akan  menyokong  penggunaan  aplikasi  seperti  Uber  dan
Grabcar untuk mengatasi masalah kesesakan jalan raya? 

(b) Adakah Kerajaan Negeri  akan menampilkan  undang-undang untuk memantau
keselamatan penumpang Uber dan Grabcar? 

(c) Apakah pendirian ataupun inisiatif  Kerajaan Negeri  untuk membantu pemandu
Uber ataupun Grabcar terhadap perkara ini?

22. Bas  Rapid  Pulau  Pinang tidak  mendapat  sambutan  mesra  oleh  golongan  orang  tua
disebabkan pemandu bas yang memandu dengan tergesa-gesa dan menyebabkan kes-
kes orang tua terjatuh.

(a) Apakah tindakan Kerajaan Negeri terhadap isu ini?

(b) Adakah  CCTV  dipasangkan  di  Bas  Rapid  demi  keselamatan  pemandu  dan
penumpang? 

23.  Rancangan  untuk  memperbaharui  Dewan  Undangan  Negeri  Pulau  Pinang  telah
dibincangkan banyak tahun. Tempat singgah dan bekerja untuk ADUN - ADUN masih
tidak ada. 

(a) Bilakah projek membina bangunan Dewan Undangan Negeri Pulau Pinang baru
akan dijalankan? 
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(b) Kekurangan suatu perpustakaan yang lengkap dan kemudahan amat diperlukan.
Bilakah Dewan Undangan Pulau Pinang akan membekalkan satu perpustakaan
sebegitu?

(c) Sila bekalkan status terkini Dewan Undangan Negeri Pulau Pinang. 

24.  (a) Adakah  pameran  kerjaya  yang  dianjurkan  oleh  kerajaan  dan  swasta  dapat
membantu orang tempatan untuk mencari kerja yang sesuai? 

(b) Apakah laporan statistik terhadap perkara ini?

(c) Seramai  manakah  mahasiswa  graduan  yang  telah  mendapat  pekerjaan  yang
sesuai dalam tempoh masa enam bulan selepas penamatan pengajian? 

25. Baru-baru ini, Bilik Transit ADUN KOMTAR ditutup. 

(a) Adakah bilik alternatif yang lain akan dibuka di bilik yang lain di KOMTAR untuk
kegunaan oleh ADUN - ADUN, khasnya daripada Seberang Perai? 

(b) Jika ada, di manakah lokasi bilik alternatif tersebut? 

26.  (a) Apakah tindakan kerajaan terhadap pemandu motosikal  yang memandu pada
arah bertentangan di mana jalan tersebut merupakan jalan sehala? 

(b) Masalah lalu lintas di mana pemandu motosikal dan kereta akan terus memandu
dan  merentasi  lalu  lintas  walaupun  lampu  isyarat  berwarna  merah.  Apakah
tindakan kerajaan terhadap isu ini? 

27. (a) Adakah  Kerajaan  Negeri  membenarkan  Kilang  Photovoltaic  yang  bernama
JinkoSolar Technology di Prai beroperasi?

(b) Sekiranya  kilang  yang  memproses  Panel  Photovoltaic  yang  mengandungi
Cadmium yang bertoksik berada di Seberang Perai, apakah tindakan kerajaan
untuk memastikan sistem keselamatan dipatuhi oleh kilang tersebut?

28. (a) Apakah  rancangan  Kerajaan  Negeri  untuk  menarik  minat  kilang-kilang
antarabangsa untuk terus beroperasi di Pulau Pinang? 

(b) Bolehkah Pulau Pinang menjadi Silicon Valley di Asia Tenggara di mana ia dapat
menarik  bakat-bakat  dalam  negara  dan  luar  negara  untuk  terus  berkhidmat
dalam Negeri Pulau Pinang? 

29.  (a) Jangkaan Trade Barrier akan diangkat pada masa depan, apakah tindakan pro-
aktif  yang akan diambil  oleh kerajaan untuk mengambil  kesempatan ini  untuk
memanfaatkan ekonomi tempatan? 

(b) Apakah tindakan yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri terhadap perkara ini?

(c) Adakah syarikat - syarikat telah dimanfaatkan oleh situasi ini? 

30.  (a) Apakah  status  penggunaan  Aplikasi Online yang  dilancarkan  oleh  Kerajaan
Negeri  untuk  membantu  meningkatkan  pendidikan  dan  kesedaran  penduduk
tempatan untuk kitar semula? 

(b) Adakah  laporan  statistik  yang  boleh  menunjukkan  data  kegunaan  penduduk
tempatan?

(c) Senaraikan aplikasi-aplikasi  online apps yang sudah disediakan oleh Kerajaan
Negeri.
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XXIV. Ahli  Kawasan  Pulau  Tikus  (YB.  Yap  Soo  Huey)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua
Menteri:

1.  (a) Bagi setiap tahun 2010 - 2016 dan tahun 2006, apakah pecahan sumbangan
Gross Domestic Product (GDP) mengikut sektor? 

(b) Dipohon  sertakan  pecahan  untuk  sektor  pembuatan,  pembinaan,  pertanian,
pendidikan, retail dan perkhidmatan (services). 

(c) Dipohon  sektor  perkhidmatan  dipecahkan  lagi  kepada  sektor  pelancongan,
pengangkutan, F&B, retail, professional, kewangan dan pembankan. 

2.  (a) Bagi  setiap  tahun  2010  -  2016,  apakah  sumbangan  ekonomi  dan  pekerjaan
daripada sektor pelancongan? 

(b) Berapakah  peningkatan  bilangan  pelancong  dan  bilangan  bilik  penginapan
pelancong bagi setiap tahun dalam tempoh yang sama? 

(c) Sila jelaskan cara bilangan pelancong dikenalpasti agar tiada kekeliruan dalam
membuat kesimpulan daripada data yang diperolehi.

3.  Apakah perancangan untuk memantapkan sektor pelancongan di Pulau Pinang?

4.  Adakah  Kerajaan  Negeri  mempunyai  senarai  muzium-muzium  yang  telah  ditubuhkan
dalam negeri Pulau Pinang? Contohnya Muzium Kamera, Muzium 3D dan Muzium Kaca.
Adakah  garis  panduan  ataupun  akta  yang  boleh  digunakan  untuk  memastikan
keselamatan pelawat dan kualiti perkhidmatan untuk pelancong? 

5.  Sila  senaraikan  setiap  pemajuan  di  atas  Bukit  Bendera  yang  dibina  atau  dalam
perancangan  dalam  tahun  2013  -  2018  dan  nyatakan  nama  pemaju  serta  jika  ada
perjanjian  dengan  pihak  kerajaan  (contohnya  format  Public-Private  Partnership).
Pemajuan  yang  dimaksudkan  merangkumi  konservasi  bangunan  sedia  ada,  tarikan
pelancong, penginapan dan penambahbaikan infrastruktur oleh agensi kerajaan.

6.  Mengikut  rekod naik turn keretapi,  apakah bilangan maksima pengunjung pada masa
yang sama  (maximum visitors at any one time) yang ada di atas Bukit  Bendera pada
setiap tahun 2006 - 2016? Berikan tarikh bilangan maksima dicapai. Contoh: Pada 2015,
paling banyak orang dicapai malam 25 Disember 2015, iaitu 2000 orang. 

7.  Apakah mekanisme kawalan  wall mural di Bandar Warisan George Town? Sila berikan
tindakan penguatkuasaan yang pernah diambil. 

8.  Berapakah bilangan pelancong perubatan yang diterima oleh setiap hospital  di  negeri
Pulau Pinang bagi  2014 dan 2015? Sila berikan juga pecahan mengikut  negara asal
pelancong dan pecahan kategori penyakit yang dirawat. 

9.  Apakah jenis penyakit-penyakit yang paling banyak menimpa rakyat Pulau Pinang? Sila
berikan  peratusan  setiap  kategori,  misalnya  penyakit  kardiovaskular,  kencing  manis,
penyakit berjangkit, kanser dan sebagainya. 

10.  Apakah program-program yang pernah dijalankan dan fokus Jabatan Kesihatan Negeri
dalam pendidikan dan kesedaran orang awam dari tahun 2010 ke 2016? 

11.  Apakah bilangan migrasi, emigrasi, kematian dan kelahiran di negeri Pulau Pinang dari
tahun  1986  ke  2016?  Sila  sertakan  juga  net  population  growth  (kadar  peningkatan
populasi) dan net migration rate (kadar migrasi) setiap tahun. 

12.  Berapakah peningkatan dan penurunan bilangan unit perumahan di setiap KADUN (atau
Daerah) di sebelah pulau (tidak termasuk Seberang Perai) dari 2006 ke 2016? Berikan
juga  bilangan  unit  perumahan  yang  sudah  dalam  perancangan  atau  dalam  proses
pembinaan tetapi belum disiapkan lagi. 
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13.  Berapakah bilangan dan apakah jenis perumahan di Pulau Pinang yang telah dibeli oleh
orang asing (Bukan Rakyat Malaysia) setiap tahun dari 2006 ke 2016? 

14.  Sila berikan Lot, lokasi dan keluasan tanah yang telah dijual, dipajak atau disewa oleh
PDC dan Invest Penang untuk tujuan perindustrian setiap tahun 2006 - 2016. Tanah yang
dikendalikan boleh merangkumi tanah kerajaan atau swasta. Sila nyatakan nama syarikat
atau jenis industri yang menerima dan menggunakan tanah tersebut. 

15.  Sila  berikan  secara  terperinci  bilangan  kemalangan  jalan  raya  mengikut  daerah  bagi
tahun 2014 dan 2015. Sila nyatakan jenis kemalangan (contohnya: kereta-kereta, kereta-
motorsikal,  kereta-basikal,  motorsikal-motorsikal,  motorsikal-basikal,  motorsikal-pejalan
kaki,  lori-motorsikal,  bas-kereta  dan  sebagainya)  serta  bilangan  kematian,  cacat
sepanjang hidup dan cedera parah. 

16.  Apakah pecahan gender pelaku keganasan rumahtangga dan mangsa di Pulau Pinang
bagi tahun 2010 sehingga ke tahun 2016? 

17.  Berapakah kes-kes keganasan rumahtangga pada tahun 2014 dan 2015. Sila nyatakan
yang mana pendakwaan dibuat, pendakwaan ditarik balik, pelaku disabitkan kesalahan,
dan tiada tindakan lanjut?.

18. Berapakah bilangan kes rogol,  sumbang mahram, cabul,  liwat  dan gangguan seksual
yang direkodkan bagi tahun 2014 dan 2015? Sila berikan mengikut daerah. 

19.  Berapakah bilangan kes rogol,  sumbang mahram, cabul,  liwat  dan gangguan seksual
dalam tahun 2014 dan 2015? Di mana: 

(a) Pendakwaan dibuat; dan

(b) Pelaku disabitkan kesalahan? 

20. Apakah gender pelaku dan mangsa yang terlibat dalam kes-kes rogol, sumbang mahram,
cabul, liwat dan gangguan seksual bagi tahun 2014 dan 2015? 

21.  Berapakah  bilangan  kes  keganasan  rumah  tangga  di  pulau  pinang?  Sila  berikan
mengikut daerah bagi tahun 2010 sehingga 2016. 

22.  Banyak  kabel,  paip  dan  utiliti  bawah  tanah  di  Pulau  Pinang  sudah  lama  dan  kerja
penggalian kerap menemui kabel atau paip yang tidak dalam rekod. 

(a) Bilakah audit utiliti untuk keseluruhan Negeri boleh dijalankan? 

(b) Mengapa perancangan untuk  utility  tunnel belum dibuat  agar utiliti-utiliti  boleh
diletakkan dengan lebih teratur dan senang dikemaskinikan? 

23.  Kebocoran  paip  air  yang  berlaku  di  Pantai  Jerejak  pada  September  2016  mungkin
berlaku  di  tempat  lain  kerana  banyak  paip-paip  air  di  serata  negeri  sudah lama dan
berkarat.

(a) Apakah perancangan untuk mengemaskini paip-paip air di seluruh negeri?

(b) Apakah mekanisme untuk  memastikan  paip-paip  air  di  seluruh  negeri  adalah
dalam keadaan baik? 

24.  Kebocoran paip air yang berlaku di Pantai Jerejak telah mengakibatkan kerugian yang
besar bagi sektor industri dan menyusahkan penduduk. Paip yang karat atau rosak juga
ada impak kesihatan. Sila butirkan perancangan untuk kawasan Pulau Tikus dan juga
kawasan  perindustrian  Free  Trade  Zone  agar  paip  air  digantikan  dan  sentiasa
diselenggara. 
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25.  Kerajaan Negeri Pulau Pinang telah mewujudkan beberapa organisasi untuk belia dan
pendidikan  termasuk PYDC,  Penang Science  Cafe dan  Tech-Dome Penang.  Namun,
asas pembangunan insan adalah pada peringkat pendidikan awal. Berapakah peruntukan
Kerajaan Negeri untuk pusat jagaan kanak-kanak dan usaha menyokong unit keluarga
pada peringkat awal pembangunan anak-anak? 

26. Apakah pecahan umur rakyat Pulau Pinang yang berjaya memohon rumah Kos Rendah,
Kos Sederhana Rendah, dan kategori-kategori rumah Mampu Milik di Pulau Pinang pada
tahun 2010 - 2016? Sila berikan bilangan dan peratusan setiap tahun. Sila juga nyatakan
bilangan OKU. 

27. Jabatan  Statistik  (DoS)  menganggarkan  bahawa lebih  daripada  15% rakyat  Malaysia
akan berumur 60 tahun ke atas menjelang tahun 2035 dan purata umur life expectancy
juga akan meningkat. Apakah kesediaan Kerajaan Negeri Pulau Pinang untuk menangani
situasi aging population ini? 

28. Ramai rakyat Pulau Pinang sebenarnya bekerja atau belajar di luar negeri atau negara.
Apakah cara-cara untuk mengenalpasti migrasi ke dan emigrasi daripada Pulau Pinang? 

29. Berapakah bilangan migrasi dan emigrasi yang direkodkan dari tahun 1986 ke 2016? Sila
berikan data migrasi dan emigrasi bagi rakyat Malaysia, penduduk MM2H, expat, pekerja
asing dan pelari (refugee) yang direkodkan di Pulau Pinang?

30. Mengikut rekod Jabatan Pengangkutan Jalanraya (JPJ), berapakah bilangan kenderaan
plat Pulau Pinang yang telah dilupuskan atau dibuang pada tahun 1995 - 2016? Rekod ini
mempengaruhi  data  kenderaan di  Pulau Pinang dan perancangan untuk Pelan Induk
Pengangkutan Jalanraya. Apakah usaha Kerajaan Negeri untuk mengesahkan data ini? 

XXV. Ahli Kawasan Bagan Dalam (YB. Tanasekharan A/L Autherapady) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

1. Bolehkah  kerajaan  benarkan  tanah  bukit  yang  dimilik  oleh  individu  dan  dizonkan
pertanian dbenarkan untuk aktiviti pertanian?

2. Berapakah pendapatan kerajaan dalam tahun 2015 dari pelancongan?

3. Adakah kenaikan kedatangan pelancong-pelancong ke Pulau Pinang dalam tahun ini?
Kalau ada, berapakah peratusnya?

5. SOALAN-SOALAN LISAN.

Ahli Kawasan Seri Delima (YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

1. (a) Apakah pendirian Kerajaan Negeri Pulau Pinang dalam perbalahan yang sedang
berlaku  di  antara  Persatuan  Pemandu  Teksi  Pulau  Pinang  dan  pemandu-
pemandu teksi UBER? 

(b) Bagaimana kerajaan Negeri  bercadang untuk  membantu Persatuan Pemandu
Teksi Pulau Pinang dalam masalah yang dihadapi mereka ketika ini.

Ahli Kawasan KOMTAR (YB. Teh Lai Heng) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

2. Adakah Kerajaan Negeri berhasrat untuk mengubal enakmen bagi mengehadkan atau
menghalang  syarikat  atau  warga  asing  daripada  membeli  hartanah  warisan  pra-
peperangan di tapak warisan dunia George Town?
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Ahli Kawasan Pulau Betong (YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad) bertanya
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

3. Jelaskan  secara  terperinci  langkah-langkah  yang  telah  diambil  untuk  menyelesaikan
permasalahan banjir di setiap daerah di Negeri Pulau Pinang.

Ahli Kawasan Machang Bubuk (YB. Lee Khai Loon) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

4. (a) Senaraikan  bilangan unit  kosong flat/pangsapuri  kos  rendah mengikut  daerah
yang telah menjadi tempat pembuangan sampah haram.

(b) Apakah usaha yang diambil  oleh Kerajaan Negeri  dalam menangani masalah
kebersihan serta tempat pembiakan nyamuk Aedes?

(c) Adakah kerajaan mengkaji untuk penggubalan undang-undang untuk merampas
balik tanah yang tidak dijaga? 

Ahli Kawasan Paya Terubong (YB. Yeoh Soon Hin) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

5. (a) Sila nyatakan usaha-usaha yang telah diambilkan oleh Kerajaan Negeri dalam
membekal rumah mampu milik kepada rakyat di Pulau Pinang?

(b) Sila bandingkan unit rumah mampu milik yang telah disediakan oleh Kerajaan
Negeri dengan Kerajaan Pusat di Negeri Pulau Pinang.

Ahli Kawasan Bagan Dalam (YB. Tanasekharan A/L Autherapady) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

6. Apakah rancangan Kerajaan Negeri untuk mengatasi banjir di Pulau Pinang?

Ahli Kawasan Pengkalan Kota (YB. Lau Keng Ee) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

7. Adakah sebarang projek pembangunan di tapak kosong di sebelah Flat Sri Saujana dan
tepi Lebuhraya Tun Dr Lim Chong Eu kerana tanah tersebut telah dibiarkan melebihi 10
tahun?

6. TAMAT SESI SOALAN LISAN

Yang di-Pertua memaklumkan 1 jam 30 minit untuk soalan lisan sudah tamat selaras dengan
Subperaturan  26(7)  Peraturan-peraturan  Majlis  Mesyuarat  Dewan  Undangan  Negeri  Pulau
Pinang. 

7. PEMBENTANGAN

RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL  ANGGARAN
PEMBANGUNAN TAHUN 2017

8. RANG UNDANG-UNDANG PERBEKALAN TAHUN 2017

Y.A.B.  Ketua Menteri  dalam ucapan menggabungkan penghujahan mengenai  Bajet  Mengurus
terlebih dahulu seiring dengan Pembentangan Rang Undang-undang Perbekalan dan seterusnya
disusuli dengan Bajet Pembangunan.

UCAPAN Y.A.B. KETUA MENTERI

YB. Dato' Yang di-Pertua, terlebih dahulu marilah kita bersama-sama merafakkan setinggi-tinggi
kesyukuran  kerana  telah  membolehkan saya  dan  semua kepimpinan  Negeri  bagi  menggalas
tanggungjawab dalam menyampaikan ucapan Bajet Negeri Pulau Pinang tahun 2017 di Dewan
yang mulia ini.
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SENARIO EKONOMI DUNIA 'ALA-TRUMP'

YB. Dato' Yang di-Pertua, ekonomi negara menghadapi cabaran mencapai pertumbuhan
4.5%  tahun  ini  selepas  berkembang  dengan  5%  pada  tahun  2015.  Pulau  Pinang  telah
berkembang  sebanyak  5.5%  pada  tahun  2015  iaitu  lebih  tinggi  daripada  kadar  negara  dan
dijangka berkembang sebanyak 5% pada tahun ini. Sebagai sebuah negeri bergantung kepada
perdagangan dunia, kami dipengaruhi oleh pertumbuhan KDNK (Keluaran Dalam Negeri Kasar)
dunia yang diunjurkan sebanyak 3.1% pada tahun 2016, akan tetapi segala ini adalah sebelum
peristiwa mengejutkan apa yang digelarkan sebagai  black swan event  iaitu  pemilihan Donald
Trump sebagai Presiden Amerika Syarikat yang baru. 

Sekiranya Donald Trump mengisytiharkan perang dagang dengan Negeri China, Mexico
dan mengenakan tarif ke atas produk syarikat Amerika Syarikat yang mendirikan kilang di luar
negara,  iaitu  luar  daripada  Amerika  Syarikat  ia  akan  menjejaskan  malah  menidakkan semua
ramalan  dan  unjuran  pertumbuhan  ekonomi  dunia.   Memang  kami  kini  dalam  zaman  tidak
menentu yang mungkin mendekati ambang krisisi ekonomi dunia. Demi menangani  black swan
event  ini,  Kerajaan  Negeri  memilih  model  negeri  keusahawanan  dan  negeri  kebajikan  untuk
menghadapi  ancaman  krisis  ekonomi  global  ala-Trump  sekiranya  berlaku  mungkin  melanda
pantai Pulau Pinang pada 2017 serta membina satu landasan untuk keesokan hari agar semua
rakyat Pulau Pinang yang rajin dan tekun masih memiliki peluang yang sama rata untuk mencapai
impian mereka untuk berjaya.

CABARAN EKONOMI

Dato'  Yang di-Pertua,  Negara Malaysia  dan Pulau Pinang menghadapi  krisis  ekonomi
dalaman ekoran pendedahan skandal 1MDB sebanyak RM52 billion. Penurunan nilai mata wang
ringgit  secara mendadak, kenaikan harga barangan daripada minyak masak ke minyak petrol,
pelaksanaan GST dan siasatan rakus audit cukai oleh Lembaga Hasil Dalam Negeri. Ke semua
faktor  ini  telah  mengurangkan  aliran  dana  dalam  pasaran  kewangan  dan  ekonomi  yang
menyebabkan perniagaan menurun dan kekangan wang belanja bagi para pekerja wang tidak
cukup belanja, Dato' Yang di-Pertua.

Suasana dijangka menjadi lebih teruk lagi pada tahun 2017, berbanding dengan negeri-
negeri lain, Pulau Pinang dapat mengurangkan impak negatif dengan bergantung kepada sektor
perkhidmatan dan pembuatan yang masing-masing menyumbang 50% dan 45% kepada KDNK
Pulau Pinang pada tahun 2015. Untuk Negeri Pulau Pinang, kami juga menghadapi tiga cabaran
utama yakni memperbanyakkan stok rumah awam dan rumah mampu milik, masalah kesesakan
trafik  dan banjir.  Kerajaan Negeri  tidak  dapat  mencari  penyelesaian  di  peringkat  kebangsaan
tetapi  mengesyorkan  tema  'Ke  Arah  Negeri  Keusahawanan  dan  Kebajikan'  sebagai  formula
penyelesaian kepada masalah tiga (3) cabaran utama yang dihadapi oleh Negeri Pulau Pinang.
Negeri  Keusahawanan  berpaksikan  kerjasama  dengan  rakan  kongsi  daripada  sektor  awam,
swasta  dan  rakyat  agar  penglibatan  mereka  dalam  sesuatu  inisiatif  atau  projek  dapat
memaksimakan  pulangan  kewangan  dan  memberikan  impak  sosial  yang  tinggi.  Apa  yang
disebutkan sebagai  Public, Private and People  (PPP)  Partnership memerlukan pelaburan wang
dan  komitmen  masa  daripada  semua  pihak  tetapi  usahasama ini  mesti  dipimpin  oleh  sektor
swasta dan rakyat. Sektor kerajaan mesti bersedia mengurangkan peranan yang dimainkan. Ini
membolehkan  pakar-pakar  yang  bukan  kerajaan  untuk  memandu  sesuatu  projek  sehingga
mencapai kejayaan. 

NEGERI KEUSAHAWANAN

Walaupun  Pulau  Pinang  tidak  mempunyai  sumber  semula  jadi,  Pulau  Pinang  dapat
mengecapi pembangunan ke arah negeri keusahawanan menerusi tiga (3) teras utama. Satu,
Tata kelola kerajaan yang baik dan bersih, dua membina infrastruktur dan kemudahan asas, tiga
membina modal insan. Kerajaan Negeri berjaya melaksanakan tatakelola kerajaan yang baik dan
bersih  menerusi  pentadbiran  Cekap,  Akauntabiliti  dan  Telus  (CAT).  Urus  tadbir  CAT
menampakkan banyak kejayaan. Antaranya Pulau Pinang mencatat lebihan belanjawan dengan
jumlah lebihan sebanyak RM574 juta bagi tempoh lapan (8) tahun dari 2008 hingga 2015, lebih
daripada jumlah lebihan di bawah Barisan Nasional sepanjang 50 tahun pentadbiran dari 1957
hingga 2007, sebanyak RM373 juta. Dalam erti kata lain, kita mengambil masa hanya lapan (8)
tahun untuk mengatasi  prestasi  50 tahun sebelum ini.  Aset  Pulau Pinang hampir  digandakan
dalam tempoh lapan (8) tahun dari RM850 juta kepada RM1.6 bilion, sekali lagi mencatat prestasi
hebat dalam lapan (8) tahun berbanding dengan 50 tahun sebelum ini. Jika tempoh lapan (8)
tahun iaitu 2008 hingga 2015 dibandingkan dengan tempoh lapan (8) tahun sebelum ini iaitu 2000
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hingga 2007,  pelaburan  pembuatan  di  Pulau  Pinang telah  meningkat  sebanyak 87% kepada
RM54.9  bilion  berbanding  dengan  RM24.9  bilion,  dengan  juga  kenaikan  bilangan  peluang
pekerjaan  sebanyak  20%  kepada  128,317  peluang  pekerjaan  berbanding  106,583  peluang
pekerjaan. Kadar pengangguran di Pulau Pinang adalah di antara yang paling rendah di Malaysia
setakat 1.6% dan kini terdapat kekurangan pekerja seramai 20,000 di Pulau Pinang.

Produktiviti penternakan ikan di laut juga meningkat secara mendadak, daripada hanya
2,714.60  tan  metrik  pada  tahun  2007  kepada  28,964.95  tan  metrik  pada  tahun  2015,  iaitu
peningkatan  hampir  10  kali  ganda.  Pekala  Gini atau  Gini  coefficient  bagi  mengukur  tahap
kesenjangan pendapatan telah berkurang daripada 0.419 pada tahun 2009 kepada 0.364 pada
tahun  2014,  iaitu  satu  penambahbaikan  sebanyak 13% dalam tempoh masa  lima (5)  tahun,
berbanding dengan purata Gini kebangsaan 0.401. Sebagai bandingan, Perak mempunyai pekala
Gini yang lebih rendah iaitu 0.419 pada tahun 2009, tetapi  masih mencatat angka yang lebih
tinggi berbanding Pulau Pinang iaitu 0.366 pada tahun 2014.

Hutang Kerajaan Negeri Pulau Pinang telah menurun 90% sejak tahun 2008 dan berada
pada tahap paling rendah dalam negara, iaitu RM69 juta pada akhir 2015. Hutang RM69 juta ini
sangat kecil berbanding dengan jumlah hutang ke semua 13 buah negeri yang mencecah RM16.8
bilion, dengan hutang Pahang paling terbanyak sebanyak RM2.9 bilion, diikuti oleh Sabah RM2.6
bilion, Sarawak RM2.5 bilion, Kedah RM2.3 bilion dan Kelantan RM1.3 bilion. Pada tahun 2007,
Pulau Pinang mempunyai kadar peratusan pertumbuhan KDNK per kapita yang paling tercorot.
Pada tahun 2015, selepas lapan (8) tahun, Pulau Pinang akhirnya berjaya merubahkan keadaan
dan menjadi juara kebangsaan dengan kadar pertumbuhan KDNK per kapita yang paling tinggi di
Malaysia. KDNK per kapita di Pulau Pinang sebanyak RM44,847 pada tahun 2015 adalah lebih
tinggi berbanding dengan KDNK per kapita kebangsaan sebanyak RM37,104.

Prestasi ekonomi Pulau Pinang yang hebat ini boleh dilihat melalui transformasi negeri
yang dahulunya diiktiraf sebagai negeri yang paling kotor di Malaysia menjadi negeri bersih dan
juga  hijau,  selamat  dan  sihat.  Jalan-jalan  baru  telah  dibina  di  Seberang Perai  dan  buat  kali
pertama dalam 20 tahun,  di tengah kawasan Bandaraya Pulau Pinang iaitu Jalan Ahmad Noor
serta di  Butterworth, Jalan Uda dan Jalan Song Bang Keng di  Bukit  Mertajam. Kejayaan kita
bukan sekadar statistik sahaja Dato' Yang di-Pertua tetapi adalah perkara zahir yang boleh dilihat
dalam tempoh lapan (8) tahun seperti projek rumah terbiar yang kini dihidupkan kembali, tapak
pelancongan yang kini dicergaskan kembali seperti bangunan KOMTAR, Bukit Bendera, George
Town,  Penang  International  Sports  Arena  atau  kini  digelar  sebagai  SPICE  serta  penubuhan
dewan baru di Seberang Jaya, Seberang Perai Arena.

MEMBINA INFRASTRUKTUR

Dato' Yang di-Pertua, dalam menghadapi peredaran masa hadapan, salah satunya ialah
masalah kesesakan lalu lintas dan banjir, Kerajaan Negeri mengguna pakai rancangan jangka
masa pendek, pertengahan dan panjang. Dalam memperkukuhkan pembangunan infrastruktur
jalan  dan  pengangkutan  awam  bagi  mengatasi  masalah  kesesakan  trafik  dan  memperbaiki
connectivity,  Kerajaan  Negeri  menerima  pakai  pendekatan  berikut.  Satu,  tindakan
penguatkuasaan ke atas kenderaan yang menghalang trafik. Kedua, melebarkan jalan raya yang
sesak seperti Projek Bulatan di Udini ke Jalan Masjid Negeri sebanyak RM20 juta oleh MBPP
ataupun membina  jalan  pintas  seperti  Jalan  P.  Pato  di  Butterworth  sebanyak  RM7 juta  oleh
Jabatan  Kerja  Raya.  Ketiga,  projek  jangka  panjang  seperti  pelan  induk  pengangkutan  awam
sebanyak RM27 bilion yang merangkumi lebuh raya, LRT, kereta kabel, teksi air, bas dan teksi,
projek 3 lebuh raya berkembar di pulau dan terowong di dasar laut di Persiaran Gurney ke Bagan
Ajam yang bernilai  RM6.3  bilion  ringgit  dan  projek  lebuh  raya  berkembar  untuk  Jalan  Paya
Terubong daripada Relau ke Farlim bernilai RM275 juta oleh MBPP.

Pada tahun 2017, di samping peruntukan sebanyak RM7.64 juta yang akan disediakan
untuk  kerja-kerja  penyelenggaraan  jalan-jalan  negeri  dan  RM2  juta  untuk  jalan  kampong,
Kerajaan  Negeri  akan  memperuntukkan  sejumlah  RM47.93  juta  untuk  membiayai  kerja-kerja
pembinaan dan menaik taraf jalan bagi memenuhi keperluan sistem pengangkutan yang cekap
dan  selamat  di  samping  mengurangkan  kesesakan  lalu  lintas.  Antara  projek  yang  akan
dilaksanakan ialah pelebaran Jalan Bukit Minyak, Alma di Seberang Perai tengah, melebarkan
jalan dan menaikkan taraf jalan dari satu lorong kepada dua lorong dari Jalan Perusahaan hingga
ke  persimpangan  lampu  isyarat  Jalan  Tok  Kangar,  Seberang  Perai  Tengah  dan  membina
jambatan  baru  merentasi  Sungai  Kerian  di  atas  laluan  P169  Kampung  Tanjung  Berembang,
Seberang Perai Selatan. Pada tahun 2017 secara keseluruhannya Kerajaan Negeri menyediakan
peruntukan berjumlah RM57.57 juta bagi tujuan tersebut.
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PULAU PINANG BEBAS CATUAN AIR

Dato'  Yang di-Pertua,  perubahan cuaca mengakibatkan musim kemarau yang panjang
serta musim tengkujuh yang pendek. Hujan akan turun dengan lebat dalam masa yang singkat.
Perubahan cuaca inilah yang menyebabkan beberapa negeri  menghadapi masalah catuan air
kerana empangan air turun ke tahap yang kritikal ataupun kering kontang sama sekali.  Pulau
Pinang bernasib baik kerana tidak menghadapi masalah catuan air. Perancangan serampang tiga
mata  pihak  PBA berkesan  untuk  menjaminkan  bekalan  air  yang  mencukupi  sehingga  2030.
Tolong kita bayangkan dengan kepadatan penduduk yang tinggi di mana lebih 50% penduduk
tinggal di rumah pangsa dan kilang-kilang pembuatan antarabangsa yang terbesar di Malaysia,
sebarang krisis air atau catuan air akan memudaratkan ekonomi dan sengasarakan rakyat. Itulah
sebabnya  pihak  Kerajaan  Negeri  mengambil  langkah  serampang tiga  mata  dan  tegas  untuk
menjaminkan bekalan air dengan pertama, menjadi negeri pertama yang mewartakan kawasan
tadahan  air  dengan  tidak  membenarkan  sebarang  pembangunan  dalam  kawasan  tersebut.
Empangan-empangan air  di  Pulau Pinang yang penuh dan tidak kering seperti  di  negeri  lain
menunjukkan bahawa kawasan tadahan air adalah sihat dan tidak ada pembangunan ataupun
kawasan bukit ditarah seperti yang didakwa.

Kedua, memperbesarkan Empangan Mengkuang lebih tiga (3) kali  ganda dengan kos
RM1.2 bilion di mana ukur lilitnya sepanjang 11 kilometer. Ketiga, membina paip air, stesen pam,
mencari  sumber  air  alternatif  dan  memastikan  no-revenue  water  (NRW)  yang  terendah  di
Malaysia bagi mengelakkan kebocoran air serta memberikan amaran kepada pihak pengurusan
kanan PBAPP yang akan mengambil tindakan sekiranya catuan air berlaku.

Langkah-langkah ini membolehkan Negeri Pulau Pinang mengatasi masalah perubahan
cuaca yang menyebabkan musim kemarau yang panjang dengan rizab air yang mencukupi dan
sumber  bekalan  air  yang  lain.  Malah  rizab  air  di  Pulau  Pinang  adalah  tertinggi  di  Malaysia
sebanyak 31%. sungguhpun Negeri Pulau Pinang adalah negeri yang digelarkan water stressed
state tetapi ia merupakan negeri tunggal di Malaysia yang tidak pernah mengalami catuan air.
Masalah perubahan cuaca juga menyebabkan musim hujan yang lebih pendek tetapi hujan turun
lebih  lebat.  Ini  menyebabkan aliran permukaan air  bergerak lebih  cepat  kerana tidak sempat
diresapi  ke dalam tanah.  Hujan yang amat  lebat  ini  menyebabkan banjir  berlaku merata-rata
termasuk dalam kawasan yang tiada pembangunan atau yang tidak pernah mengalami banjir.

Kerajaan Negeri  amat  prihatin dan peka kepada rakyat  yang terlibat  dengan banjir  di
Negeri ini, seperti mana yang telah berlaku pada akhir Oktober dan awal November baru-baru ini.
Lazimnya terdapat dua jenis banjir yang akan berlaku di kebanyakan kawasan bandar iaitu banjir
besar sungai  sehingga melibatkan limpahan sungai  yang ketara dan banjir  kilat.  Banjir  besar
sungai atau limpahan sungai berlaku apabila sungai menerima jumlah air hujan lebat yang luar
biasa  sehingga  berlaku  limpahan  dan  mustahil  untuk  air  dari  longkang  mengalir.  Ini  berlaku
seperti di Sungai Pinang bila hujan lebat turun sepanjang tiga (3) hari berturut-turut sebanyal 300
mm menyebabkan banjir besar berlaku, termasuk di tempat yang tidak pernah banjir. Oleh kerana
banjir besar sungai ini, ia memerlukan Rancangan Tebatan Banjir  berskala besar atau mega.
Itulah sebabnya Rancangan Tebatan Banjir Sungai Pinang memakan kos perbelanjaan sebanyak
RM350 juta.

Sungguhpun  Kerajaan  Persekutuan  hanya  luluskan  RM150  juta,  Kerajaan  Negeri
mengalu-alukannya dan akan terus meminta baki RM200 juta untuk melengkapkan RTB Sungai
Pinang.  Kerajaan  Negeri  yakin  sekiranya  RTB  Sungai  Pinang  dapat  disempurnakan  dengan
lengkapnya, banjir yang berlaku dalam tempoh masa tiga (3) hari mulai daripada Hari Deepavali
tidak akan berulang lagi.

Banjir kilat berpunca daripada longkang, sungai atau perparitan tersumbat atau kejadian
air pasang tinggi semasa hujan lebat turun dan ia berlaku di sesuatu lokaliti.  Kerajaan Negeri
hanya berkeupayaan membiayai projek tebatan banjir untuk menangani banjir kilat dan bukannya
projek air berskala besar atau segera seperti RTB Sungai Pinang.

Saya ingin mengumumkan bahawa Kerajaan Negeri akan memperuntukkan wang yang
paling besar sebanyak RM220 juta untuk pencegahan banjir kilat di seluruh Pulau Pinang. Bagi
mengatasi dan mengurangkan kejadian banjir kilat, Jabatan Pengairan dan Saliran Negeri (JPS)
telah  diarah  untuk  menggiatkan  lagi  kerja-kerja  pengurusan  sungai,  membaiki  tebing-tebing
sungai yang runtuh, menyelenggara infrastruktur saliran dan menyelaras projek-projek mitigasi
banjir  di  seluruh  negeri.  Kami  yakin  di  bawah  Pengarah  JPS  yang  bertenaga,  kelemahan-
kelemahan  sebelum  ini  akan  diatasi.  Untuk  itu  Kerajaan  Negeri  menyediakan  peruntukan
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sebanyak RM150 juta pada tahun 2017 kepada JPS seperti berikut: 

Satu,  Sungai Permatang Rawa, Daerah Seberang Perai Tengah berjumlah RM12.6 juta;

Dua, Padang Lalang/Kg. Permatang Rawa, Daerah Seberang Perai Tengah berjumlah  
RM19.1 juta;

Tiga, Bukit Tengah, Daerah Seberang Perai Tengah berjumlah RM19 juta, 

Empat, Taman Mangga/Jalan Juru, Daerah Seberang Perai Tengah berjumlah RM11.5  
juta; 

Lima, Alma, Daerah Seberang Perai Tengah berjumlah RM9.6 juta; 

Enam, Mak Mandin, Daerah Seberang Perai Utara berjumlah RM40 juta;

Tujuh, Sungai Relau, Bayan Baru berjumlah RM20.1 juta; 

Lapan, Taman Iping, Daerah Barat Daya berjumlah RM13.6 juta dan Kampung Naran,
Daerah Barat Daya berjumlah RM4.5 juta.

Kerajaan  Negeri  juga  melalui  Perbadanan  Bekalan  Air  Pulau  Pinang  (PBAPP)  akan
menyediakan  peruntukan  sebanyak  RM50  juta  untuk  projek  pembinaan  paip  besar  bagi
mengalihkan air  di  Empangan Air  Itam ke Empangan Teluk Bahang.  Tanggapan orang ramai
bahawa pelepasan air oleh PBAPP di Empangan Air Itam merupakan salah satu punca banjir
adalah  tidak  benar  sama  sekali.  Demi  mengikiskan  persepsi  negatif  bahawa  PBAPP  ada
melepaskan air daripada Empangan Air Itam, projek paip besar akan dibina untuk mengalihkan air
daripada Empangan Air Itam ke Empangan Teluk Bahang untuk memastikan kapasiti Empangan
Air  Itam  tidak  melebihi  kapasiti  90%.  Langkah  ini  juga  akan  menjimatkan  air  dalam  musim
kemarau kerana air  yang disalirkan daripada Empangan Air Itam dapat memenuhi Empangan
Teluk Bahang.

Di samping itu, bagi tahun 2017, Kerajaan Negeri melalui Majlis Bandaraya Pulau Pinang
juga memperuntukkan sejumlah RM11.61 juta untuk melaksanakan projek-projek tebatan banjir
kilat di kawasan bandar raya. Antaranya ialah menaik taraf sistem saliran di Hilir Sungai Pinang.
Sistem saliran Bandar S10, Parit Lumba Kuda, lencongan Sungai Jelutong di Jalan Tengku serta
Jalan  Merican  dan  Lebih  McNair.  Di  Seberang  Perai  pulau,  Kerajaan  Negeri  melalui  Majlis
Perbandaran Seberang Perai  telah mencadangkan projek-projek sebanyak RM9.45 juta untuk
menangani isu banjir kilat di mana RM7.5 juta adalah untuk kerja-kerja penyelenggaraan parit
monsun dan kolam takungan, penyelenggaraan rumah pam sebanyak RM0.25 juta dan RM1.7
juta pula bagi projek penyelenggaraan di kawasan perindustrian.

Peruntukan berjumlah RM220 juta yang dicadangkan oleh Kerajaan Negeri dan PBAPP
untuk pembiayaan projek-projek mitigasi banjir adalah pembiayaan langsung Kerajaan Negeri,
PBAPP,  MBPP dan MPSP dan tidak mengambil  kira  peruntukan sebanyak RM150 juta  yang
dijanjikan oleh Kerajaan Persekutuan bagi menyempurnakan Rancangan Tebatan Banjir Sungai
Pinang Fasa 3 kerana ini adalah projek sambungan dan bukan projek baru. 

Kerajaan  Negeri  juga  ingin  mencadangkan  untuk  menubuhkan  aplikasi  penyaluran
maklumat  kecemasan  baik  untuk  kesesakan  lalu  lintas  ataupun  banjir  kilat  yang  dinamakan
Penang Alert agar memberikan maklumat yang tepat dan cepat. Adalah diharapkan Penang Alert
dapat berfungsi pada tahun hadapan.

PELUASAN SEKTOR TELEKOMUNIKASI

Dato'  Yang di-Pertua,  penggunaan rangkaian lingkungan 4G hanya berskala kecil  dan
tidak  mampu ke  arah  mencapai  5G yang merupakan masa depan kepada industri  4.0  yang
merangkumi  Big Data Analytic (BDA),  Cloud Computing,  e-commerce  dan Internet  Of Things
(IOT). Lantaran itu, Kerajaan Negeri telah melaksanakan Inisiatif Telekomunikasi Menuju ke Arah
Pulau Pinang sebagai Smart City. Smart City memberi penekanan bukan sahaja kepada aplikasi
pintar tetapi juga kepada pembelajaran berterusan, pewujudan memori  (memory creation) dan
experience retrieval bagi menambahbaik tadbir urus.

MENAMBAHBAIK KEMUDAHAN AWAM

Kerajaan Negeri memberi penekanan kepada peningkatan kualiti kemudahan awam bagi
memastikan  rakyat  menikmati  kualiti  hidup  yang  tinggi.  Kerajaan  Negeri  melalui  MPSP akan
diperuntukkan sebanyak RM11.32 juta pada tahun 2017 untuk pembayaran bil utiliti, khususnya
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lampu-lampu awam dan sebanyak RM1.45 juta untuk penyelenggaraan pasar-pasar awam dan
kompleks makanan. Sebanyak RM500,000 juga diperuntukkan bagi pembinaan paun anjing bagi
merealisasikan program anjing terbiar sifar menjelang tahun 2018 di samping memperuntukkan
sejumlah RM1.07 juta bagi penyelenggaraan dan pembaikan kompleks sukan. 

Kerajaan  Negeri  bersama-sama  MPSP  juga  akan  memperuntukkan  RM3  juta  untuk
menaik taraf Dewan Dato' Haji Ahmad Badawi bagi memberi kemudahan kepada penduduk di
Seberang Perai. Bagi pelaksanaan projek-projek kemudahan OKU sebanyak RM0.15 juta akan
diperuntukkan.  Di  bahagian Pulau pula,  MBPP telah merancang pelaksanaan pelbagai projek
untuk kemudahan awam dengan anggaran perbelanjaan berjumlah RM280.01 juta. Di antaranya
projek adalah menaik taraf kemudahan penjaja, kompleks sukan, pasar dan balai rakyat. Bagi
pelaksanaan projek-projek kemudahan OKU, MBPP juga memperuntukkan RM150,000.00 pada
tahun depan.

PEMBANGUNAN MODAL INSAN MELALUI PENDIDIKAN

Pembangunan Modal Insan, sektor pendidikan bukan tertakluk di bawah bidang kuasa
Kerajaan  Negeri,  namun  Kerajaan  Negeri  memberi  tumpuan  yang  setimpal  kepada  bidang
pendidikan  demi  mempergiatkan  pembangunan  modal  insan.  Program  bantuan  pendidikan
dengan agihan RM8.5 juta untuk sekolah-sekolah Cina/Persendirian/Mubaligh RM1.75 juta untuk
Sekolah  Agama  Rakyat,  dan  RM1.75  juta  untuk  Sekolah  Tamil  akan  diluluskan  pada  2017.
Bantuan tahunan RM1.75 juta kepada Sekolah Agama Rakyat bukan terhenti kepada jumlah ini
sahaja.  Sejak tahun 2009 di  samping RM1.75 juta yang diberikan secara tahunan. Sebanyak
RM45 juta lagi diberikan secara langsung melalui Jabatan Hal Ehwal Agama Islam Negeri Pulau
Pinang yang merupakan tambahan kepada RM1.75 juta setiap tahun.

Lagipun  ada  peruntukan  tahunan  untuk  pembayaran  pemberian  tambahan  ex-gratia
kepada seramai 1,550 Guru KAFA, Bantuan Khas Kewangan dan saguhati  Hari  Raya Aidilfitri
kepada guru-guru agama, tahfiz, pondok dan TADIS dan dianggarkan melibatkan perbelanjaan
keseluruhan dianggarkan berjumlah RM2.14 juta pada 2017. Selain daripada itu pembangunan
sebanyak RM2.15 juta diperuntukkan pada 2017 untuk tujuan membina baru dan menaik taraf
Sekolah Agama Rakyat di Negeri Pulau Pinang, di mana Sekolah Agama Rakyat yang baharu
dirasmikan di Guar Jering, Penanti baru-baru ini. Dan kita tidak mengambil kira tanah percuma
yang diberikan oleh Kerajaan Negeri. Pembinaan kampus baru Kolej Universiti KDU Pulau Pinang
di atas tanah seluas 43 ekar di Batu Kawan yang bernilai RM220 juta dijangka siap pada tahun
2019.  Pelaburan  bidang  pendidikan  ke  Pulau  Pinang  ini  dianggarkan  dapat  menjana  nilai
pembangunan  kasar  atau  GDV  sebanyak  RM2.2  bilion.  Pemajuan  kampus  ini  yang  dapat
menampung kapasiti  maksima seramai  5,000 orang mahasiswa yang akan  menjadi  universiti
metropolis yang pertama di Pulau Pinang.

Ekonomi  Digital,  ekonomi  digital  kini  merangkumi  16%  daripada  KDNK  Malaysia.
Sekiranya kita ingin mencapai sasaran 20% KDNK Malaysia menjelang 2020 sepertimana yang
disyorkan oleh pihak Kerajaan Persekutuan maka kami harus menumpukan kepada pembelajaran
STEM iaitu Sains, Teknologi,  Engineering dan Matematik. Hasrat Pulau Pinang menjadi  pusat
kecemerlangan bagi Sains dan Teknologi mencerminkan dengan inisiatif berikut:

1. Penang Science Cafe yang bernilai RM20 juta untuk memberi kelas  percuma kepada
kanak-kanak dalam bidang sains, amali dan robotik serta kelas coding.

2.  Penganjuran acara tahunan Pesta Sains Antarabangsa Pulau Pinang yang baru habis di
SPICE pada Ahad yang lepas.

3.  Pusat Pembelajaran Karpal Singh sebanyak RM6 juta untuk belajar STEM dan coding.

4. Tech-Dome Pulau Pinang yang bernilai  RM28 juta  bagi  menghidupkan kembali  minat
dalam sains dan teknologi.

5.  Perpustakaan Digital Pulau Pinang iaitu Perpustakaan Digital yang pertama di Malaysia
sebanyak RM3 juta; dan yang terakhir; dan 

6. Latihan Dwi-Vokasional Jerman sebanyak RM6 juta yang menawarkan Kursus Advanced
Diploma sebanyak 42 bulan yang diiktiraf  oleh Jerman, di mana pelajar dapat belajar
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sambil bekerja di kilang-kilang. Yuran sekolah akan dibiayari oleh Kerajaan Negeri dan
mereka akan dibayar RM1,000 kerana bekerja dalam kilang. Dengan kata lain mereka
diupah untuk belajar.

MENJANA PERTUMBUHAN EKONOMI

Dato' Yang di-Pertua, Kerajaan Negeri akan terus memberikan tumpuan kepada sektor
pembuatan dan perkhidmatan untuk menjana pertumbuhan ekonomi yang cergas dan mampan.
Sektor pembuatan adalah dalam keadaan sihat dengan pelaburan untuk lapan (8) bulan pertama
pada tahun ini adalah sebanyak RM3.77 bilion iaitu kedudukan nombor 3 di Malaysia. Nombor 1
sehingga bulan Ogos tahun ini Johor RM17.99 bilion, nombor 2 Selangor RM3.82 bilion hanya
lebih sikit Pulau Pinang RM3.77 bilion. Pulau Pinang jelas masih menjadi pilihan pelabur-pelabur
syarikat antarabangsa berjenama. 

Kerajaan Negeri juga akan terus mempertingkatkan lagi bantuan dan sokongan kepada
IKS di Pulau Pinang melalui 3 institusi yang sedia ada iaitu Pusat Penasihat Pasaran, Sumber
dan  Latihan  IKS Pulau  Pinang (Penang  SME Market  Advisory,  Resource  &  Training-Penang
SMART Centre), Pusat IKS Pulau Pinang (Penang SME Centre) yang berharga RM20 juta dan
Perkampungan IKS Pulau Pinang atau Penang SME Village, Penang SME Centre yang berharga
RM20  juta  menyewakan  ruang  kilang  dengan  harga  di  bawah  pasaran  untuk  membantu
pengusaha  baharu.  Kerajaan  Negeri  juga  telah  membangunkan  satu  lagi  projek  IKS  yang
merangkumi 27 unit perindustrian di Taman Perindustrian Bukit Minyak. Pembangunan projek ini
telah siap sepenuhnya dan dalam proses mendapat  Certificate of Completion and Compliance
sehingga  September  2016  sejumlah  21  unit  telah  dijual.  Dan  institusi  halal  Pulau  Pinang
memantapkan lagi  kedudukan sebagai  Malaysia  Best  Halal  Facility  Provider.  Selain  daripada
Taman Perindustrian  Halal  di  Bukit  Minyak,  kapal-kapal  persiaran  pelancongan seperti  Costa
Victoria  dan  Star  Cruise  Libra  yang  mendapat  persijilan  halal  telah  berlabuh  di  Pelabuhan
Swettenham pada tahun ini.

Pelancongan.  Dato'  Yang di-Pertua,  keadaan ekonomi  yang  gawat  di  Malaysia  dapat
dikurangkan  dengan  pertumbuhan  bilangan  pelancong  yang  pesat.  Ini  boleh  dilihat  dengan
pertumbuhan bilangan penumpang di Lapangan Terbang Antarabangsa Pulau Pinang sebanyak
hampir 6% pada tahun ini. Ini sudah mencecah 6.6 juta penumpang yang melebihi kapasiti 6.5
juta penumpang.

Pelancongan di Pulau Pinang mungkin menyelamatkan kita menghadapi sebarang krisis
ekonomi 'ala-trump' sekiranya Pulau Pinang memberikan tumpuan kepada produk baru, acara
baharu  dan  pengalaman  yang  unik  untuk  pelancong.  Kerajaan  Negeri  telah  membelanjakan
jutaan ringgit untuk acara baru antaranya menganjurkan Pesta Pulau Pinang, Butterworth Fringe
Festival, Seberang Perai Fiesta, Penang Agrofest, Konsert Budaya Jepun, Festival George Town,
Pusat Belon Panas Antarabangsa Pulau Pinang dan yang terbaharu ini Pameran German Buddy
Bears tahun ini. Kerajaan Negeri akan menganjurkan acara baharu pada tahun hadapan seperti
Penang International Food Festival pada bulan April tahun depan dan Master Games bersama
dengan Kementerian Pelancongan pada tahun 2018.

Produk baharu bertaraf antarabangsa yang akan menarik para pelancong adalah Taman
Rama-Rama yang tercantik di dunia,...(gangguan) yang bernama Entopia yang berharga RM30
juta, pembukaan sub-terrenean Penang International Convention and Exhibition Centre (SPICE)
pusat  pameran  yang  berharga  RM30  juta  pada  tahun  depan,  pembaharuan  Bukit  Bendera
dengan tarikan hijau yang berjaya menarik 1.6 juta penumpang setahun, Projek “Taman Di Atas
Laut” seluas 60 ekar dalam projek tambakan laut Gurney Wharf, pemulihan dan pembaharuan di
KOMTAR (The Top) sebanyak RM200 juta dan akhirnya Projek Taman Bertema di Pulau Jerejak.

Kini para pelancong boleh menikmati pengalaman unik di Pulau Pinang, selain daripada
makanan  termasuk  industri  pelayaran  yang  menarik  1.2  juta  penumpang  di  Pelabuhan
Swettenham pada tahun 2015. Pengalaman unik boleh dialami di Tapak Warisan Dunia UNESCO
George Town, Penang Design Village di Batu Kawan dan juga kawasan alam hijau di Empangan
Air Mengkuang yang akan siap pada pertengahan tahun hadapan dengan ukur lilit  sepanjang
11km, serta industri penternakan ikan sangkar di atas laut yang terbesar di Malaysia.

Pulau Pinang juga merupakan lokasi pelancongan perubatan yang terunggul di Malaysia
dengan 17 buah hospital swasta dan lebih 2,000 katil. Pulau Pinang akan menambah sebuah lagi
hospital tambahan dengan 700 lagi katil yang akan diumumkan pada tahun hadapan. Pelaburan
daripada luar negeri ini akan memperkasakan industri pelancongan perubatan di Pulau Pinang
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dan membantu usaha Pulau Pinang menjadi Bandaraya Perubatan ataupun 'Medical City'.

Tapak Warisan Dunia  UNESCO George Town adalah kebanggaan bukan sahaja  bagi
Negeri Pulau Pinang tetapi juga Malaysia. Selepas MOU ditandatangani dengan Aga Khan Trust
For Culture, Aga Khan Culture For Trust, dan Think City daripada Khazanah Malaysia, Kerajaan
Negeri menerusi George Town World Heritage Incorporated (GTWHI) telah memulakan beberapa
projek  penghijauan  jalan  dan  taman  serta  pemulihan  bangunan.  Kerajaan  Negeri  akan
memperuntukkan RM2.22 juta untuk projek penyelidikan dan dokumentasi. Di antara projek yang
dirancangkan adalah pembinaan semula bahagian bangunan Muzium Negeri Pulau Pinang yang
dihancurkan oleh pesawat Jepun dalam Perang Dunia Kedua.

MENGKOMERSIALKAN SEKTOR PERTANIAN DAN PENTERNAKAN. 

Sektor pertanian, veterinar dan perikanan terus mencatatkan pertumbuhan positif di Pulau
Pinang. Bagi sektor akuakultur, jumlah hasil yang dicatatkan bagi tahun 2015 adalah sebanyak
58,682 tan metrik dengan nilai RM1.114 bilion. Manakala hasil penangkapan yang dicatatkan bagi
tahun 2015 adalah sebanyak 49,782 tan metrik bernilai RM484 juta, peningkatan yang ketara
berbanding tahun 2014 yang mencatatkan tangkapan sebanyak 45,880 tan metrik bernilai RM463
juta iaitu peningkatan RM21 juta.

Sektor penternakan walau bagaimanapun mengalami sedikit  penurunan hasil  daripada
RM844.10 juta pada tahun 2014 kepada RM823.11 juta pada tahun 2015 terutama bagi komoditi
utama iaitu ayam dan khinzir. Secara keseluruhannya, produktiviti komoditi ayam dan khinzir telah
mencapai tahap sara diri (self sufficient) dan memberi sumbangan ekonomi terbesar, iaitu 94.05%
daripada Nilai  Hasil  Ternakan (NHT) utama negeri  pada tahun 2015 dan akan dijangka akan
berterusan pada tahun 2017.

Kerajaan Negeri juga akan membangunkan home plot akan dilaksanakan bagi membantu
penternak mendapat sumber makanan ternakan daripada penanaman rumput yang lebih murah
dan  mudah  untuk  diuruskan  sebagai  alternatif  daripada  kebergantungan  kepada  makanan
rumusan atau dedak. 

Sektor pertanian pula pada tahun 2015 telah mencatatkan peningkatan hasil sebanyak
RM48 juta kepada sejumlah RM477 juta berbanding RM429 juta pada tahun 2014. 

Di  samping  itu,  bantuan  peralatan  menangkap  ikan  kepada  nelayan-nelayan  pesisir
pantai  juga  akan  diteruskan  pada  tahun  2017.  Program  ini  telah  memasuki  tahun  ke  4
pelaksanaanya dan Kerajaan Negeri setakat ini telah membelanjakan sejumlah RM2.88 juta untuk
membantu  meringankan  beban  nelayan  pesisir  pantai  dalam  meningkatkan  hasil  tangkapan
mereka memberikan pukat pantai secara percuma dua kali setahun.

Batu Kawan Agropark Dan Permatang Pauh Agropark

Selepas kejayaan Taman Kekal Pengeluaran Makanan di  Juru,  Kerajaan Negeri  akan
membangunkan sebidang tanah milik Perbadanan Ketua Menteri Pulau Pinang (CMI) di kawasan
Ara  Kuda,  Penanti  seluas  22  ekar  sebagai  Taman  Agro  Permatang  Pauh  (Permatang  Pauh
Agropark). Taman Agro baru ini akan memberi fokus kepada industri agroteknologi menggunakan
sistem  fertigasi  dan  mengkhususkan  untuk  tanaman  komoditi  berpotensi  seperti  cendawan,
roselle dan herba.

Kerajaan  Negeri  juga  akan  terus  meyumbangkan sebanyak  RM250,000  kepada skim
mikrokredit  Tabung Usahawan Tani  Muda bagi  meneruskan  komitmen kami  untuk  membantu
warga tani terutamanya golongan muda untuk menjadi seorang usahawan tani yang berjaya dan
berdaya  saing.  Sehingga  tahun  ini,  seramai  49  orang  usahawan  tani  muda  telah  mendapat
manfaat  daripada  program  mikrokredit  ini  yang  mana  setiap  usahawan  menerima  pinjaman
sebanyak RM5,000 dan hanya perlu membayar dalam tempoh dua (2) tahun tanpa sebarang
faedah.

Seberang Perai Fiesta

Seberang Perai Fiesta yang julung-julung kali diadakan dari 14 September sehingga 18
September yang lalu telah berjaya menarik perhatian lebih daripada 120,000 orang pengunjung
ke  acara  Penang  Food  Mega  Festival,  Penang  Agrofest  dan  Tanjung  Art  Fest.  Acara  yang
menampilkan lebih 1,000 jenis keunikan makanan yang disediakan oleh peniaga tempatan dan
pameran pelbagai produk pertanian, veterinar dan perikanan ternyata telah berjaya mengumpul
kutipan hasil melebihi RM3 juta.
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Maka  demi  memastikan  kesinambungan  kejayaan  Seberang  Perai  Fiesta,  Kerajaan
Negeri  bercadang  untuk  memperuntukkan  sebanyak  RM320,000  untuk  ini  bagi  memastikan
kejayaan penganjuran Seberang Perai Fiesta 2017 yang dijangka bakal diadakan pada bulan
Ogos tahun hadapan. 

Inisiatif Pulau Pinang Bebas Denggi

Kerajaan Negeri  bercadang untuk melaksanakan Inisiatif  Pulau Pinang Bebas Denggi
atau  Dengue  Free  Penang  dengan  peruntukan  sebanyak  RM100,000  akan  disalurkan  untuk
tujuan program kesedaran  dan memperkasa  program COMBI  (Communication  for  Behavioral
Impact) di peringkat komuniti.

Kerajaan Negeri  juga bercadang untuk melaksanakan strategi  baru dalam mendepani
penularan wabak denggi di negeri ini. Kami bercadang untuk membelanjakan RM400,000 untuk
melaksanakan  Sistem  Pemantauan  Dinamik  Denggi/Zika  menggunakan  teknologi  A.I  atau
dikenali  sebagai  Artificial  Intelligence  Driven  Dengue/Zika  Dynamic  Surveillance  System.  Ini
menggunakan teknologi paling canggih di dunia. Ini kena tanya EXCO Kesihatan.

PERUMAHAN MAMPU MILIK

Bagi memenuhi permintaan rakyat terhadap keperluan perumahan, Kerajaan Negeri juga
telah melancarkan Program Perumahan Awam dan Mampu Milik sebanyak 26,255 unit di semua
daerah  Pulau  Pinang  termasuk  skim  sewa-beli  yang  melibatkan  155  unit  di  Seberang  Perai
Selatan. Sebagai galakan, terutamanya kepada Bumiputera untuk memiliki kediaman di tengah-
tengah kawasan bandar  pula,  Kerajaan  Negeri  telah  membuat  pembelian  sebanyak 320 unit
Rumah Mampu Milik Jenis B (Kos Sederhana Rendah) di The Rise, S.P. Chelliah melalui akaun
Amanah  Perumahan  Bumiputera  Pulau  Pinang  sebagai  inisiatif  untuk  memberi  keselesaan
kepada rakyat Bumiputera negeri ini. Untuk tujuan ini, Kerajaan Negeri telah memperuntukkan
sejumlah RM44.6 juta daripada akaun tersebut. Harga sepatutnya bagi seunit rumah termasuk
tempat  letak  kereta  adalah  RM100,000  merangkumi  RM72,500  untuk  rumah  dan  RM27,500
sebagai subsidi istimewa kepada pembeli Bumiputera. Unit-unit yang dibeli oleh Kerajaan Negeri
untuk pembeli Bumiputera tidak akan dilepaskan sekiranya tidak dapat dijual, sebaliknya akan
disimpan bagi pembeli Bumiputera yang lain. Hasil jualan rumah ini akan diperakaunkan semula
ke Akauan Amanah Perumahan Bumiputera sebagai satu tabungan tidar (revolving fund) supaya
dapat  dimanfaatkan  oleh  pembeli  bumi  projek perumahan yang lain  bukan  seperti  dulu  tidak
dimasukkan.

Pada  tahun  ini  Kerajaan  Negeri  memperkenalkan  Skim  Sewa  Beli  sebagai  satu  lagi
inisiatif  Kerajaan Negeri untuk membantu rakyat yang kurang berkemampuan memiliki rumah.
Syarat  kelayakan untuk skim ini  sama seperti  syarat  kelayakan unit-unit  Rumah Mampu Milik
Jenis A (RMM Jenis A- perumahan kos rendah)

Kerajaan Negeri melalui PDC juga akan membina 600 unit Rumah Mampu Milik Jenis A di
Ujung Batu,  Bagan Dalam dan 1,200 unit  rumah di  Prai.  Dalam masa yang sama,  Kerajaan
Negeri juga berharap Kerajaan Persekutuan dapat menunaikan janji untuk menambahkan Projek
Perumahan Rakyat (PPR) yang dirancang dibina setakat 2013, di  mana daripada 20,054 unit
yang dibina di seluruh negara, hanya 70 unit dibina di Pulau Pinang bersamaan 0.3% sahaja di
bina di Pulau Pinang.

Bagi menyediakan kemudahan dan persekitaran tempat tinggal yang lebih selesa bagi
penghuni yang mendiami Rancangan Perumahan Kerajaan Negeri, Kerajaan Negeri pada tahun
2016  telah  memperuntukkan  sebanyak  RM12.56  juta  untuk  kerja-kerja  menaik  taraf  dan
menyenggara  seperti  penggantian  kemudahan  asas  yang  rosak  dan  usang,  penggantian
komponen paip  dan tangki  air,  pencahayaan,  kerja-kerja  pendawaian  dan  sebagainya.  Untuk
meneruskan  kerja-kerja  naik  taraf  tersebut,  Kerajaan  Negeri  akan  memperuntukkan  sejumlah
RM12.49 juta pada tahun 2017. 

PENGURUSAN ALAM SEKITAR YANG MAMPAN

YB. Dato' Yang di-Pertua,

Kerajaan Negeri tidak pernah membenarkan pembalakan di hutan simpan kekal di Pulau
Pinang malah sehingga sekarang tidak seinci pun boleh ditebang. Malah, Kerajaan Negeri telah
menyediakan peruntukan untuk penanaman 271,000 batang pokok baharu di seluruh negeri sejak
tahun 2008. Pada tahun 2017, Kerajaan Negeri memperuntukkan sejumlah RM1.9 juta kepada
Jabatan Perhutanan Negeri untuk melaksanakan antara lain program pengurusan sumber hutan,
pemeliharaan dan perlindungan, publisiti dan pengembangan dan ini selaras dengan usaha kita
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menjadi negeri hijau yang pertama di Malaysia.

Pulau Pinang merupakan satu-satunya negeri yang melaksanakan “No Free Plastic Bag”
setiap hari, Kempen Mengharamkan Penggunaan Polistiren dan Kempen Makan Sampai Habis
bagi  mengurangkan  pembaziran  dan  jumlah  sisa  organik.  Kejayaan  dasar  ini  telah  nampak
impaknya kerana sisa organik atau sisa dapur terdiri daripada 40% sampah yang lupus di Pulau
Burung.

Kita seharusnya berbangga apabila Negeri Pulau Pinang mencatatkan kadar kitar semula
yang tertinggi di Malaysia, iaitu 32% berbanding kadar kitar semula kebangsaan sebanyak 10.5%
dan melebih sasaran kebangsaan yang ditetapkan menjelang tahun 2020 sebanyak 22%.

Dalam masa yang sama, Kerajaan Negeri juga melancarkan program perintis  Mosquito
Autocidal  Trap  atau  MyMAT di  tiga  (3)  lokasi  hotspot  yang dikenal  pasti,  iatu  Jalan  Tuna di
Seberang Perai Tengah, Taman Sri Damai di George Town dan Taman Sri Delima di Barat Daya.
Sekiranya penggunaan MyMAT dalam tempoh enam (6) bulan ini terbukti keberkesananya dalam
mengurangkan  populasi  nyamuk  dan  penurunan  kes  denggi,  Kerajaan  Negeri  akan
memperluaskan  program ini  ke  seluruh  Pulau  Pinang.  Tapi  ia  ada  prasyarat  ia  mesti  dalam
keadaan yang hijau dan dengan kerjasama dengan semua rakyat.

NEGERI KEBAJIKAN

Kerajaan Negeri amat prihatin dengan bebanan yang ditanggung rakyat berpendapatan
rendah lebih-lebih lagi apabila Kerajaan Pusat melaksanakan cukai GST sebanyak 6% bermula
April  2015.  Berikutan  itu,  sebagai  sebuah  kerajaan  yang  berjiwa  rakyat  yang  memahami
penderitaan  rakyat  golongan  kurang  berpendapatan,  Kerajaan  Negeri  telah  bersetuju  untuk
memberikan  pengecualian  cukai  pintu  bagi  tahun  2016  kepada  semua  penghuni  rumah  kos
rendah, sederhana rendah dan rumah kampung/bertanah.

Pengecualian ini  akan diteruskan pada tahun 2017. Pengecualian cukai ini  sekali  gus
menjadikan jumlah keseluruhan yang dapat dimanfaatkan oleh pemilik rumah kos rendah, rumah
sederhana rendah dan rumah kampung adalah sebanyak RM14,093,705.78, di mana cukai pintu
yang dijangka dipungut  pada  tahun  2017 oleh  Majlis  Bandaraya Pulau Pinang (MBPP)  ialah
RM8,058,628.78  dan Majlis  Perbandaran  Seberang Perai  (MPSP)  sebanyak RM6,035,077.00
tidak akan dikutip dan akan dijimatkan oleh pemilik rumah kos rendah, rumah kos sederhana
rendah dan juga rumah kampung.

Selain  daripada pengecualian cukai  yang diberikan kepada pemilik-pemilik  rumah kos
sederhana  rendah  sebanyak  RM14,093,705.78,  Kerajaan  Negeri  juga  terpaksa  menanggung
bebanan GST yang dianggarkan  sebanyak RM46.2 juta  setahun.  Kerajaan Negeri  juga telah
mengarahkan  MBPP  dan  MPSP  untuk  menanggung  beban  GST  bagi  pihak  rakyat  yang
menggunakan perkhidmatan MBPP dan MPSP untuk tahun 2016 sebanyak RM19.36 juta,  ini
yang tidak  akan  dibayar  oleh rakyat  tetapi  ditanggung oleh  MBPP dan MPSP.  Ini  juga  akan
diteruskan  untuk  tahun  2017.  ini  bermakna  rakyat  Pulau  Pinang  akan  mendapat  penjimatan
sebanyak  RM19.36  juta  daripada  tidak  perlu  membuat  pembayaran  GST bagi  perkhidmatan
MBPP dan MPSP.

Dengan pengecualian cukai pintu untuk pemilik rumah kos rendah, rumah kos sederhana
rendah dan rumah kampung sebanyak RM14.09 juta dan penjimatan daripada pembayaran GST
bagi pihak rakyat sebanyak RM19.36 juta, MBPP dan MPSP terpaksa menanggung kos sebanyak
RM33.45 juta untuk tahun depan, iaitu RM14 juta daripada menanggung pengecualian cukai pintu
untuk pemilik rumah kos rendah, kos sederhana rendah dan juga rumah kampung dan RM19.36
juta daripada mengecualikan rakyat daripada membayar GST untuk perkhidmatan mereka. Tapi
bukan sekadar RM33.45 juta yang akan ditanggung oleh MBPP dan MPSP, ada lagi yang mereka
terpaksa menanggung.

Saya ingin mengumumkan bahawa Kerajaan Negeri  juga akan memberikan potongan
sebanyak 6% cukai pintu untuk semua hartanah lain termasuk hartanah komersil di Pulau Pinang.
Potongan 6% ini akan menjimatkan pemilik di kawasan MBPP sebanyak RM11,829,732.70 dan
untuk mereka di kawasan MPSP menjimatkan RM9,907,892.00.

Untuk pemilik hartanah yang bukan rumah kos rendah dan rumah kos sederhana rendah
dan  rumah  kampung,  potongan  6%  cukai  pintu  ini  secara  keseluruhan  akan  menyebabkan
pertambahan beban kewangan sebanyak RM 21.74 juta kepada MBPP dan MPSP.
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Secara keseluruhannya, ehsan Kerajaan Negeri Pakatan, MBPP dan MPSP, penjimatan
rakyat untuk tahun 2017 adalah sebanyak RM55.19 juta seperti berikut:

(i) Pengecualian cukai pintu untuk pemilik rumah kos rendah
dan sederhana rendah RM14.09 juta

(ii) Pengecualian bayaran GST untuk perkhidmatan
MBPP dan MPSP RM19.36 juta

(iii) Potongan cukai pintu 6% RM21.74 juta
------------------
RM55.19 juta
==========

Di bawah Dasar Pembangunan Desa sebanyak RM3 juta  akan diperuntukkan di bawah
projek khas ekonomi dengan fokus kepada projek bina rumah baru, projek baiki rumah dan projek
bantuan peralatan untuk masyarakat desa. Selain itu, sebanyak RM200,000 akan dibelanjakan
untuk  menganjurkan  program-program  modal  insan  demi  melahirkan  warga  desa  yang
bermotivasi dan berdaya saing dan menjadikan mereka warga yang optima untuk bersama-sama
membangunkan Negeri Pulau Pinang.

1.6  juta  rakyat  Pulau  Pinang  telah  mendapat  manfaat  melalui  bantuan  kewangan
sebanyak RM412.63 juta yang diagihkan sejak 2008 seperti  RM100 kepada warga emas, ibu
tunggal, suri rumah, OKU dan murid sekolah serta bayaran  one-off RM1,000 sebagai bayaran
khairat  kematian,  RM200 untuk anak baru lahir,  pukat  percuma dua (2)  kali  setahun kepada
nelayan,  RM1,000  kepada  pelajar  IPTA  tahun  pertama,  bayaran  tahunan  RM600  kepada
pemandu teksi dan RM1,200 setahun kepada penarik beca.

Saya  ingin  mengumumkan  bahawa  bayaran  insentif  RM600  yang  diberikan  kepada
pemandu  teksi  akan  dilanjutkan  juga  kepada  pemandu  bas  sekolah  kerana  mereka  juga
memberikan perkhidmatan awam yang penting kepada anak-anak kita.

Bagi mahasiswa dan mahasisiwi yang menuntut di Institusi Pengajian Tinggi Tempatan di
Sabah dan Sarawak, atas permintaan ibu bapa yang terpaksa membeli tiket kapal terbang yang
agak mahal, mereka akan menerima RM1,200 iaitu tambahan RM200 daripada RM1,000 yang
diberikan  kepada  mahasiswa  dan  mahasiswi  yang  menuntut  di  Institusi  Pengajian  Tinggi  di
Semenanjung Malaysia.

WANITA DAN PEMBANGUNAN

Penang  Women  Development  Corporation  (PWDC) yang  ditubuhkan  oleh  Kerajaan
Negeri  telah  melebarkan  sayapnya  ke  Peringkat  Antarabangsa,  khususnya  dibawah Program
Gender  Responsive  and Participatory  Budgeting (GRPB)  apabila  menerima jemputan  melalui
United Nation bagi membentangkan model GRPB Pulau Pinang yang mendapat pengiktirafan.
Kerajaan Negeri akan meneruskan peruntukan tahunannya sebanyak RM1.5 juta.

PEMBANGUNAN SUKAN

Kerajaan Negeri berbangga dengan pencapaian Kontinjen Negeri  Pulau Pinang dalam
Sukan  Malaysia,  Sukan  Paralimpiad  dan  Sukan  Orang  Pekak  XVIII  (ke-18)  Sarawak  2016.
Kerajaan Negeri Pulau Pinang juga berbangga kerana daripada lima (5) pingat yang dimenangi
oleh Kontinjen Olimpik Negara, dua daripadanya disumbang oleh anak jati Pulau Pinang.

Tahniah diucapkan kepada Yang Berbahagia Dato' Lim Chong Wei dan Saudara Chan
Peng Soon atas  kemenangan Pingat  Perak  Olimpik.  Kerajaan  Negeri  telah  menyumbangkan
RM150,000,00 kepada Yang Berbahagia Dato' Lim Chong Wei dan RM100,000 kepada Saudara
Chan Peng Soon atas kemenangan Pingat Perak Olimpik.

Sebagai pengiktirafan ke atas pencapaian tersebut dan galakkan kepada atlet-atlet Pulau
Pinang yang menyertai Sukan Olimpik, Sukan Malaysia, Sukan Paralimpiad dan Sukan Orang
Pekak  2016,  Keraaan  Negeri  telah  menyumbang  sebanyak  RM687,625.00  sebagai  insentif
kepada atlet-atlet yang berjaya mengharumkan nama Negara dan Negeri.
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Kerajaan juga telah menetapkan agar kadar skim insentif kemenangan Sukan  Kerajaan
Negeri  Pulau  Pinang  kepada  Atlet  Paralimpik  diseragamkan  dengan  kadar  insentif  yang
ditawarkan kepada atlet-atlet Sukan Malaysia normal selaras dengan matlamat Kerajaan Negeri
dalam mendokong pelaksanaan taraf kesaksamaan.

Kerajaan Negeri telah memutuskan untuk membina sebuah Stadium Hoki yang baru di
Bukit Mertajam sebagai insentif dan galakkan kepada Pasukan Hoki Lelaki yang mendapat pingat
emas dalam Sukma XVIII  Sarawak 2016.  Saya juga  difahamkan oleh YB.  Menteri  Belia  dan
Sukan bahawa tender sedang dijalankan untuk projek menaik taraf dan memperbaiki Stadium
Hoki Bertam yang sudah usang dan rosak. So, berita baik untuk mereka di Kepala Batas. 

Kerajaan Negeri berhasrat menaik taraf Stadium Mini Permatang Rawa di Seberang Perai
Tengah yang melibatkan padang bola sepak. Selain itu. Pembinaan Kompleks Kolam Renang dan
Badminton oleh MBPP di Relau sebanyak RM20 juta  dijangka siap pada Tahun 2017. Kerajaan
Negeri juga telah bersetuju unuk membina sebuah Kolam Renang bertaraf antarabangsa yang
dilengkapi dengan platform untuk Sukan Air Terjun di Ampang Jajar, Permatang Pauh. Selain itu,
Kerajaan  Negeri  juga  berhasrat  untuk  menubuhkan  Perbadanan  Pengurusan  Stadium  untuk
menguruskan semua stadium di Pulau Pinang.

PEMBANGUNAN BELIA

Kerajaan  Negeri  melalui  Perbadanan  Pembangunan  Belia  Pulau  Pinang  (PYDC)
menyediakan  platform untuk  pembangunan  belia  dengan  program-program pendidikan  sains,
sukan seperti bola sepak, sepak takraw dan bola keranjang serta peluang pekerjaan. PYDC juga
menyediakan  Pelan  Tindakan  Pembangunan  Belia  Negeri  Pulau  Pinang  untuk  memupuk
perpaduan serta menjadi belia yang bersemangat berdikari dan berkemampuan. 

MEMPERKASAKAN AGAMA ISLAM

Peruntukan yang diluluskan oleh Kerajaan Negeri untuk pembangunan Hal Ehwal Agama
Islam saban tahun bermula daripada Bajet 2009 mencecah RM50 juta setahun adalah di antara
yang tertinggi. Di samping itu, mengenang jerih perih, bakti dan sumbangan pegawai masjid dan
guru-guru agama, Kerajaan Negeri  sejak tahun 2009 lagi  telah memberi  insentif  dan bayaran
khas kewangan kepada mereka,  setakat  akhir  tahun 2015 berjumlah kumulatif  RM28.77 juta.
Pada tahun lalu semasa 2016 sehingga kini, Kerajaan Negeri telah menyumbangkan sejumlah
RM4.57 juta kepada pegawai masjid, guru-guru agama dan para huffaz.

Untuk tahun 2017, Kerajaan Negeri memperuntukkan RM49.37 juta untuk Pembangunan
Hal Ehwal Agama Islam termasuk pembiayaan bagi sumbangan dan bantuan khas kewangan
pegawai masjid, guru-guru agama dan para huffaz.

MENGERATKAN HUBUNGAN MASYARAKAT

Peranan JKKK adalah penting bagi menjadi penghubung di antara pihak Kerajaan Negeri
dengan akar umbi khususnya masyarakat kampung. Sebagai galakkan untuk mempertingkatkan
prestasi  Pengerusi  dan  Setiausaha,  elaun  bulanan  akan  dinaikkan  sebanyak  RM50  sebulan
daripada RM650  kepada RM700 untuk Pengerusi dan RM550 kepada RM600 untuk Setiausaha
JKKK. Ini akan menambahkan kos sebanyak RM352,800  kepada RM6,857,200  setahun.

PENGURUSAN PERBELANJAAN MENGURUS DAN PEMBANGUNAN

YB. Dato' Yang Dipertua,

Rang Undang-undang Perbekalan 2017 adalah untuk mendapat Kuasa Berkanun bagi
membolehkan  Kerajaan  Negeri  membuat  perbelanjaan  bekalan  sebanyak  RM1,327,457,200
untuk 19 Jabatan bagi tahun 2017 seperti mana perincian di Risalah Bil. 3 Tahun 2016. Selain
daripada itu, peruntukan sejumlah RM27,057,500 diperlukan untuk perbelanjaan tanggungan tiga
(3)  Jabatan mengikut  Undang-Undang di  bawah Kumpulan Wang Disatukan. Oleh itu,  jumlah
keseluruhan  Perbelanjaan  Mengurus  yang  dianggarkan  pada  Tahun  2017  ialah
RM1,354,514,700.

Bagi Tahun 2017, Kerajaan Negeri menganggarkan hasil  yang boleh dikutip berjumlah
RM687,413,100  iaitu  jangkaan  jumlah  hasil  yang  hampir  sama  dengan  tahun  semasa  2016.
Selain daripada sumber hasil Kerajaan Negeri yang terhad serta tiada punca hasil baru, kutipan
hasil daripada faedah dan perolehan daripada pelaburan juga dijangka menurun disebabkan oleh
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penurunan bayaran dividen dan kadar faedah simpanan tetap yang seterusnya menyumbang
kepada anggaran hasil negeri yang setara untuk tahun 2017.

Jangkaan hasil  negeri bagi tahun 2017 tidak meningkat, namun Kerajaan Negeri tidak
mempunyai  pilihan  untuk  mengekalkan  Perbelanjaan  Mengurus  dan  Pembangunan  Negeri
supaya  masih  sama dengan  anggaran  tahun  2016.  Mengambil  kira  kepada  keperluan  untuk
menggiatkan  pelaksanaan  projek-projek  pembangunan,  menyediakan  kemudahan  pinjaman
kepada Badan-Badan Berkanun Negeri,  merangsang serta  menjayakan Tranformasi  Ekonomi
Negeri  dengan matlamat keseluruhan mengutamakan kesejahteraan rakyat,  maka tidak dapat
tidak, telah mengakibatkan kepada pembentangan bajet defisit untuk tahun 2017.

Secara rumusan, anggaran defisit untuk Belanjawan 2017 ialah RM667.1 juta  berbanding
dengan anggaran defisit 2016 sebanyak RM292.13 juta. Akan tetapi, lebihan Belanjawan 2016
dijangka dapat dicatatkan untuk tahun ini. Sungguhpun dianggarkan defisit sebanyak RM292 juta
tahun ini tetapi atas urus tadbir CAT (Cekap, Akauntabiliti,Telus) yang defisit kita berjaya tukar
kepada lebihan untuk tahun ini. Sama dengan anggaran Belanjawan 2015 yang juga berdefisit
RM230.31 juta tetapi akhirnya juga dapat mencatatkan lebihan belanjawan sebnyak RM71.78 juta
pada akhir tahun 2015. Tiap-tiap tahun masih untung masih ada lebihan belanjawan.

Kerajaan Negeri mempunyai obligasi untuk pembayaran emolumen yang telah meningkat
sebanyak 6.39% kepada RM175.95 juta pada tahun 2017 berbanding dengan RM165.38 juta bagi
tahun 2016 yang disebabkan oleh kenaikan pergerakan gaji tahunan, perbelanjaan perkhidmatan
dan  bekalan  yang  meningkat  sebanyak  1.64%  kepada  RM149.67  juta  untuk  perbelanjaan
penyelenggaraan, sewaan, kerja-kerja pembaikan, kos bekalan dan utiliti serta bayaran kenaan
GST dan peningkatan perbelanjaan perolehan Aset sebanyak 14.83% kepada RM8.44 juta untuk
pembiayaan  pembelian  peralatan,  kerja-kerja  pembaikan  bangunan  dan  kemudahan  serta
pembelian  kenderaan  bagi  Jabatan-Jabatan  Kerajaan.  Selain  daripada  ketiga-tiga  komponen
perbelanjaan  mengurus  tersebut,  komponen  pembelanjaan  mengurus  yang  terbesar  ialah
perbelanjaan di bawah Pemberian dan Kenaan Bayaran Tetap yang meningkat sebanyak 55.27%
kepada RM1,014.54 juta pada tahun 2017 berbanding dengan RM653.39 juta bagi tahun 2016.
Punca  peningkatan  yang  ketara  ini  adalah  disebabkan  peningkatan  jumlah  pindahan kepada
Kumpulan  Wang  Pembangunan,  iaitu  pindahan  sebanyak  RM790  juta  pada  tahun  2017
berbanding pindahan RM220 juta dalam Bajet 2016. Ini adalah perlu demi menjalankan projek
pembangunan.  Pemberian  selainnya  adalah  termasuk  pemberian  di  bawah  program bantuan
sosial kesejahteraan rakyat yang dianggarkan RM117 juta. Perbelanjaan bagi faedah, dividen dan
kenaan bayaran hutang negeri berjumlah RM3.87 juta, bayaran pencen dan ganjaran berjumlah
RM8 juta, tuntutan insuran dan pampasan sejumlah RM10 juta dan bayaran berjumlah RM42.11
juta kepada Badan-Badan Berkanun Negeri. 

Anggaran  perbelanjaan  mengurus  2017  adalah  berjumlah  RM1,354.51  juta  termasuk
pindahan RM790 juta kepada Kumpulan Wang Pembangunan. Harap faham bukan semuanya
mengurus kerana RM790 juta dipindahkan kepada Kumpulan Wang Pembangunan. Sekiranya
pindahan RM790 juta daripada Akaun Hasil  disatukan kepada Kumpulan Wang Pembangunan
tersebut dikecualikan sebagai 'perbelanjaan', maka anggaran perbelanjaan mengurus Kerajaan
Negeri bagi tahun 2017 ialah sebanyak RM564.51 juta dan masih boleh dibiayai daripada jumlah
hasil yang dijangka dikutip sebanyak RM687.41 juta.

Cadangan Bajet Pembangunan Negeri bagi tahun 2017 pula berjumlah RM887,437,890
yang merupakan peningkatan sebanyak RM541.32 juta atau 156.4% jika dibandingkan dengan
jumlah  Bajet  Pembangunan  sebanyak  RM346.12  juta  pada  tahun  2016.  Peningkatan  yang
bertambah ini ialah bagi peruntukan kemudahan pinjaman yang akan disediakan oleh Kerajaan
Negeri  kepada  Perbadanan  Bekalan  Air  Pulau  Pinang  (PBAPP)  sebanyak  RM30  juta  untuk
membiayai Kos Penggantian Aset dan Menaiktaraf Loji Rawatan dan Takungan Air dan RM609
juta  kepada  Perbadanan  Pembangunan  Pulau  Pinang  (PDC)  untuk  tujuan  pembiayaan  kos
pengambilan  tanah  dan  pembangunan  infrastruktur  bagi  menggalakkan  pembangunan  yang
seimbang  terutamanya  di  kawasan  Seberang  Perai.  Tumpuan  pembangunan  ini  akan  dapat
menggerakkan  ekonomi  Negeri  Pulau  Pinang  kerana  Seberang  Perai  dikenalpasti  sebagai
penggerak utama pembangunan ekonomi masa hadapan Pulau Pinang. Kemudahan pinjaman
yang  disediakan  oleh  Kerajaan  Negeri  kepada  kedua-dua  PBAPP  dan  PDC  juga  tidak
menimbulkan risiko kewangan, memandangkan Kerajaan Negeri akan mula mendapat pulangan
termasuk keuntungan pinjaman pada tahun 2018 dengan jangkaan keuntungan melebihi RM120
juta dalam tempoh lapan (8) tahun seterusnya. Mengikut nisbah perbelanjaan 2017, peruntukan
pembangunan berbanding mengurus yang disediakan ialah 61.1%:38.9%.
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Sekiranya perbelanjaan pembangunan sebanyak RM887.44 juta dibandingkan bersama
dengan  perbelanjaan  mengurus  sebanyak  RM564.51  juta  daripada  jumlah  keseluruhan
Belanjawan  2017  sebanyak  RM1,451.95  juta  maka  perbelanjaan  pembangunan  merupakan
61.1%  daripada  jumlah  besar  Belanjawan  manakala  perbelanjaan  mengurus  hanya  sekadar
38.9%. Ini menunjukkan penekanan Kerajaan Negeri ke atas perbelanjaan Pembangunan agar
memenuhi halatuju ke arah menubuhkan Pulau Pinang sebagai negeri keusahawanan.

Mengambil kira bajet keseluruhan (Mengurus dan Pembangunan) yang dicadangkan bagi
tahun  2017 adalah  sebanyak  RM1,451.95  juta  tidak  termasuk  pindahan  RM790  juta  kepada
Kumpulan Wang Pembangunan, dan Anggaran Hasil tahun 2017 pula sejumlah RM687.41 juta,
maka ianya menyumbang kepada bajet defisit sebanyak RM667.10 juta. Bajet defisit yang ketara
ini  tidak berpunca daripada perbelanjaan Mengurus langsung sebanyak RM564.51 juta  tetapi
disebabkan oleh pindahan RM790 juta daripada Akaun Hasil disatukan kepada Kumpulan Wang
Pembangunan  untuk  pembiayaan  projek-projek  Pembangunan  yang  dirancang  berjumlah
RM887.44 juta. Anggaran defisit atau kekurangan RM667.10 juta yang dijangka dalam Bajet 2017
akan  dibiayai  daripada  Simpanan  Terkumpul  Negeri.  Kerajaan  Negeri  menganggarkan  defisit
RM230.31 juta pada tahun 2015 tetapi telah mencatatkan lebihan RM71.78 juta pada akhir tahun
kewangan 2015 dan seterusnya menyumbang kepada rizab terkumpul berjumlah RM952.53 juta.

Sememangnya jangkaan defisit bagi tahun 2017 melonjak naik dengan mendadak sekali,
walau bagaimanapun, ianya tidak akan menjejas perbelanjaan mengurus Kerajaan Negeri dan
semua komitmen pembiayaan bagi pelaksanaan projek-projek pembangunan, bantuan-bantuan
sosial  rakyat,  pemberian  serta  program-program Agenda  Ekonomi  Saksama akan  diteruskan
seperti mana dijanjikan.

Dari  segi  perincian  peruntukan  Pembangunan  yang  disediakan  untuk  sembilan  (9)
jabatan seperti di Risalah Bil.3 Tahun 2016, Maksud Pembangunan P01 Pejabat Ketua Menteri
dan Pejabat Setiausaha Kerajaan disediakan peruntukan yang paling tinggi iaitu RM707.61 juta
untuk  tahun  2017.  Peningkatan  ketara  ini  berpunca  daripada  pertambahan  peruntukan
kemudahan pinjaman iaitu dari jumlah RM100 juta yang disediakan pada tahun semasa 2016
kepada pinjaman berjumlah  RM639 juta  untuk  tahun  2017.  Bagi  tujuh  (7)  jabatan  selainnya,
peruntukan  Pembangunan  yang  disediakan  untuk  tahun  2017  adalah  hampir  sama  dengan
peruntukan tahun 2016. Bagi Maksud Pembangunan P10 Jabatan Taman Botani pula, peruntukan
2017  yang  dimohon  ialah  RM0.31  juta,  iaitu  pengurangan  sebanyak  RM1.63  juta  daripada
peruntukan tahun semasa RM1.94 juta.

Perlu  disebut  Agenda  Ekonomi  Sosial  adalah  satu  dasar  yang  membolehkan  Negeri
Pulau Pinang membebaskan diri daripada kemiskinan tegar. Di mana setiap keluarga dijaminkan
pendapatan  bulanan  sebanyak  RM790  sebulan.  Sekiranya  mana-mana  keluarga  yang  tidak
mempunyai  atau  memperolehi  RM790  Kerajaan  Negeri  akan  tambah  sampai  cukup  kepada
RM790 sebulan. Contohnya sebuah keluarga mendapat RM600 sebulan, Kerajaan Negeri akan
tambah  RM190  tiap-tiap  bulan.  Kerajaan  Negeri  telah  membelanjakan  RM20  juta  untuk
membiayai program ini.

YB. Dato' Yang di-Petua, 

Mengenai  bonus,  sebagai  penghargaan  tambahan bagi  tahun  2016,  Kerajaan  Negeri
bersetuju mengambil kira kenaikan harga barangan termasuk minyak petrol, minyak masak dan
bahan-bahan subsidi yang lain serta meluluskan bayaran bonus akhir tahun bersamaan dengan
0.5 bulan atau ½ bulan bayaran gaji bulanan kepada penjawat awam atau minimum RM700.00.
Kerajaan Negeri juga meluluskan bayaran tambahan lagi sebanyak 0.25 bulan atau ¼ bulan gaji
kepada  penjawat  awam  yang  tidak  mengambil  cuti  sakit  swasta  melebihi  4  hari  sehingga
November 2016 serta tidak diluluskan cuti sakit tambahan di bawah Peraturan 17(a) Perintah Am
Bab C sebagai insentif kehadiran kerja. Adalah diharapkan bayaran bonus ini akan meningkatkan
semangat untuk memberikan perkhidmatan yang lebih cemerlang lagi di tahun mendatang.

Bagi  tujuan  pembayaran  ½  bulan  gaji  tersebut  yang  melibatkan  keseluruhan  4,178
penjawat  awam  ianya  adalah  berjumlah  RM4.19  juta.  Manakala  anggaran  bagi  pembayaran
bonus tambahan 0.25 atau ¼ bulan gaji masih belum dapat ditentukan. Ke semua bayaran bonus
akan dibayar pada bulan Disember 2016.

Di samping itu pembayaran kepada 1,502 Penyelia dan Guru KAFA, 225 Guru Sekolah
Rendah Agama Rakyat, 185 Guru Sekolah Menengah Agama Rakyat serta 522 Guru dan Staff
Sekolah Persendirian Cina sebanyak RM300.00 seorang dan RM200.00 seorang kepada seramai
279 Guru Tahfiz, Guru Pondok dan Guru TADIS Negeri Pulau Pinang akan diteruskan dan ini
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akan melibatkan tambahan perbelanjaan berjumlah RM786,000.00 kepada kumpulan ini  akan
juga dibayar pada Disember 2016.

Bagi  pihak  Kerajaan  Negeri,  saya  ingin  mengucapkan  terima  kasih  atas  sumbangan
semua penjawat awam daripada baik Kerajaan Negeri  mahupun Kerajaan Persekutuan. Saya
juga menzahirkan penghargaan kepada YB. Dato' Seri Setiausaha Kerajaan Negeri, Dato' Seri
Farizan Darus yang banyak membantu menjayakan dasar Kerajaan Negeri. Bagi pihak Kerajaan
Negeri,  saya  juga  mengucapkan  “Selamat  Bersara”  kepada  Yang  Berbahagia  Dato'  Mokhtar
Mohd Jait  yang bersara wajib sebagai Pegawai  Kewangan Negeri.  Ucapan terima kasih juga
diucapkan  kepada  bekas  Penasihat  Undang-Undang  Negeri,  Yang  Berbahagia  Dato'  Aliza
Sulaiman  yang  telah  dipindahkan  ke  Putrajaya.  Terima  kasih  atas  sumbangan   kedua-dua
Pegawai Kanan, Ahli  Ex-Officio Kerajaan Negeri  Pulau Pinang. Saya juga ingin mengucapkan
selamat bertugas ditujukan kepada YB. Dato' Anas Zaki, Penasihat Undang-Undang Negeri baru
ke Pulau Pinang dan juga YB. Puan Sarul Bahiyah binti Haji Abu atas lantikan beliau sebagai
Pegawai Kewangan Negeri yang baru.  Beliau merupakan wanita yang kedua menjadi Pegawai
Kewangan Negeri. Tentu Dato' Anas adalah lelaki yang pertama untuk satu tempoh masa yang
akan datang kerana sebelum ini semuanya wanita.

Seperti mana yang telah saya jelaskan, walaupun Kerajaan Negeri membentangkan bajet
defisit  sebanyak  RM667.1  juta  untuk  tahun  2017,  namun  komitmen  Kerajaan  Negeri  untuk
memastikan projek pembangunan yang mensejahterakan rakyat  diteruskan dan bantuan khas
kewangan  yang  lazimnya  diberi  kepada  Anggota  Perkhidmatan  Awam  Negeri  akan  juga
diperuntukkan dalam tahun 2017 nanti. Adalah diharapkan sepertimana yang berlaku sejak 2008,
setiap kali Belanjawan Defisit dibentangkan, tetapi Kerajaan Negeri tetap mampu mencatatkan
belanjawan lebihan kerana urus tadbir CAT dan kepimpinan yang bersih. Tapi belanjawan defisit
berjumlah RM667 juta ini agak mencabar.

Akhirnya,  saya amat berharap kepada gandingan dan permuafakatan pemimpin serta
rakyat dapat merealisasikan aspirasi ke arah negeri keusahawanan dan kebajikan serta dapat
mewujudkan keharmonian dan kesejahteraan kepada Negeri Pulau Pinang yang tercinta.

YB. Dato' Yang di-Pertua, saya mohon mencadangkan. 

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong.

9. ANGGARAN PEMBANGUNAN TAHUN 2017

Y.A.B.  Ketua  Menteri  mohon  mencadangkan  bahawa  Dewan  ini  meluluskan  perbelanjaan
sebanyak RM887,437,890.00 yang tertera di dalam Anggaran Pembangunan Tahun 2017 yang
dibentangkan sebagai Risalah Dewan Bilangan 3 Tahun 2016 dan menetapkan bahawa jumlah
yang  tersebut  hendaklah  digunakan  bagi  tujuan-tujuan  yang  ditetapkan  dalam  Anggaran
Pembangunan Tahun 2017 itu.

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong.

10. PERBAHASAN

Perbahasan Rang Undang-Undang Perbekalan Tahun 2017 dan Usul Anggaran Pembangunan
Tahun 2017 akan bermula pada 17 November 2016 hari Khamis jam 9.30 pagi. 

Dewan ditangguhkan pada jam 12.35 tengahari.
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MINIT PERSIDANGAN 
MESYUARAT KEDUA

PENGGAL PERSIDANGAN KEEMPAT

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KETIGA BELAS

Tarikh : 17 NOVEMBER 2016 (KHAMIS)

Masa : 9.30 Pagi

Tempat : Dewan Undangan Negeri
Lebuh Light, George Town
Pulau Pinang.

HADIR

Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

1 Y.A.B. Lim Guan Eng Ketua Menteri / Air Putih

2 YB. Dato' Law Choo Kiang Yang di-Pertua, Dewan Undangan Negeri

3 YB. Dato' Haji Mohd Rashid Bin Hasnon Timbalan Ketua Menteri I / Pantai Jerejak

4 YB. Prof. Dr. P. Ramasamy A/L Palanisamy Timbalan Ketua Menteri II /Perai

5 YB. Chow Kon Yeow Padang Kota

6 YB. Dato' Haji Abdul Malik Bin Abul Kassim Batu Maung

7 YB. Chong Eng Padang Lalang

8 YB. Lim Hock Seng Bagan Jermal

9 YB. Law Heng Kiang Batu Lancang

10 YB. Phee Boon Poh Sungai Puyu

11 YB. Jagdeep Singh Deo A/L Karpal Singh Datok Keramat

12 YB. Dr. Afif Bin Bahardin Seberang Jaya

13 YB. Dato' Haji Maktar Bin Haji Shapee Timbalan Yang di-Pertua Dewan 
Undangan Negeri/Sungai Bakap

14 YB. Wong Hon Wai Air Itam

15 YB. Ong Kok Fooi Berapit

16 YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin Penanti

17 YB. Dato' Haji  Mohd. Salleh Bin Man Permatang Pasir

18 YB. Tanasekharan A/L Autherapady Bagan Dalam

19 YB. Yeoh Soon Hin Paya Terubong 

20 YB. Teh Yee Cheu Tanjong Bunga 

21 YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji Seri Delima

22 YB. Ong Chin Wen Bukit Tengah

23 YB. Cheah Kah Peng Kebun Bunga
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Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

24 YB. Lim Siew Khim Sungai Pinang 

25 YB. Teh Lai Heng Komtar 

26 YB. Yap Soo Huey Pulau Tikus

27 YB. Soon Lip Chee Jawi

28 YB. Lee Khai Loon Machang Bubok

29 YB. Dr. T. Jayabalan A/L A. Thambyappa Batu Uban

30 YB. Dato’ Hajah Jahara Binti Hamid Telok Ayer Tawar

31 YB. Dato’ Haji Roslan Bin Saidin Pinang Tunggal

32 YB. Dato’ Haji Mahmud Bin Zakaria Sungai Acheh

33 YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad Penaga

34 YB. Dato' Haji Omar Bin Haji Abd Hamid Permatang Berangan

35 YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor Sungai Dua

36 YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah Telok Bahang 

37 YB. Haji Shariful Azhar Bin Othman Bertam

TIDAK HADIR

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Lau Keng Ee Pengkalan Kota

2 YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad Pulau Betong

3 YB. Nordin Bin Ahmad Bayan Lepas

AHLI-AHLI YANG HADIR MENGIKUT BAHAGIAN I BAB 3 PERKARA 6A PERLEMBAGAAN NEGERI 
PULAU PINANG.

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Dato’ Seri Haji Farizan Bin Darus Setiausaha Kerajaan Negeri 

2 YB. Dato'  Anas Bin Ahmad Zakie Penasihat Undang–Undang Negeri

3 YB. Puan Sarul Bahiyah Binti Haji Abu Pegawai Kewangan Negeri

TURUT HADIR

Cik Maheswari A/P Malayandy - Setiausaha Dewan Undangan Negeri

Encik Mohd Roshidi Bin Azmi - Timbalan Setiausaha Dewan Undangan Negeri

88



Dewan bersidang semula pada jam 9.30 pagi.

1. DOA

2. SOALAN LISAN

Ahli  Kawasan Telok Ayer  Tawar (YB.  Dato'  Hajah Jahara  Binti  Hamid)  bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri: 

8. (a) Apakah  halatuju  pembangunan  industri  Pulau  Pinang dan  berapa  banyakkah
jumlah pelaburan (FDI)  yang diperolehi  oleh Kerajaan Negeri  dalam masa 12
bulan terakhir ini?

(b) Banyak manakah peluang pekerjaan yang disediakan? Sila senaraikan syarikat
dan negara yang berkenaan, jenis industri,  jumlah pelaburan, butiran misi-misi
untuk menarik pelaburan ke Negeri Pulau Pinang. 

Ahli Kawasan Jawi (YB. Soon Lip Chee) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

9. Sila nyatakan sejak bila Hospital Bersalin Negeri Pulau Pinang mula ditutup dan dijangka
akan dibuka balik.

Ahli Kawasan Berapit (YB. Ong Kok Fooi) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

10. (a) Berapakah jumlah badan kebajikan rumah jagaan orang tua atau kanak-kanak
yang  tidak  berdaftar  di  bawah  Jabatan  Kebajikan  Masyarakat?  Seumpama
Pertubuhan Penyayang Chi Yun dan Pertubuhan Kebajikan Da Zhi Jiang Tang.

(b) Bagaimana Kerajaan Negeri mengatasi masalah badan-badan kebajikan rumah
jagaan orang tua atau kanak-kanak yang tidak berdaftar?

Ahli Kawasan Penanti (YB. Dr. Norlela Binti Ariffin) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

11. Saya telah mengemukakan Usul pada Sidang lepas supaya Bajet 2016 diperiksa oleh
PAC (Jawatankuasa  Kira-Kira  Awam) supaya  dijadikan  input  kepada Bajet  2017  dan
membentang rumusan/syor. Butirkan bagaimana Bajet 2017 seimbang bagi penduduk:

(a) KADUN yang banyak Kampung berbanding Bandar.

(b) Pulau berbanding Seb.Perai.

(c) Mengikut keperluan gender.

Ahli Kawasan Pinang Tunggal (YB. Dato' Haji Roslan Bin Saidin) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

12. Apakah status Tanah Taman Manggis sehingga kini? Huraikan dengan terperinci. 

Ahli Kawasan Tanjong Bunga (YB. Teh Yee Cheu) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

13. Huraikan semua projek atau Rancangan Struktur/Khas dalam sepuluh tahun yang lalu
dengan senarai yang terperinci (nama dan objektif projek/kos/tender dan lain-lain) yang
telah dilaksanakan public hearing , public opinion dan konsultasi ,termasuk media yang
digunakan, impak dan maklumbalas daripada orang awam dan semua Pihak Berkuasa
Tempatan dan agensi, mahupun yang berjaya atau tidak.
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Ahli  Kawasan Permatang Berangan (YB. Dato'  Haji  Omar Bin Haji  Abd Hamid) bertanya
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

14. (a) Mohon dinyatakan secara terperinci jumlah wang biasiswa yang dikeluarkan oleh
mana-mana tabung di  bawah Kerajaan Negeri  dan disalurkan kepada pelajar-
pelajar di setiap peringkat pembelajaran.

(b) Berapa ramai bilangan pelajar Melayu, Cina dan India memperolehi manfaat ini
dan jumlahnya?

(c) Apakah syarat-syarat yang dikenakan? 

Ahli Kawasan Telok Bahang (YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah) bertanya
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

15. Nyatakan peratusan bagi tahun 2014 dan 2015 Keluaran Dalam Negeri Kasar (KDNK)
bagi Negeri Pulau Pinang dalam sektor perkilangan dan perkhidmatan. Huraikan dengan
terperinci.

Ahli  Kawasan Permatang Pasir  (YB.  Dato Haji  Mohd.  Salleh Bin Man)  bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

16. Sejauh manakah usaha-usaha Kerajaan Negeri dalam membantu para pekerja di sektor
swasta  khususnya  pekerja-pekerja  kilang  yang  telah  menjadi  penganggur  akibat
diberhentikan kerja secara sukarela disebabkan kelembapan ekonomi dunia?

Ahli Kawasan Bertam (YB. Haji Shariful Azhar bin Othman) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri: 

17. Resort Tropical, Pulau Jerejak:

(a) Adakah benar Resort Tropical di Pulau Jerejak ditutup memandangkan Penang
Development Council  (PDC) merupakan pemegang saham? Jika ya,  nyatakan
sebab-sebabnya. 

(b) Adakah saham PDC telah ditukar milik? Jika ya, berapakah jumlah saham itu?

(c) Kepada siapakah saham tersebut ditukar milik? Huraikan secara terperinci. 

Ahli Kawasan Bayan Lepas (YB. Nordin Bin Ahmad) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

18. (a) Kerajaan Negeri  telah menyediakan peruntukkan bagi  menyelesaikan masalah
banjir. Berapakah jumlah yang telah diperuntukan?

(b) Apakah bentuk kerja-kerja  yang telah dilaksanakan dan di  kawasan manakah
kerja-kerja ini dijalankan? Sila nyatakan dengan terperinci dari segi  jenis kerja
dan jumlah yang telah dibelanjakan. 

Ahli Kawasan Batu Uban (YB. Dr. T. Jayaban A/L A. Thambyappa) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

19. SRS  Konsortium  dalam  cadangan  asal  bertarikh  Februari  2015  akan  melaksanakan
semua projek mega dalam dua fasa. Saya difahamkan perubahan telah berlaku pada
Oktober 2016 kepada satu fasa.

(a) Apakah sebab perubahan ini berlaku? 

(b) Adakah perubahan ini melibatkan pertambahan kos keseluruhannya? 
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Ahli Kawasan Kebun Bunga (YB. Cheah Kah Peng) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

20. (a) Apakah  status  Penang  Transport  Master  Plan  (PTMP)   selepas  beberapa
perbincangan yang telah dilakukan baru-baru ini?

(b) Adakah rancangan alternatif PTMP ditawarkan kepada Kerajaan Negeri?

(c) Senaraikan jalanraya, laluan atau trek LRT, Monorel dan Trem yang akan dibina
dalam projek PTMP ini. 

Ahli Kawasan Sungai Acheh (YB. Dato' Mahmud Bin Zakaria) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri:

21. Kenapakah Kerajaan Negeri tidak menaikkan bayaran pencen bagi ADUN-ADUN yang
telah bersara? 

3. TAMAT SESI SOALAN LISAN

Yang di-Pertua memaklumkan 1 jam 30 minit untuk soalan lisan sudah tamat selaras dengan
Subperaturan  26(7)  Peraturan-peraturan  Majlis  Mesyuarat  Dewan  Undangan  Negeri  Pulau
Pinang.

4. PERSIDANGAN DILANJUTKAN

Y.A.B.  Ketua  Menteri  memohon  supaya  masa  persidangan  dilanjutkan  sehingga  jam  10.00
malam.selaras dengan Peraturan 6A (1) Peraturan-Peraturan Majlis Mesyuarat Dewan Undangan
Negeri Pulau Pinang. 

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong.

5. PERBAHASAN  RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL
ANGGARAN PEMBANGUNAN TAHUN 2017

Sesi  Perbahasan  Rang  Undang-undang  Perbekalan  Tahun  2017  dan  Usul  Anggaran
Pembangunan Tahun 2017

Ahli Kawasan Telok Ayer Tawar (YB. Dato' Hajah Jahara Binti Hamid) mengambil bahagian dalam
sesi perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 1.10 petang.

Dewan bersambung semula jam 2.30 petang.

Ahli  Kawasan Telok  Ayer  Tawar  (YB.  Dato'  Hajah Jahara Binti  Hamid)  menyambung semula
perbahasan.

Ahli  Kawasan  Penanti  (YB.  Dr.  Hajah  Norlela  Binti  Ariffin)  mengambil  bahagian  dalam
perbahasan.

Ahli Kawasan Bagan Dalam (YB. Tanasekharan A/L Autherapady) mengambil bahagian dalam
sesi perbahasan.

Ahli Kawasan Paya Terubong (YB. Yeoh Soon Hin) mengambil bahagian dalam sesi perbahasan.

Ahli  Kawasan  Machang  Bubuk  (YB.  Lee  Khai  Loon)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 6.30 petang.
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Dewan bersambung semula pada jam 8.00 malam.

Ahli Kawasan Machang Bubuk (YB. Lee Khai Loon) menyambung semula perbahasan.

Ahli Kawasan Permatang Pasir (YB. Dato' Hj. Mohd. Salleh bin Man) mengambil bahagian dalam
sesi perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 9.50 malam.
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MINIT PERSIDANGAN 
MESYUARAT KEDUA

PENGGAL PERSIDANGAN KEEMPAT

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KETIGA BELAS

Tarikh : 18 NOVEMBER 2016 (JUMAAT)

Masa : 9.30 Pagi

Tempat : Dewan Undangan Negeri
Lebuh Light, George Town
Pulau Pinang.

HADIR

Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

1 Y.A.B. Lim Guan Eng Ketua Menteri / Air Putih

2 YB. Dato' Law Choo Kiang Yang di-Pertua, Dewan Undangan Negeri

3 YB. Dato' Haji Mohd Rashid Bin Hasnon Timbalan Ketua Menteri I / Pantai Jerejak

4 YB. Prof. Dr. P. Ramasamy A/L Palanisamy Timbalan Ketua Menteri II /Perai

5 YB. Chow Kon Yeow Padang Kota

6 YB. Dato' Haji Abdul Malik Bin Abul Kassim Batu Maung

7 YB. Chong Eng Padang Lalang

8 YB. Lim Hock Seng Bagan Jermal

9 YB. Law Heng Kiang Batu Lancang

10 YB. Phee Boon Poh Sungai Puyu

11 YB. Jagdeep Singh Deo A/L Karpal Singh Datok Keramat

12 YB. Dr. Afif Bin Bahardin Seberang Jaya

13 YB. Dato' Haji Maktar Bin Haji Shapee Timbalan Yang di-Pertua Dewan 
Undangan Negeri/Sungai Bakap

14 YB. Wong Hon Wai Air Itam

15 YB. Ong Kok Fooi Berapit

16 YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin Penanti

17 YB. Dato' Haji  Mohd. Salleh Bin Man Permatang Pasir

18 YB. Tanasekharan A/L Autherapady Bagan Dalam

19 YB. Yeoh Soon Hin Paya Terubong 

20 YB. Teh Yee Cheu Tanjong Bunga 

21 YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji Seri Delima

22 YB. Ong Chin Wen Bukit Tengah

23 YB. Lau Keng Ee Pengkalan Kota

24 YB. Cheah Kah Peng Kebun Bunga
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Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

25 YB. Lim Siew Khim Sungai Pinang 

26 YB. Teh Lai Heng Komtar 

27 YB. Yap Soo Huey Pulau Tikus

28 YB. Soon Lip Chee Jawi

29 YB. Lee Khai Loon Machang Bubok

30 YB. Dr. T. Jayabalan A/L A. Thambyappa Batu Uban

31 YB. Dato’ Hajah Jahara Binti Hamid Telok Ayer Tawar

32 YB. Dato’ Haji Roslan Bin Saidin Pinang Tunggal

33 YB. Dato’ Haji Mahmud Bin Zakaria Sungai Acheh

34 YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad Penaga

35 YB. Dato' Haji Omar Bin Haji Abd Hamid Permatang Berangan

36 YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor Sungai Dua

37 YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah Telok Bahang 

38 YB. Haji Shariful Azhar Bin Othman Bertam

TIDAK HADIR

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad Pulau Betong

2 YB. Nordin Bin Ahmad Bayan Lepas

AHLI-AHLI YANG HADIR MENGIKUT BAHAGIAN I BAB 3 PERKARA 6A PERLEMBAGAAN NEGERI 
PULAU PINANG.

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Dato’ Seri Haji Farizan Bin Darus Setiausaha Kerajaan Negeri 

2 YB. Dato'  Anas Bin Ahmad Zakie Penasihat Undang–Undang Negeri

3 YB. Puan Sarul Bahiyah Binti Haji Abu Pegawai Kewangan Negeri

TURUT HADIR

Cik Maheswari A/P Malayandy - Setiausaha Dewan Undangan Negeri

Encik Mohd Roshidi Bin Azmi - Timbalan Setiausaha Dewan Undangan Negeri
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Dewan disambung semula pada jam 9.30 pagi

1. DOA

2. SOALAN LISAN

Ahli Kawasan Sungai Pinang (YB. Lim Siew Khim) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

22. Beberapa projek perumahan mengalami masalah penyelenggaraan yang serius misalnya
penyelenggaraan  di  bawah  pentadbiran  JKP Sdn  Bhd.  seperti  di  Mutiara  Idaman  1,
Medan Tengku Blok 1 & Blok 3 di KADUN Sungai Pinang. Apakah usaha/tindakan yang
boleh diambil oleh Kerajaan Negeri terhadap syarikat-syarikat pengurusan rumah pangsa
yang tidak bertanggungjawab sehingga pengurusan ditinggalkan sahaja? 

Ahli Kawasan Sungai Dua (YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

23. (a) Senaraikan  program  yang  dilaksanakan  oleh  Kerajaan  Negeri  Pulau  Pinang
untuk membantu pertubuhan belia yang berdaftar di Negeri Pulau Pinang.

(b) Berapakah  jumlah  peruntukan  yang  disalurkan  oleh  Kerajaan  Negeri  Pulau
Pinang kepada pertubuhan belia di Pulau Pinang?

(c) Ke manakah halatuju Kerajaan Negeri Pulau Pinang dalam membangunkan belia
dari segi pendidikan, ekonomi, kemasyarakatan, kepimpinan dan keagamaan?

Ahli Kawasan Bukit Tengah (YB. Ong Chin Wen) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

24. Memandangkan  keadaaan  lalu  lintas  di  Jalan  Juru  (P176),  di  antara  simpang  Jalan
Persekutuan dan simpang Ladang Juru semakin sesak terutamanya pada waktu pergi
bekerja dan lepas bekerja, adakah pihak Kerajaan Negeri merancang untuk menaiktaraf
jalan tersebut dalam masa terdekat? Sekiranya ya, bila akan dilaksanakan? Sekiranya
tidak, apa alasannya?

Ahli Kawasan Penaga (YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri: 

25. Banjir  kilat  sering  berlaku  di  banyak  tempat  dalam  Negeri  Pulau  Pinang  dan  tiada
penyelesaian sepenuhnya oleh Kerajaan Negeri.

(a) Apakah  langkah-langkah  yang  telah  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  untuk
mengatasi masalah ini? 

(b) Apakah tindakan yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri untuk memanfaatkan
lebihan air hujan untuk kegunaan pada musim kemarau? 

Ahli Kawasan Pulau Tikus (YB. Yap Soo Huey) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

26. Maklumat  mengenai  bilangan  unit-unit  rumah  yang  kosong  di  setiap  KADUN adalah
berguna untuk perancangan perumahan dan perancangan bandar. Unit-unit ini mungkin
tidak didiami atau belum dijual.  Adakah pihak Kerajaan mempunyai data ini? Jika ya,
apakah kekosongan buat masa kini? Jika tidak, apakah pendapat Kerajaan dalam hal ini?

Ahli Kawasan Seri Delima (YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

27. Adakah  Kerajaan  Negeri  bercadang  untuk  memantapkan  dan  meningkatkan  ciri-ciri
keselamatan di semua pejabat-pejabat Kerajaan Negeri termasuk di Dewan Undangan
Negeri  Pulau  Pinang  dengan  memasang  alat-alat  pengesan  letupan  bomb  detector
seperti yang terdapat di lapangan-lapangan terbang kerana ancaman pengganas yang
makin berleluasa sekarang?
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3. TAMAT SESI SOALAN LISAN

Yang di-Pertua memaklumkan 1 jam 30 minit untuk soalan lisan sudah tamat selaras dengan
Subperaturan  26(7)  Peraturan-peraturan  Majlis  Mesyuarat  Dewan  Undangan  Negeri  Pulau
Pinang.

4. PERSIDANGAN DILANJUTKAN

Y.A.B. Ketua Menteri memohon supaya masa persidangan dilanjutkan sehingga jam 6.30 petang
selaras dengan Peraturan 6A (1) Peraturan-Peraturan Majlis Mesyuarat Dewan Undangan Negeri
Pulau Pinang. 

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong.

5. PERBAHASAN  RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL
ANGGARAN PEMBANGUNAN TAHUN 2017

Ahli Kawasan Jawi (YB. Soon Lip Chee) mengambil bahagian dalam sesi perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 12.20 tengah hari.

Dewan bersambung semula pada jam 3.00 petang.

Ahli  Kawasan Bertam (YB.  Haji  Shariful  Azhar Bin Othman) mengambil  bahagian dalam sesi
perbahasan.

Ahli Kawasan Pengkalan Kota (YB. Lau Keng Ee) mengambil bahagian dalam sesi perbahasan.

6. PENGUMUMAN OLEH YB. TIMBALAN YANG DI-PERTUA DEWAN

YB.  Timbalan  Yang di-Pertua  Dewan memaklumkan bahawa  sesi  penggulungan  akan  dibuat
kerana tiada Ahli-ahli Dewan yang ingin mengambil bahagian dalam sesi perbahasan lagi.

Dewan ditangguhkan pada jam 5.00 petang.
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MINIT PERSIDANGAN 

MESYUARAT KEDUA
PENGGAL PERSIDANGAN KEEMPAT

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KETIGA BELAS

Tarikh : 21 NOVEMBER 2016 (ISNIN)

Masa : 9.30 Pagi

Tempat : Dewan Undangan Negeri
Lebuh Light, George Town
Pulau Pinang.

HADIR

Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

1 Y.A.B. Lim Guan Eng Ketua Menteri / Air Putih

2 YB. Dato' Law Choo Kiang Yang di-Pertua, Dewan Undangan Negeri

3 YB. Dato' Haji Mohd Rashid Bin Hasnon Timbalan Ketua Menteri I / Pantai Jerejak

4 YB. Prof. Dr. P. Ramasamy A/L Palanisamy Timbalan Ketua Menteri II /Perai

5 YB. Chow Kon Yeow Padang Kota

6 YB. Dato' Haji Abdul Malik Bin Abul Kassim Batu Maung

7 YB. Chong Eng Padang Lalang

8 YB. Lim Hock Seng Bagan Jermal

9 YB. Law Heng Kiang Batu Lancang

10 YB. Phee Boon Poh Sungai Puyu

11 YB. Jagdeep Singh Deo A/L Karpal Singh Datok Keramat

12 YB. Dr. Afif Bin Bahardin Seberang Jaya

13 YB. Dato' Haji Maktar Bin Haji Shapee Timbalan  Yang  di-Pertua  Dewan
Undangan Negeri/Sungai Bakap

14 YB. Wong Hon Wai Air Itam

15 YB. Ong Kok Fooi Berapit

16 YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin Penanti

17 YB. Dato' Haji  Mohd. Salleh Bin Man Permatang Pasir

18 YB. Tanasekharan A/L Autherapady Bagan Dalam

19 YB. Yeoh Soon Hin Paya Terubong 

20 YB. Teh Yee Cheu Tanjong Bunga 

21 YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji Seri Delima

22 YB. Ong Chin Wen Bukit Tengah

23 YB. Lau Keng Ee Pengkalan Kota

24 YB. Cheah Kah Peng Kebun Bunga
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Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

25 YB. Lim Siew Khim Sungai Pinang 

26 YB. Teh Lai Heng Komtar 

27 YB. Yap Soo Huey Pulau Tikus

28 YB. Soon Lip Chee Jawi

29 YB. Lee Khai Loon Machang Bubok

30 YB. Dr. T. Jayabalan A/L A. Thambyappa Batu Uban

31 YB. Dato’ Hajah Jahara Binti Hamid Telok Ayer Tawar

32 YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad Pulau Betong

33 YB. Dato’ Haji Roslan Bin Saidin Pinang Tunggal

34 YB. Dato’ Haji Mahmud Bin Zakaria Sungai Acheh

35 YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad Penaga

36 YB. Dato' Haji Omar Bin Haji Abd Hamid Permatang Berangan

37 YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor Sungai Dua

38 YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah Telok Bahang 

39 YB. Haji Shariful Azhar Bin Othman Bertam

TIDAK HADIR

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Nordin Bin Ahmad Bayan Lepas

AHLI-AHLI YANG HADIR MENGIKUT BAHAGIAN I BAB 3 PERKARA 6A PERLEMBAGAAN NEGERI
PULAU PINANG.

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Dato’ Seri Haji Farizan Bin Darus Setiausaha Kerajaan Negeri 

2 YB. Dato'  Anas Bin Ahmad Zakie Penasihat Undang–Undang Negeri

3 YB. Puan Sarul Bahiyah Binti Haji Abu Pegawai Kewangan Negeri

TURUT HADIR

Cik Maheswari A/P Malayandy - Setiausaha Dewan Undangan Negeri

Encik Mohd Roshidi Bin Azmi - Timbalan Setiausaha Dewan Undangan Negeri
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Dewan disambung semula pada jam 9.30 pagi.

1. DOA

2. PENGUMUMAN OLEH YANG DI-PERTUA DEWAN UNDANGAN NEGERI

Yang  di-Pertua  Dewan  memaklumkan  bahawa  sesi  perbahasan  dibuka  semula  atas  rayuan
semua Ahli-ahli Dewan.

3. SOALAN LISAN

Ahli Kawasan KOMTAR (YB. Teh Lai Heng) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

28. Apakah pandangan Kerajaan Negeri  terhadap “City Stay” yang dicadangkan oleh Ahli
Parlimen Tanjong YB. Ng Wei Aik?

Ahli Kawasan Pulau Betong (YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad) bertanya
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

29. (a) Di  manakah  wang  RM500  juta  hasil  jualan  tanah  Penang  Development
Corporation (PDC) di Bayan Mutiara yang diperuntukkan untuk perumahan kos
rendah disimpan dan nyatakan status perbelanjaannya.

(b) Jelaskan tatacara perbelanjaan wang tabung Perumahan Bumiputera dan status
pelaksanaannya. 

Ahli Kawasan Machang Bubuk (YB. Lee Khai Loon) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

30. Dalam  usaha  membangunkan  pelancongan  perubatan,  hospital-hospital  kerajaan
seringkali diabaikan malahan peruntukan juga dipotong

(a) Nyatakan pelan/rancangan Hospital Bukit Mertajam dinaiktaraf untuk mengatasi
masalah kekurangan katil, parkir kereta dan kepakaran.

(b) Adakah Kerajaan Persekutuan akan membina hospital baru di kawasan Machang
Bubuk memandangkan pertumbuhan penduduk yang pesat di persekitarannya? 

Ahli Kawasan Paya Terubong (YB. Yeoh Soon Hin) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

31. Semenjak  ‘Penang  Transport  Master  Plan’  diumumkan  kepada  awam,  rakyat  Pulau
Pinang mempunyai harapan yang tinggi kepada pelan ini, terutamanya Projek LRT dan
monorail yang disebutkan dalam pelan.

(a) Apakah tahap perkembangan projek LRT dan monorail yang disebutkan?

(b) Apakah halangan yang dihadapi dalam perkembangan projek LRT dan monorail?

Ahli Kawasan Bagan Dalam (YB. Tanasekharan A/L Autherapady) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

32. Bilakah tiga lebuh raya yang dicadang dibina oleh kerajaan yang akan dilaksanakan oleh
Zenith BUCG akan bermula?

Ahli Kawasan Pengkalan Kota (YB. Lau Keng Ee) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

33. Sila nyatakan dengan teliti apakah projek pembangunan yang akan dijalankan di KADUN
Pengkalan Kota? 
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Ahli  Kawasan Telok Ayer  Tawar (YB.  Dato'  Hajah Jahara Binti  Hamid) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

34. (a) Apakah dasar Kerajaan Negeri Pulau Pinang tentang agihan kuota Perumahan
Kos Rendah, Sederhana Rendah dan Mampu Milik?

(b) Adakah dasar kuota agihan ini berbeza mengikut Pulau/Seberang Perai/Daerah
atau Pemaju? 

Ahli Kawasan Jawi (YB. Soon Lip Chee) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

35. (a) Berapa peruntukan yang disalurkan oleh Kerajaan Persekutuan kepada Hospital
Negeri Pulau Pinang, klinik kesihatan dan klinik desa pada tahun 2014, 2015 dan
2016?

(b) Terdapat berapa klinik kesihatan dan klinik desa di seluruh Negeri Pulau Pinang? 

Ahli Kawasan Berapit (YB. Ong Kok Fooi) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

36. Senaraikan  dengan  teliti  jumlah  kerja  lawatan  ke  luar  negara  oleh  Ahli-ahli  EXCO
Kerajaan Negeri Pulau Pinang dari Jun 2013 hingga Oktober 2016, perbelanjaan lawatan,
nama negara-negara yang dilawati mengikut portfolio masing-masing.

(a) Apakah pencapaian atau manfaat yang dibawa untuk negeri Pulau Pinang bagi
lawatan-lawatan ini? Sila huraikan dengan teliti. 

4. TAMAT SESI SOALAN LISAN

Yang di-Pertua memaklumkan 1 jam 30 minit untuk soalan lisan sudah tamat selaras dengan
Subperaturan  26(7)  Peraturan-peraturan  Majlis  Mesyuarat  Dewan  Undangan  Negeri  Pulau
Pinang.

5. PERSIDANGAN DILANJUTKAN

Y.A.B.  Ketua  Menteri  memohon  supaya  masa  persidangan  dilanjutkan  sehingga  jam  10.00
malam.selaras dengan Peraturan 6A (1) Peraturan-Peraturan Majlis Mesyuarat Dewan Undangan
Negeri Pulau Pinang. 

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong.

6. PERBAHASAN  RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL
ANGGARAN PEMBANGUNAN TAHUN 20

Ahli  Kawasan Telok Bahang (YB.  Datuk  Shah Headan bin  Ayoob Hussain  Shah) mengambil
bahagian dalam sesi perbahasan.

Ahli Kawasan Seri Delima (YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji) mengambil bahagian dalam
sesi perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 1.00 tengah hari.

Dewan bersidang semula pada jam 2.30 petang.

Ahli  Kawasan  Seri  Delima  (YB.  Sanisvara  Nethaji  Rayer  A/L  Rajaji)  menyambung  semula
perbahasan.

Ahli Kawasan Sungai Acheh (YB. Dato' Haji Mahmud Bin Zakaria) mengambil bahagian dalam
sesi perbahasan.

Ahli Kawasan KOMTAR (YB. Teh Lai Heng) mengambil bahagian dalam sesi perbahasan.
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Ahli  Kawasan  Permatang  Berangan  (YB.  Dato’  Haji  Omar  Bin  Haji  Abd.  Hamid)  mengambil
bahagian dalam sesi perbahasan.

Ahli Kawasan Berapit (YB. Ong Kok Fooi) mengambil bahagian dalam sesi perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 6.30 petang.

Dewan disambung semula pada jam 6.30 petang.

Ahli Kawasan Berapit (YB. Ong Kok Fooi) menyambung semula perbahasan.

Ahli Kawasan Sungai Dua (YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor) mengambil bahagian dalam sesi
perbahasan.

Ahli Kawasan Pulau Tikus (YB. Yap Soo Huey) mengambil bahagian dalam sesi perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 11.35 malam.
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MINIT PERSIDANGAN 
MESYUARAT KEDUA

PENGGAL PERSIDANGAN KEEMPAT

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KETIGA BELAS

Tarikh : 22 NOVEMBER 2016 (SELASA)

Masa : 9.30 Pagi

Tempat : Dewan Undangan Negeri
Lebuh Light, George Town
Pulau Pinang.

HADIR

Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

1 Y.A.B. Lim Guan Eng Ketua Menteri / Air Putih

2 YB. Dato' Law Choo Kiang Yang  di-Pertua,  Dewan  Undangan

Negeri

3 YB. Dato' Haji Mohd Rashid Bin Hasnon Timbalan  Ketua  Menteri  I  /  Pantai

Jerejak

4 YB. Prof. Dr. P. Ramasamy A/L Palanisamy Timbalan Ketua Menteri II /Perai

5 YB. Chow Kon Yeow Padang Kota

6 YB. Dato' Haji Abdul Malik Bin Abul Kassim Batu Maung

7 YB. Chong Eng Padang Lalang

8 YB. Lim Hock Seng Bagan Jermal

9 YB. Law Heng Kiang Batu Lancang

10 YB. Phee Boon Poh Sungai Puyu

11 YB. Jagdeep Singh Deo A/L Karpal Singh Datok Keramat

12 YB. Dr. Afif Bin Bahardin Seberang Jaya

13 YB. Dato' Haji Maktar Bin Haji Shapee Timbalan  Yang  di-Pertua  Dewan

Undangan Negeri/Sungai Bakap

14 YB. Wong Hon Wai Air Itam

15 YB. Ong Kok Fooi Berapit

16 YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin Penanti

17 YB. Dato' Haji  Mohd. Salleh Bin Man Permatang Pasir

18 YB. Tanasekharan A/L Autherapady Bagan Dalam

19 YB. Yeoh Soon Hin Paya Terubong 

20 YB. Teh Yee Cheu Tanjong Bunga 

21 YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji Seri Delima

22 YB. Ong Chin Wen Bukit Tengah

23 YB. Lau Keng Ee Pengkalan Kota

24 YB. Cheah Kah Peng Kebun Bunga
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Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

25 YB. Lim Siew Khim Sungai Pinang 

26 YB. Teh Lai Heng Komtar 

27 YB. Yap Soo Huey Pulau Tikus

28 YB. Soon Lip Chee Jawi

29 YB. Lee Khai Loon Machang Bubok

30 YB. Dr. T. Jayabalan A/L A. Thambyappa Batu Uban

31 YB. Dato’ Hajah Jahara Binti Hamid Telok Ayer Tawar

32 YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad Pulau Betong

33 YB. Dato’ Haji Roslan Bin Saidin Pinang Tunggal

34 YB. Dato’ Haji Mahmud Bin Zakaria Sungai Acheh

35 YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad Penaga

36 YB. Dato' Haji Omar Bin Haji Abd Hamid Permatang Berangan

37 YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor Sungai Dua

38 YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah Telok Bahang 

39 YB. Haji Shariful Azhar Bin Othman Bertam

TIDAK HADIR

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Nordin Bin Ahmad Bayan Lepas

AHLI-AHLI  YANG  HADIR  MENGIKUT  BAHAGIAN  I  BAB  3  PERKARA 6A PERLEMBAGAAN

NEGERI PULAU PINANG.

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Dato’ Seri Haji Farizan Bin Darus Setiausaha Kerajaan Negeri 

2 YB. Dato'  Anas Bin Ahmad Zakie Penasihat Undang–Undang Negeri

3 YB. Puan Sarul Bahiyah Binti Haji Abu Pegawai Kewangan Negeri

TURUT HADIR

Cik Maheswari A/P Malayandy - Setiausaha Dewan Undangan Negeri

Encik Mohd Roshidi Bin Azmi - Timbalan Setiausaha Dewan Undangan Negeri
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Dewan disambung semula pada jam 9.30 pagi.

1. DOA

2. SOALAN LISAN

Ahli Kawasan Penanti (YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri:

37. Di dalam Bajet 2016, pendapatan Pejabat Daerah dan Tanah Seberang Perai Tengah
(PDTSPT) adalah tertinggi, RM175,078,985.35 berbanding daerah lain. Dalam Bajet
2017:

(a) Berapakah peruntukan yang dipulangkan kepada JKKKN kawasan kampung
di  Seberang  Perai  Tengah  berbanding  daerah  lain  untuk  membina  jalan
baru/penyelenggaran/kebersihan awam sepertimana Ahli Majlis dan JKKKP?

(b) Berapakah  peruntukan  yang  dipulangkan  kepada  setiap  kampung  di
Seberang Perai Tengah berbanding daerah lain? 

Ahli  Kawasan Pinang Tunggal  (YB.  Dato'  Haji  Roslan Bin  Saidin)  bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

38. Apakah status Kampung Mutiara sehingga kini? Huraikan dengan terperinci. 

Ahli  Kawasan  Tanjong  Bunga  (YB.  Teh  Yee  Cheu)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua
Menteri:

39. Huraikan  rancangan  Pelan  Induk  Pengangkutan  Pulau  Pinang  yang  benar-benar
mesra alam dan berhemat:  Cadangan SRS dan Kerajaan Negeri  mengutamakan
pengangkutan  awam  yang  mementingkan  komersial  dengan  Rancangan  Induk
Pengangkutan  Pulau  Pinang  yang  Lebih  Baik,  Lebih  Murah,  Lebih  Cepat,  yang
menggunakan  BRT  dan  trem  sebagai  kaedah  pengangkutan  awam  utama  oleh
Penang Forum. 

Ahli  Kawasan  Permatang  Berangan  (YB.  Dato'  Haji  Omar  Bin  Haji  Abdul  Hamid)
bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

40. Apakah fokus dan arah tuju Kerajaan Negeri bagi membangunkan industri desa yang
sememangnya  sudah  lama  wujud,  apakah  peranan  Kerajaan  Negeri  dalam
memastikan industri desa ini terus berkembang?

Ahli  Kawasan  Teluk  Bahang  (YB.  Datuk  Shah  Headan  Bin  Ayoob  Hussain  Shah)
bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

41. (a) Adakah GST membebankan Kerajaan Negeri dan Kerajaan Tempatan. Jika
ada, huraikan dengan terperinci apakah jenis bebanan tersebut?

(b) Nyatakan  jumlah  GST  yang  dibayar  oleh  Kerajaan  Negeri  dan  Pihak
Berkuasa Tempatan setiap tahun. 

Ahli Kawasan Permatang Pasir (YB. Dato' Haji Mohd. Salleh Bin Man) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

42. Apakah usaha-usaha yang dijalankan oleh Kerajaan Negeri bagi menarik lebih ramai
pelancong  datang  ke  negeri  ini  memandangkan  terdapatnya  persaingan  dengan
tempat-tempat pelancongan yang lain seperti Phuket dan Bali? 

Ahli  Kawasan Bertam (YB.  Haji  Shariful  Azhar Bin Othman)  bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

43. Kehijauan Alam Sekitar:

(a) Apakah Kerajaan Negeri ada memperkenalkan usaha menjaga alam sekitar
demi kehijauan Pulau Pinang sejak tahun 2008 sehingga kini? Senaraikan
program dan kempen yang dijalankan.
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(b) Huraikan keberkesanan usaha tersebut serta penambahbaikan yang dibuat.

(c) Nyatakan  secara  terperinci  jumlah  perbelanjaan  yang  digunakan  bagi
huraian di atas.

Ahli  Kawasan Bayan Lepas (YB.  Nordin Bin Ahmad)  bertanya kepada Y.A.B.  Ketua
Menteri:

44. Sila  senaraikan  lot-lot  tanah  yang  telah  dibuat  pengambilan  untuk  projek  LRT.
Berapakah jumlah yang telah dibelanjakan dan apakah bentuk kerja-kerja yang telah
dijalankan?

Ahli Kawasan Batu Uban (YB. Dr. T. Jayabalan A/L A. Thambyappa) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

45. Empat item dalam cadangan asal SRS fasa satu (tahun 2017-2023) yakni PIL 2A,
Upgrade Juru I/C, BKE I/C dan bus & Catamaran telah dikeluarkan.

(a) Apakah yang akan berlaku terhadap item-item yang telah dikeluarkan dari
dalam senarai fasa satu? 

(b) Adakah ia bersifat sementara waktu sahaja atau muktamad? 

Ahli  Kawasan  Kebun  Bunga  (YB.  Cheah  Kah  Peng)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua
Menteri: 

46. (a) Berapa banyakkah wang yang telah dilaburkan untuk projek  Penang Free
WiFi?

(b) Apakah  tindakan  kerajaan  terhadap  masalah  perkhidmatan  Penang  Free
WiFi yang cukup lambat yang dibina sejak 7 tahun lalu?

(c) Pejabat  siapakah  yang  bertanggungjawab  untuk  menguruskan  projek
Penang Free WiFi ini? 

Ahli  Kawasan Sungai  Acheh (YB.  Dato'  Haji  Mahmud Bin Zakaria)  bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

47. Terdapat isu kepah yang banyak di laut kawasan Changkat dan Sungai Udang yang
menjadi rebutan dan pergaduhan antara nelayan mengikut kawasan mereka. Apakah
jalan  penyelesaian  yang boleh  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  bagi  menangani  isu
perebutan tersebut? 

Ahli  Kawasan  Sungai  Pinang  (YB.  Lim  Siew  Khim)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua
Menteri:

48. Masalah banjir kilat di lembangan Sungai Pinang sering berlaku dan menjadi semakin
kritikal  telah  menyusahkan  penduduk-penduduk di  tepi  sungai  seperti  di  Jalan  P.
Ramlee dan Kampung Rawa di KADUN Sungai Pinang. Bilakah projek tebatan banjir
Fasa ke-2 oleh Kerajaan Persekutuan dapat dilaksanakan ?

Ahli  Kawasan Sungai  Dua  (YB.  Muhamad Yusoff  Bin  Mohd Noor)  bertanya  kepada
Y.A.B. Ketua Menteri: 

49. (a) Berapakah  bilangan  pekerja  kontrak  Majlis  Perbandaran  Seberang  Perai
(MPSP) yang diambil tindakan tahan gaji bagi tahun 2014-2016? Senaraikan
kesalahan yang dilakukan.

(b) Adakah benar pekerja kontrak tersebut perlu bekerja pada bulan berikutnya
tanpa cuti sebelum dibayar gaji yang ditahan?

(c) Berapakah bilangan pekerja  yang ditahan  gaji  hingga hari  ini  dan jumlah
bayaran yang diselesaikan? 
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3. TAMAT SESI SOALAN LISAN

Yang di-Pertua memaklumkan 1 jam 30 minit untuk soalan lisan sudah tamat selaras dengan
Subperaturan 26(7) Peraturan-peraturan Majlis Mesyuarat Dewan Undangan Negeri Pulau
Pinang.

4. PERSIDANGAN DILANJUTKAN

Y.A.B. Ketua Menteri memohon supaya masa persidangan dilanjutkan sehingga jam 11.30
malam.selaras  dengan  Peraturan  6A  (1)  Peraturan-Peraturan  Majlis  Mesyuarat  Dewan
Undangan Negeri Pulau Pinang. 

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong.

5. USUL TERGEMPAR OLEH Y.A.B. KETUA MENTERI

Y.A.B. Ketua Menteri telah mengemukakan satu usul bahawa Dewan Undangan Negeri Pulau
Pinang telah membuat ketetapan di bawah Peraturan Mesyuarat 34(viii) mengecam dengan
kerasnya  penyalahgunaan  Akta  Kesalahan  Keselamatan  Kuasa-Kuasa  Khas  2012  atau
SOSMA yang digunakan sebagai alasan penahanan ke atas Pengerusi Bersih, Maria Chin
Abdullah.

Usul  telah  disokong  oleh  sepuluh  orang  Ahli-ahli  Dewan  yang  berdiri  di  tempat
masing-masing.

6. PERBAHASAN USUL TERGEMPAR

YB. Timbalan Ketua Menteri I mengambil bahagian dalam perbahasan dan menyokong usul
tergempar tersebut.

YB. Timbalan Ketua Menteri II mengambil bahagian dalam perbahasan dan menyokong usul
tergempar tersebut.

Ahli Kawasan Padang Lalang (YB. Chong Eng) mengambil bahagian dalam perbahasan dan
menyokong usul tergempar tersebut.

Ahli Kawasan Batu Maung (YB. Dato' Haji Abdul Malik Bin Abul Kassim) mengambil bahagian
dalam perbahasan dan menyokong usul tergempar tersebut.

Ahli  Kawasan  Bagan  Dalam  (YB.  Tanasekharan  A/L Autherapady)  mengambil  bahagian
dalam perbahasan dan menyokong usul tergempar tersebut.

Ahli  Kawasan Seri  Delima (YB. Sanisvara Nethaji  Rayer A/L Rajaji)  mengambil  bahagian
dalam perbahasan dan menyokong usul tergempar tersebut.

Ahli Kawasan Machang Bubuk (YB. Lee Khai Loon) mengambil bahagian dalam perbahasan
dan menyokong usul tergempar tersebut.

Ahli Kawasan Pinang Tunggal (YB. Dato' Haji Roslan Bin Saidin) mengambil bahagian dalam
perbahasan dan menentang usul tersebut.

Ahli  Kawasan  Seberang  Jaya  (YB.  Dr.  Afif  Bin  Bahardin)  mengambil  bahagian  dalam
perbahasan dan menyokong usul tergempar tersebut.

Ahli Kawasan Padang Kota (YB. Chow Kon Yeow) mengambil bahagian dalam perbahasan
dan menyokong usul tergempar tersebut.

7. PENGGULUNGAN USUL

Y.A.B. Ketua Menteri menggulung usul.

Usul dipersetujui dan diterima.
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8. PERBAHASAN  RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL
ANGGARAN PEMBANGUNAN TAHUN 20

Ahli  Kawasan  Kebun  Bunga  (YB.  Cheah  Kah  Peng)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
perbahasan.

Dewan berhenti rehat pada jam 12.30 petang. 

Dewan disambung pada jam 2.30 petang.

Ahli Kawasan Kebun Bunga (YB. Cheah Kah Peng) menyambung semula perbahasan.

Ahli Kawasan Pulau Betong (YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad) mengambil
bahagian dalam sesi perbahasan.

Ahli Kawasan Penaga (YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad) mengambil bahagian dalam
sesi perbahasan.

Ahli  Kawasan  Sungai  Pinang  (YB.  Lim  Siew  Khim)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 6.30 petang.

Dewan disambung semula jam 8.00 malam

Ahli Kawasan Sungai Pinang (YB. Lim Siew Khim) menyambung semula perbahasan.

Ahli  Kawasan  Bukit  Tengah  (YB.  Ong  Chin  Wen)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
perbahasan.

Ahli  Kawasan  Tanjong  Bunga  (YB.  Teh  Yee  Cheu)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
perbahasan.

Ahli  Kawasan Batu Uban (YB. Dr.  T.  Jayabalan A/L A.Thambyappa)  mengambil  bahagian
dalam sesi perbahasan.

Ahli Kawasan Air Itam (YB. Wong Hon Wai) mengambil bahagian dalam sesi perbahasan.

Dewan ditangguhkan pada jam 11.30 malam
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MINIT PERSIDANGAN 
MESYUARAT KEDUA

PENGGAL PERSIDANGAN KEEMPAT

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KETIGA BELAS

Tarikh : 23 NOVEMBER 2016 (RABU)

Masa : 9.30 Pagi

Tempat : Dewan Undangan Negeri
Lebuh Light, George Town
Pulau Pinang.

HADIR

Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

1 Y.A.B. Lim Guan Eng Ketua Menteri / Air Putih

2 YB. Dato' Law Choo Kiang Yang  di-Pertua,  Dewan  Undangan

Negeri

3 YB. Dato' Haji Mohd Rashid Bin Hasnon Timbalan  Ketua  Menteri  I  /  Pantai

Jerejak

4 YB. Prof. Dr. P. Ramasamy A/L Palanisamy Timbalan Ketua Menteri II /Perai

5 YB. Chow Kon Yeow Padang Kota

6 YB. Dato' Haji Abdul Malik Bin Abul Kassim Batu Maung

7 YB. Chong Eng Padang Lalang

8 YB. Lim Hock Seng Bagan Jermal

9 YB. Law Heng Kiang Batu Lancang

10 YB. Phee Boon Poh Sungai Puyu

11 YB. Jagdeep Singh Deo A/L Karpal Singh Datok Keramat

12 YB. Dr. Afif Bin Bahardin Seberang Jaya

13 YB. Dato' Haji Maktar Bin Haji Shapee Timbalan  Yang  di-Pertua  Dewan

Undangan Negeri/Sungai Bakap

14 YB. Wong Hon Wai Air Itam

15 YB. Ong Kok Fooi Berapit

16 YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin Penanti

17 YB. Dato' Haji  Mohd. Salleh Bin Man Permatang Pasir

18 YB. Tanasekharan A/L Autherapady Bagan Dalam

19 YB. Yeoh Soon Hin Paya Terubong 

20 YB. Teh Yee Cheu Tanjong Bunga 

21 YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji Seri Delima

22 YB. Ong Chin Wen Bukit Tengah

23 YB. Lau Keng Ee Pengkalan Kota

24 YB. Cheah Kah Peng Kebun Bunga
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Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

25 YB. Lim Siew Khim Sungai Pinang 

26 YB. Teh Lai Heng Komtar 

27 YB. Yap Soo Huey Pulau Tikus

28 YB. Soon Lip Chee Jawi

29 YB. Lee Khai Loon Machang Bubok

30 YB. Dr. T. Jayabalan A/L A. Thambyappa Batu Uban

31 YB. Dato’ Hajah Jahara Binti Hamid Telok Ayer Tawar

32 YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad Pulau Betong

33 YB. Dato’ Haji Roslan Bin Saidin Pinang Tunggal

34 YB. Dato’ Haji Mahmud Bin Zakaria Sungai Acheh

35 YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad Penaga

36 YB. Dato' Haji Omar Bin Haji Abd Hamid Permatang Berangan

37 YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor Sungai Dua

38 YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah Telok Bahang 

39 YB. Haji Shariful Azhar Bin Othman Bertam

TIDAK HADIR

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Nordin Bin Ahmad Bayan Lepas

AHLI-AHLI  YANG  HADIR  MENGIKUT  BAHAGIAN  I  BAB  3  PERKARA 6A PERLEMBAGAAN

NEGERI PULAU PINANG.

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Dato’ Seri Haji Farizan Bin Darus Setiausaha Kerajaan Negeri 

2 YB. Dato'  Anas Bin Ahmad Zakie Penasihat Undang–Undang Negeri

3 YB. Puan Sarul Bahiyah Binti Haji Abu Pegawai Kewangan Negeri

TURUT HADIR

Cik Maheswari A/P Malayandy - Setiausaha Dewan Undangan Negeri

Encik Mohd Roshidi Bin Azmi - Timbalan Setiausaha Dewan Undangan Negeri
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Dewan disambung semula pada jam 9.30 pagi.

1. DOA

2. SOALAN LISAN

Ahli Kawasan Bukit Tengah (YB. Ong Chin Wen) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

50. Kejadian kemalangan meningkat di Jalan Nangka atas sebab keadaan jalan di antara
Taman Gemilang Ria dan Taman Jambu Madu yang bengkak-bengkok. Sila nyatakan
syor-syor  Jabatan  Kerja  Raya  (JKR)  bagi  menyelesaikan  masalah  tersebut  dan
apakah keputusan pihak Kerajaan Negeri terhadap syor-syor JKR tersebut? 

Ahli Kawasan Penaga (YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri: 

51. Dilaporkan berlaku kebakaran di  Tingkat  5 (theme park),  KOMTAR dan anggaran
kerugian berjumlah lebih kurang RM2.5 juta.

(a) Apakah punca kebakaran dan nyatakan jenis/barangan yang rosak?

(b) Berapa  kalikah  dalam  setahun  pemeriksaan  dibuat  untuk  memastikan
keselamatan  bangunan  dan  apakah  langkah-langkah  keselamatan  dan
pencegahan kebakaran diambil oleh Kerajaan Negeri sejak 2008? 

Ahli Kawasan Pulau Tikus (YB. Yap Soo Huey) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri: 

52. Mengikut kajian Penang Institute 2010, banyak wanita mula bekerja antara umur 19
hingga 25 tahun, tetapi banyak wanita berhenti kerja pada kira-kira umur 30 tahun
dan umur 50 tahun untuk menjaga anak atau ahli keluarga yang tua. Apakah peranan
yang boleh dimainkan oleh Kerajaan untuk membantu wanita ini? 

Ahli  Kawasan Seri Delima (YB. Sanisvara Nethaji  Rayer A/L Rajaji)  bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

53. Adakah Kerajaan  Negeri  bercadang untuk  mewujudkan sistem pendidikan  sendiri
dengan berpaksi kepada penubuhan sebuah bangsa Pulau Pinang seperti bangsa
Johor yang dicadangkan oleh Tengku Mahkota Johor dengan tujuan mengeratkan
lagi perpaduan di antara rakyat Pulau Pinang yang terdiri daripada rakyat berbilang
bangsa, agama dan bahasa kerana jelas sekali konsep integrasi nasional yang cuba
dilakukan oleh Kerajaan Pusat melalui cogan kata Satu Malaysia telah jelas gagal? 

Ahli Kawasan KOMTAR (YB. Teh Lai Heng) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

54. (a) Dalam tahun ini, banjir kilat telah melanda beberapa kawasan pulau semasa
musim hujan, apakah punca utama yang menyebabkan bencana ini?

(b) Apakah status Projek Tebatan Banjir Sungai Pinang Fasa 2? 

Ahli Kawasan Pulau Betong (YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad) bertanya
kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

55. Apakah tujuan, kos serta bilangan delegasi lawatan yang diketuai EXCO Belia dan
Sukan ke Rio Olimpik dan pencapaian daripada lawatan tersebut?

Ahli  Kawasan Machang Bubuk  (YB.  Lee  Khai  Loon)  bertanya  kepada Y.A.B.  Ketua
Menteri:

56. (a) Senaraikan keluasan tanah-tanah pertanian yang terdapat di Pulau Pinang
masih  digunakan  untuk  padi,  sayur-sayuran  dan  buah-buahan  mengikut
daerah dan lokasi.

(b) Adakah tanah-tanah lapang yang ada di  kawasan bandar boleh dijadikan
tapak penanaman sayur-sayuran? Sila nyatakan lokasi dan keluasan tanah.

(c) Sejauh  manakah  Kerajaan  Negeri  berusaha  untuk  menjayakan  konsep
Garden City?
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Ahli  Kawasan Paya  Terubong  (YB.  Yeoh Soon Hin)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua  
Menteri:

57. Dengan  pertambahan  penduduk  dan  peluang  pekerjaan,  dan  juga  industri
pelancongan  yang  semakin  pesat,  tambahnya  juga  bilangan  kenderaan.  Ini
mengundangkan tempat letak kereta awam yang disediakan tidak cukup menampung
keperluan yang bertambah secara mendadak.

(a) Apakah  langkah-langkah  yang  akan  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  Pulau
Pinang untuk mengatasi masalah ini? 

Ahli  Kawasan  Pengkalan  Kota  (YB.  Lau  Keng  Ee)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua
Menteri:

58. Adakah Kerajaan Negeri  mempunyai  sebarang rancangan yang dapat  membantu
atlit sukan supaya atlit kita boleh mencapai matlamat kejayaan antarabangsa? 

Ahli Kawasan Jawi (YB. Soon Lip Chee) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

59. Berapa peruntukan yang diberi  oleh Kerajaan Persekutuan untuk projek naik taraf
dan kerja-kerja penyelenggaraan kepada Jabatan Kerja Raya dan Jabatan Pengairan
dan Saliran pada tahun 2014, 2015 dan 2016? 

Ahli Kawasan Berapit (YB. Ong Kok Fooi) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

60. (a) Kerajaan  negeri  menubuhkan Penang Women's  Development  Corporation
(PWDC)l  /  Penang  Youth  Development  (PYDC)  pada  penggal  ke-13
meningkatkan  pembangunan  wanita  berlandasan polisi  GRB,  RM300 ribu
tahunan  diperuntukan  kepada  Majlis  Belia  Negeri  Pulau  Pinang  untuk
membantu  pembangunan  belia  dalam  bidang  seni,  kebudayaan,
keusahawanan  tanpa  mengambil  kira  latar  belakang  NGO-NGO  belia.
Apakah pencapaian Kerajaan Negeri dalam pembangunan wanita dan belia
penggal ini? 

(b) Adakah dasar baru dilaksanakan? 

Ahli Kawasan Penanti (YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin) bertanya kepada Y.A.B. Ketua
Menteri:

61. Permohonan  membaiki  rumah,  membina  rumah  baru,  peralatan  perniagaan
diluluskan dua (2) kali setahun manakala top-up bulanan Agihan Ekonomi Saksama
diluluskan setiap bulan.

(a) Berapakah  permohonan  yang  telah  diluluskan  dari  tahun  2003-2016
mengikut KADUN?

(b) Berapakah rumah yang telah dibaiki, bina baru, peralatan mengikut KADUN
dari tahun 2003-2016?

(c) Berapa  lamakah  pembinaan  baru,  baiki  rumah,  serahan  peralatan
dilaksanakan setelah diluluskan dalam Jawatankuasa Kemiskinan?

Ahli  Kawasan Pinang Tunggal  (YB.  Dato'  Haji  Roslan Bin  Saidin)  bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

62. Apakah langkah-langkah yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri untuk menaik taraf
ekonomi penduduk di Parlimen Kepala Batas? Huraikan. 

Ahli  Kawasan  Tanjong  Bunga  (YB.  Teh  Yee  Cheu)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua  
Menteri:

63. Huraikan polisi,pelan tindakan dan rancangan jangka pendek dan panjang kerajaan
tentang penubuhan sistem  BIG DATA , Undang-Undang Kecil,  jabatan dan latihan,
serta bajet penubuhanya. Setakat mana rancangan Kerajaan Negeri  dalam bidang
BIG DATA.  Senaraikan Ahli  Jawatankuasa berkenaan ,peranannya dan kerja-kerja
yang sudah,sedang dan akan dilaksanakan,jika ada. 
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Ahli  Kawasan  Permatang  Berangan  (YB.  Dato'  Haji  Omar  Bin  Haji  Abdul  Hamid)
bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

64. Kerajaan Negeri mengamalkan CAT. Mohon jelaskan:-

Tabung perumahan Bumiputera,  berapakah kutipan  yang diperolehi  selepas  kuota
bumiputera dilepaskan dan ke manakah wang itu  dibelanjakan sejak 2008 hingga
kini? 

Ahli  Kawasan  Teluk  Bahang  (YB.  Datuk  Shah  Headan  Bin  Ayoob  Hussain  Shah)
bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

65. (a) Adakah  Rancangan  Kawasan  Khas  (RKK)  Tapak  Warisan  Dunia  George
Town telah diwartakan? 

(b) Apakah peraturan-peraturan yang terdapat dalam RKK tersebut?

(c) Adakah  semua  perniagaan  dalam zon  warisan  perlu  mematuhi  peraturan
RKK  Tapak  Warisan  Dunia  George  Town?  Jika,  tidak  mematuhi  apakah
tindakan yang akan diambil.

Ahli Kawasan Permatang Pasir (YB. Dato Haji Mohd. Salleh Bin Man) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

66. Apakah  usaha-usaha  yang  diambil  oleh  Kerajaan  Negeri  bagi  menggalakkan
penanaman sayur-sayuran dengan penggunaan teknologi moden bagi meningkatkan
hasil pertanian di Negeri Pulau Pinang mengikut daerah-daerah?

Ahli  Kawasan Bertam (YB.  Haji  Shariful  Azhar Bin Othman)  bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri:

67. Menarik minat pelancong ke Pulau Pinang:

(a) Senaraikan  tempat  beserta  gambar  aktiviti  pembangunan  pelancongan
negeri  seperti  Mural  Arts Painting,  Street  Art  Decoration dan lain-lain  dari
2008-2016.

(b) Nyatakan  perbelanjaan  yang  telah  diperuntukkan  bagi  semua  projek
tersebut.

(c) Syarikat  manakah yang membangunkannya serta  berapakah perbelanjaan
tahunan untuk penyelenggaraan. Nyatakan terperinci? 

3. TAMAT SESI SOALAN LISAN

Yang di-Pertua memaklumkan 1 jam 30 minit untuk soalan lisan sudah tamat selaras dengan
Subperaturan 26(7) Peraturan-peraturan Majlis Mesyuarat Dewan Undangan Negeri Pulau
Pinang.

4. PERBAHASAN  RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL
ANGGARAN PEMBANGUNAN TAHUN 2017

Ahli Kawasan Air Itam (YB. Wong Hon Wai) menyambung semula perbahasan.

5. SESI PENGGULUNGAN

RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL  ANGGARAN
PEMBANGUNAN TAHUN 2017

Ahli  Kawasan  Seberang  Jaya  (YB.  Dr.  Afif  Bin  Bahardin)  mengambil  bahagian  dalam
penggulungan  Perbahasan  Rang  Undang-Undang  Perbekalan  Tahun  2017  Dan  Usul
Anggaran Pembangunan Tahun 2017.

Dewan ditangguhkan pada jam 1.00 petang.
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Dewan disambung semula pada jam 2.30 petang.

Ahli  Kawasan  Seberang  Jaya  (YB.  Dr.  Afif  Bin  Bahardin)  menyambung  semula  sesi
penggulungan.

Ahli  Kawasan  Datok  Keramat  (YB.  Jagdeep  Singh  Deo  A/L  Karpal  Singh)  mengambil
bahagian dalam sesi penggulungan.

Ahli  Kawasan  Sungai  Puyu  (YB.  Phee  Boon  Poh)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
penggulungan.

6. PERSIDANGAN DILANJUTKAN

Y.A.B. Ketua Menteri memohon supaya masa persidangan dilanjutkan sehingga jam 11.00
malam  selaras  dengan  Peraturan  6A(1)  Peraturan-Peraturan  Majlis  Mesyuarat  Dewan
Undangan Negeri Pulau Pinang. 

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong.

7. SAMBUNGAN SESI PENGGULUNGAN

RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL  ANGGARAN
PEMBANGUNAN TAHUN 2017

Ahli Kawasan Sungai Puyu (YB. Phee Boon Poh) menyambung penggulungan.

Dewan ditangguhkan pada jam 6.30 petang.

Dewan disambung semula pada jam 8.00 malam.

Ahli Kawasan Sungai Puyu (YB. Phee Boon Poh) menyambung penggulungan.  

Ahli  Kawasan  Batu  Lancang  (YB.  Law  Heng  Kiang)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
penggulungan.

Ahli  Kawasan  Bagan  Jermal  (YB.  Lim  Hock  Seng)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
penggulungan.

Dewan ditangguhkan pada jam 11.15 malam.        
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MINIT PERSIDANGAN 
MESYUARAT KEDUA

PENGGAL PERSIDANGAN KEEMPAT

DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KETIGA BELAS

Tarikh : 24 NOVEMBER 2016 (KHAMIS)

Masa : 9.30 Pagi

Tempat : Dewan Undangan Negeri
Lebuh Light, George Town
Pulau Pinang.

HADIR

Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

1 Y.A.B. Lim Guan Eng Ketua Menteri / Air Putih

2 YB. Dato' Law Choo Kiang Yang  di-Pertua,  Dewan  Undangan

Negeri

3 YB. Dato' Haji Mohd Rashid Bin Hasnon Timbalan  Ketua  Menteri  I  /  Pantai

Jerejak

4 YB. Prof. Dr. P. Ramasamy A/L Palanisamy Timbalan Ketua Menteri II /Perai

5 YB. Chow Kon Yeow Padang Kota

6 YB. Dato' Haji Abdul Malik Bin Abul Kassim Batu Maung

7 YB. Chong Eng Padang Lalang

8 YB. Lim Hock Seng Bagan Jermal

9 YB. Law Heng Kiang Batu Lancang

10 YB. Phee Boon Poh Sungai Puyu

11 YB. Jagdeep Singh Deo A/L Karpal Singh Datok Keramat

12 YB. Dr. Afif Bin Bahardin Seberang Jaya

13 YB. Dato' Haji Maktar Bin Haji Shapee Timbalan  Yang  di-Pertua  Dewan

Undangan Negeri/Sungai Bakap

14 YB. Wong Hon Wai Air Itam

15 YB. Ong Kok Fooi Berapit

16 YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin Penanti

17 YB. Dato' Haji  Mohd. Salleh Bin Man Permatang Pasir

18 YB. Tanasekharan A/L Autherapady Bagan Dalam

19 YB. Yeoh Soon Hin Paya Terubong 

20 YB. Teh Yee Cheu Tanjong Bunga 

21 YB. Sanisvara Nethaji Rayer A/L Rajaji Seri Delima

22 YB. Ong Chin Wen Bukit Tengah

23 YB. Lau Keng Ee Pengkalan Kota

24 YB. Cheah Kah Peng Kebun Bunga
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Bil. Nama Jawatan/Ahli Kawasan

25 YB. Lim Siew Khim Sungai Pinang 

26 YB. Teh Lai Heng Komtar 

27 YB. Soon Lip Chee Jawi

28 YB. Lee Khai Loon Machang Bubok

29 YB. Dr. T. Jayabalan A/L A. Thambyappa Batu Uban

30 YB. Dato’ Hajah Jahara Binti Hamid Telok Ayer Tawar

31 YB. Datuk Sr. Haji Muhamad Farid Bin Haji Saad Pulau Betong

32 YB. Dato’ Haji Roslan Bin Saidin Pinang Tunggal

33 YB. Dato’ Haji Mahmud Bin Zakaria Sungai Acheh

34 YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad Penaga

35 YB. Dato' Haji Omar Bin Haji Abd Hamid Permatang Berangan

36 YB. Muhamad Yusoff Bin Mohd Noor Sungai Dua

37 YB. Datuk Shah Headan Bin Ayoob Hussain Shah Telok Bahang 

38 YB. Haji Shariful Azhar Bin Othman Bertam

TIDAK HADIR

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Yap Soo Huey Pulau Tikus

2 YB. Nordin Bin Ahmad Bayan Lepas

AHLI-AHLI  YANG  HADIR  MENGIKUT  BAHAGIAN  I  BAB  3  PERKARA 6A PERLEMBAGAAN

NEGERI PULAU PINANG.

Bil. Nama Jawatan

1 YB. Dato’ Seri Haji Farizan Bin Darus Setiausaha Kerajaan Negeri 

2 YB. Dato'  Anas Bin Ahmad Zakie Penasihat Undang–Undang Negeri

3 YB. Puan Sarul Bahiyah Binti Haji Abu Pegawai Kewangan Negeri

TURUT HADIR

Cik Maheswari A/P Malayandy - Setiausaha Dewan Undangan Negeri

Encik Mohd Roshidi Bin Azmi - Timbalan Setiausaha Dewan Undangan Negeri
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Dewan disambung semla pada jam 9.30 pagi.

1. DOA

2. SOALAN LISAN

Ahli  Kawasan Bayan Lepas (YB.  Nordin Bin Ahmad) bertanya kepada Y.A.B.  Ketua  
Menteri:

68. Apakah sebab sebenarnya berlaku banjir kilat di Pulau Pinang dan apakah langkah-
langkah yang telah diambil untuk mengatasinya? 

Ahli Kawasan Batu Uban (YB. Dr. T. Jayabalan A/L A. Thambyappa) bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri: 

69. Apabila  pihak  SRS  membuat  sebarang  perubahan  atau  rombakan  terhadap
cadangan asal mereka,  adakah kajian maklumbalas daripada orang awam (public
consultation) dijalankan terlebih dahulu? 

Ahli  Kawasan  Kebun  Bunga  (YB.  Cheah  Kah  Peng)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua
Menteri: 

70. (a) Apakah usaha Kerajaan Pusat atas pembinaan rumah mampu milik di Pulau
Pinang?

(b) Sehingga kini, berapakah rumah mampu milik ini telah dibina di bawah projek
Kerajaaan Pusat?

(c) Adakah  janji  untuk  membina  lebih  banyak  rumah  mampu  milik  untuk
golongan miskin oleh Kerajaan Pusat telah ditunaikan? 

Ahli  Kawasan Sungai  Acheh (YB.  Dato'  Haji  Mahmud Bin Zakaria)  bertanya kepada
Y.A.B. Ketua Menteri:

71. Apakah masalah yang menyebabkan dewan-dewan JKKK tidak diurus dengan baik? 

Ahli  Kawasan  Sungai  Pinang  (YB.  Lim Siew  Khim)  bertanya  kepada  Y.A.B.  Ketua  
Menteri:

72. Sungai Pinang adalah di antara aset yang berharga kepada Negeri Pulau Pinang.
Adakah Kerajaan  Tempatan  berhasrat  melibatkan  NGO/NGI  yang berpengalaman
membantu memulihara alam sekitar khususnya sungai seperti pendidikan kesedaran
awam  terhadap  kebersihan  sungai,  memperkasakan  agro  tourism dan  sektor
ekonomi seperti floating market dan sebagainya? 

Ahli  Kawasan Sungai  Dua  (YB.  Muhamad Yusoff  Bin  Mohd Noor)  bertanya  kepada
Y.A.B. Ketua Menteri: 

73. (a) Senaraikan  ahli  jemaah  pengarah  PBA Holding  Bhd  dan  Ahli  Lembaga
(Board of Director) Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd beserta
elaun yang dibayar sepanjang tahun 2015-2016. 

(b) Berapakah  bilangan  ketua  divisyen,  ketua  jabatan  dan  eksekutif  serta
eksekutif baru dilantik? Senaraikan semuanya mengikut pecahan kaum? 

(c) Berapakah  jumlah  caj  air  mentah  (raw  water)  yang  dikumpul  oleh  PBA
mengikut tahun dari 2008-2016?

Ahli Kawasan Bukit Tengah (YB. Ong Chin Wen) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

74. Bilakah Perbadanan Pengurusan (MC) untuk Taman Pelangi, Seberang Perai Tengah
yang dimajukan oleh  Perbadanan Pembangunan Pulau  Pinang (PDC) ditubuhkan
dan berapakah jumlah tunggakan yuran penyelenggaran oleh pemilik-pemilik parcel
pada masa Perbadanan Pengurusan ditubuhkan? 
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Ahli Kawasan Penaga (YB. Datuk Haji Mohd Zain Bin Ahmad) bertanya kepada Y.A.B.
Ketua Menteri: 

75. (a) Nyatakan jumlah keseluruhan Sekolah KAFA dan jumlah peruntukan yang
diperuntukkan oleh Kerajaan Negeri pada tahun 2013, 2014, 2015 dan 2016.

(b) Berapakah jumlah Sekolah KAFA dalam KADUN Penaga dan nyatakan jenis
peruntukan  serta  jumlah  yang  diberi/dibelanja  untuk  setiap  sekolah  KAFA
dalam KADUN Penaga pada tahun 2013, 2014, 2015 & 2016?

Ahli Kawasan Pulau Tikus (YB. Yap Soo Huey) bertanya kepada Y.A.B. Ketua Menteri:

76. (a) Mengapa laluan LRT George Town ke Bayan Lepas dipilih sebagai antara
projek pertama diuruskan oleh Konsortium SRS? 

(b) Apakah tahap kepastian bahawa Tanjung Bungah dan Paya Terubong akan
disambungkan kepada laluan LRT pertama ini dalam masa terdekat? 

(c) Apakah akibatnya kepada rakyat jika kelangsungan keseluruhan Pelan Induk
Pengangkutan tergendala disebabkan masalah kewangan? 

3. TAMAT SESI SOALAN LISAN

Yang di-Pertua memaklumkan sesi soalan lisan sudah tamat selaras dengan Subperaturan
26(7) Peraturan-peraturan Majlis Mesyuarat Dewan Undangan Negeri Pulau Pinang.

4. PERSIDANGAN DILANJUTKAN

Y.A.B. Ketua Menteri memohon supaya masa persidangan tidak akan ditangguhkan sehingga
semua  urusan  mesyuarat  selesai  selaras  dengan  Peraturan  6A (1)  Peraturan-Peraturan
Majlis Mesyuarat Dewan Undangan Negeri Pulau Pinang. 

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong.

5. SAMBUNGAN SESI PENGGULUNGAN

RANG  UNDANG-UNDANG  PERBEKALAN  TAHUN  2017  DAN  USUL  ANGGARAN
PEMBANGUNAN TAHUN 2017

Ahli  Kawasan  Bagan  Jermal  (YB.  Lim  Hock  Seng)  menyambung  semula  dalam  sesi
penggulungan.

Ahli  Kawasan  Padang  Lalang  (YB.  Chong  Eng)  mengambil  bahagian  dalam  sesi
penggulungan.

Dewan ditangguhkan pada jam 1.05 petang.

Dewan bersambung semula pada jam 2.00 petang. 

Ahli Kawasan Padang Lalang (YB. Chong Eng) menyambung semula dalam sesi penggulungan.

Ahli  Kawasan Batu Maung (YB. Dato'  Haji  Abdul  Malik  Bin  Abul  Kassim) mengambil  bahagian
dalam sesi penggulungan.

Ahli Kawasan Padang Kota (YB. Chow Kon Yeow) mengambil bahagian dalam sesi penggulungan.

Dewan ditangguhkan pada jam 6.45 petang.

Dewan disambung semula pada jam 7.30 malam.

Ahli Kawasan Padang Kota (YB. Chow Kon Yeow) menyambung semula dalam sesi penggulungan.

YB. Timbalan Ketua Menteri II mengambil bahagian dalam sesi penggulungan.

YB. Timbalan Ketua Menteri I mengambil bahagian dalam sesi penggulungan.
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Y.A.B. Ketua Menteri mengambil bahagian dalam sesi penggulungan.

6. PERSIDANGAN DILANJUTKAN

Y.A.B. Ketua Menteri telah mengemukakan usul di bawah Peraturan 118(1) untuk mengantungkan
kuatkuasa Peraturan  6A(1) di  bawah Peraturan-Peraturan Majlis  Mesyuarat  Dewan Undangan
Negeri  Pulau  Pinang   bagi  membolehkan  Majlis  Mesyuarat  menamatkan  perkara  yang  patut
diselesaikan pada hari yang berkenaan juga. 

YB. Timbalan Ketua Menteri I menyokong dan usul dipersetujui.

Y.A.B. Ketua Menteri menyambung semula sesi penggulungan.

7. JADUAL

Kepala B.01 - Pejabat  Ketua  Menteri  dan  Pejabat  Setiauaha  Kerajaan  -
RM154,337.840.00.

Kepala B.02 - Pejabat Tanah dan Galian - RM9,822,590.00.

Kepala B.03 - Pejabat Daerah dan Tanah Daerah Timur Laut - RM8,345.590.00.

Kepala B.04 - Pejabat Daerah dan Tanah Daerah Barat Daya - RM6,900.010.00.

Kepala B.05 - Pejabat  Daerah  dan  Tanah  Daerah  Seberang  Perai  Utara  -
RM8,823,070.00.

Kepala B.06 - Pejabat  Daerah  dan  Tanah  Daerah  Seberang  Perai  Tengah  -
RM8,007,210.00. 

Kepala B.07 - Pejabat  Daerah  dan  Tanah  Daerah  Seberang  Perai  Selatan  -
RM6,618,790.00

Kepala B.08 - Jabatan Pengairan dan Saliran - RM38,668,570.00.

Kepala B.09 - Jabatan Perhutanan - RM3,938,630.00. 

Kepala B.10 - Jabatan Taman Botani - RM4,974,780.00.

Kepala B.12 - Jabatan Kerja Raya - RM38,785,370.00.

Kepala B.13 - Jabatan Hal Ehwal Agama Islam - RM21,469,280.00. 

Kepala B.14 - Jabatan Kebajikan Masyarakat - RM10,757,530.00. 
Kepala B.15 - Jabatan Perancang Bandar dan Desa - RM5,441,050.00.  

Kepala B.16 - Jabatan Kewangan Negeri - RM973,275,205.00.

Kepala B.17 - Jabatan Perkhidmatan Veterinar - RM7,244,605.00.

Kepala B.18 - Jabatan Pertanian - RM9,440,480.00.  
Kepala B.19 - Jabatan Mufti - RM2,964,270.00

Kepala B.20 - Jabatan Kehakiman Syariah - RM7,642,330.00.

Rang  Undang-undang  bernama  Suatu  Enakmen  bagi  menggunakan  sejumlah  wang  daripada
Kumpulan Wang Disatukan untuk perkhidmatan bagi tahun 2017 dan bagi memperuntukkan wang
itu untuk perkhidmatan bagi tahun itu.

Rang Undang-undang Perbekalan Tahun 2017, telah pun dipertimbangkan sefasal demi sefasal
dalam Jawatankuasa dan dipersetujui tanpa pindaan.

Rang Undang-undang telah dibacakan bagi kali yang ketiga dan diluluskan. 

Y.A.B.  Ketua  Menteri  memohon  bahawanya  Dewan  ini  meluluskan  perbelanjaan  sebanyak
RM887,437,890.00 (Ringgit  Malaysia: Lapan Ratus Lapan Puluh Tujuh Juta, Empat Ratus Tiga
Puluh Tujuh Ribu, Lapan Ratus Sembilan Puluh) yang tertera di dalam Anggaran Pembangunan
Tahun  2017  yang  dibentangkan  sebagai  Risalah  Dewan  Bil.  3  Tahun  2016  dan  menetapkan
bahawa  jumlah  yang  tersebut  hendaklah  digunakan  bagi  tujuan-tujuan  yang  ditetapkan  dalam
Anggaran Pembangunan Tahun 2017 itu.

Usul dipersetujui.
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8. USUL DARIPADA YB. TIMBALAN KETUA MENTERI I

YB. Timbalan Ketua Menteri  I  mengemukakan usul yang memerlukan kesegeraan tetapi  tanpa
pemberitahu  di  bawah  Peraturan  34(viii)  iaitu  isu  Rohingya  yang  merupakan  isu  Hak  Asasi
Manusia. 

Usul telah pun disokong oleh ke semua Ahli-ahli Yang Berhormat di dalam Dewan yang telah pun
bangun dan berdiri dan menyokong usul ini dan usul ini tidak perlu dibahaskan dan diterima sebulat
suara oleh Ahli-ahli Dewan.

9. RANG UNDANG-UNDANG ENAKMEN PENTERNAKAN BABI 2016

Ahli Kawasan Seberang Jaya (YB. Dr. Afif Bin Bahardin) mencadangkan supaya Rang Undang-
undang Bernama Suatu Enakmen untuk mengadakan peruntukan bagi Pelesenan dan Peraturan-
peraturan bagi Penternakan Babi dan perkara yang berkaitan dengannya.

Ahli Kawasan Sungai Puyu (YB. Phee Boon Poh) menyokong.

10. PERBAHASAN RANG UNDANG-UNDANG ENAKMEN PENTERNAKAN BABI 2016

Ahli Kawasan Penanti (YB. Dr. Hajah Norlela Binti Ariffin) menambil bahagian dalam perbahasan.

Ahli Kawasan Jawi (YB. Soon Lip Chee) mengambil bahagian dalam perbahasan.

Ahli Kawasan Air Itam (YB. Wong Hon Wai) mengambil bahagian dalam perbahasan.

Ahli Kawasan Machang Bubuk (YB. Lee Khai Loon) mengambil bahagian dalam perbahasan.

11. PENGGULUNGAN USUL

Ahli Kawasan Seberang Jaya (YB. Dr. Afif Bin Bahardin) menggulung usul Rang Undang-undang
Enakmen Penternakan Babi 2016.

Usul dipersetujui dan diterima.

12. NOTIS PENGANGGUHAN

Ahli Kawasan Tanjong Bunga (YB. Teh Yee Cheu) mengemukakan notis penangguhan di bawah
Peraturan 29.

YB. Timbalan Ketua Menteri II mengambil bahagian dalam ucapan balas.

13. UCAPAN PENANGGUHAN

Yang di-Pertua Dewan Undangan Negeri mengucapkan terima kasih kepada semua yang terlibat
dan menangguhkan Dewan ke suatu tarikh yang akan dimaklumkan kemudian.

Dewan ditangguhkan pada jam 1.05 pagi.

Tarikh :  10  April 2017

119

(YB. DATO' LAW CHOO KIANG,DMPN)
Yang di-Pertua 
Dewan Undangan Negeri
Pulau Pinang.
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